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سرمقاله

یوروی غیرقابل پیش بینی
سه شـــنبه و چهارشـــنبه با برگزاری دیدارهای مرحلـــه نیمه نهایی یورو 
2024 چهره فینالیســـت های خوشـــبخت ایـــن رقابت هـــای جذاب و 
دیدنـــی مشـــخص می شـــود. فوتبـــال زیبـــا و تهاجمی تیم هـــای یورو 
بیشـــتر از هـــر اتفاقی چشـــمنواز و هیجان انگیز بـــود. علی رغم حذف 
ترکیـــه و ســـوییس در مرحله یک چهارم نهایی، نوع نـــگاه مربیان این 
دو تیم به فوتبال باعث حیرت کارشناســـان شـــد. هم ســـوییس و هم 
ترکیـــه در عیـــن شایســـتگی از راه یافتن بـــه نیمه نهایی بـــاز ماندند. 
ریشـــه ایـــن شایســـتگی را بایـــد در جســـارت و ریســـک پذیری مربیان 

باانگیزه شـــان جســـت وجو کرد.
صعود اســـپانیای مقتدر، انگلیس با فوج ســـتاره های چند ده میلیون 
یورویی و فرانســـه خســـته و خوش شـــانس بـــه علاوه هلنـــد منظم و 
باانگیـــزه به نیمه نهایی اگرچـــه تعجب برانگیز نبود امـــا حذف آلمان، 
پرتغال، بلژیـــک و ایتالیا در کـــوران رقابت ها معادلات فوتبـــال اروپا را 
بـــا چالش های تـــازه و البتـــه هیجان انگیزی روبـــه رو کرد. تـــا اینجای 
کار بـــه غیـــر از اســـپانیای دلافوئنته کـــه روی کاکل جوانان آینده ســـاز 
فوتبـــال دنیـــا مانند لامین یامـــال، نیکـــو ویلیامز، دنی اولمـــو و پدری 
همـــه موانع را از ســـر راه خـــود برداشـــته، پیش بینی مســـابقات یورو 

واقعاً دشـــوار بوده است.  
آنالیز دقیق مســـابقات توســـط کارشناســـان بـــرای مســـئولین فوتبال 
ایتالیا، بلژیک و حتی پرتغال و آلمان نســـخه جوان ســـازی می نویسد. 
مولـــر، نویر و کروس از آلمـــان؛ کریس رونالدو، روی پاتریســـیو و په په 
از پرتغال؛ فرتونگن، دبروینه و ویتســـل از بلژیـــک و بازیکنان زیادی از 
ایتالیا با نحوه عملکردشـــان ثابـــت کرده اند که مقابل اکســـیر جوانی 
بازیکنان نورســـته فوتبـــال جهان و هوش و اســـتعداد جوانان امروزی 

فوتبال دنیـــا بی تردید کـــم می آورند.
شـــاید اگـــر دلافوئنته، گاوی مصـــدوم را در اختیار داشـــت یـــا یامال را 
در دقیقـــه 60 بـــازی با آلمان از زمین بیرون نمی کشـــید یـــا حتی تونی 
کـــروس در دقایـــق اولیه بـــازی با آن خطای نابخشـــودنی، پـــدری را از 
جریـــان بازی اســـپانیا و آلمـــان بیرون نمی کـــرد، جوانان اســـپانیایی 
خیلی زودتر نســـخه تیـــم میزبـــان را می پیچیدند و حکـــم حذف آنها 

را امضـــا می کردند.
چنـــد بار تذکـــر دادیـــم کـــه نقشـــه راه تیم های موفـــق در یـــورو باید 
توســـط کادرفنـــی تیم ملـــی و در رأس آنها امیـــر قلعه نویی بـــه عنوان 
راهنما اســـتفاده شـــده و الگوبرداری شـــود. 15شـــهریور ماه تیم ملی 
وارد چالـــش بـــزرگ انتخابی جام جهانی 2026 می شـــود؛ جام جهانی 
کانادا، امریکا و مکزیک که برای نخســـتین بار بـــا حضور 48 تیم برگزار 
می شـــود. گروه شـــش تیمی ایران و صعود دو تیم از این گروه فرصت 

مناســـبی برای کادرفنی اســـت تا پـــروژه جوانگرایـــی را تکمیل کنند.
تا اینجـــای کار امیـــر قلعه نویـــی با جســـارت بازیکنـــان زحمتکش اما 
پابه ســـن گذاشـــته زیادی را از فهرســـت تیم ملی کنار گذاشـــته اما با 
الگو بـــرداری از تیم هـــای جوان شـــده ای مانند اســـپانیا که بـــا فوتبال 
تهاجمـــی و رو به جلو همه اهالی فوتبال را به تحســـین وادار ســـاخته، 
می تواند تـــا آغاز مســـابقات مقدماتی بـــا اعتماد به جوانان شایســـته 

فوتبال کشـــور این پروســـه را تکمیل کند. 
قلعه نویـــی در صـــورت ارائـــه فوتبـــال هجومـــی و زیبا توســـط جوانان 
پرانگیـــزه راه یافتـــه بـــه ترکیـــب اصلـــی و لیســـت نهایی تیـــم ملی در 
دو مســـابقه 15 و 20 شـــهریور می توانـــد بـــه پشـــتیبانی کارشناســـان و 
علاقه منـــدان فوتبال امیدوار باشـــد؛ راهـــی که دلافوئنتـــه در فوتبال 
اســـپانیا طـــی کرد و نســـلی را به فوتبـــال اروپا و جهان معرفـــی کرد که 
بی هیچ شـــک و تردیدی ســـتاره های تابنـــاک فوتبال جهـــان در دهه 

آینده خواهنـــد بود.
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با تمدید خودکار

نظری نایب رئیس ساعی شد

درآمد 51 میلیاردی فدراسیون تکواندو
مجمع عمومی سالیانه فدراسیون تکواندو 
به ریاست محمدشروین اسبقیان، معاون 
ورزش قهرمانی وزارت ورزش و جوانان و 
با حضور هادی ساعی، رئیس فدراسیون 
تکواندو،  مناف هاشمی، دبیرکل کمیته 
کل  بیر د  ، ه د ا حسن ز و  لمپیک  ا ملی 

کمیته ملی پارالمپیک در سالن فارسی 
آکادمی ملی المپیک برگزار شد. در این 
رئیس  ساعی  هادی  پیشنهاد  با  مجمع 
فدراسیون تکواندو و آرای اعضای مجمع 
این فدراسیون، مجتبی نظری به عنوان 
نایب رئیس فدراسیون تکواندو انتخاب 

شد. نظری با کسب 50 رأی از مجموع 60 
رأی اعضای مجمع، به عنوان نایب رئیس 
فدراسیون تکواندو معرفی شد. در این 
مجمع گزارش مالی ارائه شد که عملکرد 
10۹ میلیارد تومان بود  مالی فدراسیون 
که از این میزان ۳5 میلیارد تومان توسط 

وزارت ورزش تأمین شده، 20 میلیارد و 500 
میلیون تومان توسط کمیته ملی المپیک، 
توسط  تومان  میلیون   400 و  میلیارد   4
کمیته ملی پارالمپیک و 51 میلیارد و ۷00 
میلیون تومان هم خود فدراسیون کسب 

درآمد کرده است.

در  اسپانیایی،  ۳۳ساله  ستاره  آلکانتارا،  تیاگو 
 سال های اخیر با بدشانسی مواجه شده و بارها 
مصدومیت گریبانگیر او  شده است.   ماه گذشته 
بود که او به طور رسمی از لیورپول جدا شد چرا که 

قراردادش با این تیم به پایان رسیده بود.
مصدومیت های پشت سر هم باعث شد لیورپول از 
خیر تمدید  قرارداد با ستاره اسپانیایی اش بگذرد. 
به این ترتیب دوران حضور تیاگو  در آنفیلد به پایان 
مورد  در  اخباری  هفته های گذشته  و طی  رسید 
پیشنهادهایی که او دارد و احتمال پیوستن این 

بازیکن به خیرونا مطرح شد. اما فابریتزیو رومانو 
خبرنگار سرشناس ایتالیایی در خبری اختصاصی 
نوشت تیاگو تصمیم نهایی خود را  گرفته و ظرف 
روزهای آینده اعلام بازنشستگی خواهد کرد.   از 
آ اس ضمن تأیید  طرف دیگر روزنامه اسپانیایی 
قصد آلکانتارا برای  بازنشسته شدن از فوتبال گفت 
از ماه مه، باشگاه سابق او بارسلونا با  تیاگو در حال 
مذاکره بوده و قصد دارد تیاگو آلکانتارا را به عنوان 
یکی  از دستیاران هانسی فلیک به کادر فنی این تیم 
اضافه کند.   تیاگو آلکانتارا کارنامه فوتبالی پرباری 

دارد و سال ها در بارسلونا، بایرن  مونیخ و لیورپول 
بازی کرده است. او محصول آکادمی لاماسیا است 
و  در دوران حضور در بارسا چهار بار فاتح لالیگا 
او  است.  شده  قهرمان  چمپیونزلیگ  بار  یک  و 
سپس در سال 201۳ به بایرن مونیخ  پیوست و با 
این تیم هم هفت بار فاتح بوندس لیگا شد و در 
سال   2020 به قهرمانی چمپیونزلیگ رسید.  تیاگو 
سپس راهی لیورپول شد ولی مصدومیت های هر 
از چند گاه اجازه  نداد در آنفیلد به اندازه بارسا و 

بایرن موفق باشد.

داســـتان نقل و انتقالات پرســـپولیس با 
کنـــدی و نگرانی برای هـــواداران این تیم 
پیـــش مـــی رود و خبـــری از تمدیدی های 

جدیـــد و خریدهای تازه نیســـت.
توضیـــح  خصـــوص  ایـــن  در  درویـــش   
می دهـــد: قبـــل از اینکـــه بـــا گاریـــدو به 
توافـــق برســـیم، مذاکره با چنـــد بازیکن 
مدنظر را شـــروع کردیم. از دیروز)شنبه( 
هـــم بازیکنـــان مدنظـــر را بـــا او در میان 
گذاشـــتیم. بـــرای نقاطی کـــه احتیاج به 
ترمیم دارند، چند نفـــر را خودش معرفی 
کـــرد و برخـــی را هم مـــا معرفـــی کردیم. 

فکـــر نمی کردم او تـــا این حـــد بازیکنان، 
فوتبـــال ایـــران و لژیونرهـــا را بشناســـد. 
بـــا هماهنگـــی گاریـــدو ســـعی می کنیـــم 
نقـــاط لازم را ترمیـــم و بازیکنان مســـتعد 

را جـــذب کنیم.
 درویـــش گفـــت: متأســـفانه یکســـری 
خـــت  ا پرد ننـــد  ا می تو ه ها  شـــگا با ز  ا
چندبرابـــری ما داشـــته باشـــند که باعث 
و  عشـــق  روی  مـــا  بازیکنـــان  می شـــود 
علاقه شـــان پـــا بگذارنـــد و تیمشـــان را 
تغییر بدهند ولی پرســـپولیس همیشـــه 
بزرگتـــر از همه اســـت. جایـــگاه این تیم 

برای بزرگ شدن اســـت. به همین خاطر 
طی 50 ســـال بزرگترین و شـــاخص ترین 

آمدند. بازیکنـــان 
مدیرعامل پرســـپولیس ادامه داد: روزی 
فکر می کردند اگر مثـــلاً مرحوم همایون 
بهـــزادی برود پرســـپولیس چگونـــه اداره 
بـــه  پرســـپولیس  رفـــت،  او  می شـــود. 
قهرمانـــی ادامـــه داد. گفتند اگـــر پروین 
برود دیگـــر بـــرای او جایگزینـــی نخواهد 
بـــود. پرویـــن شناســـنامه فوتبـــال ایران 
اســـت. رفت اما پرســـپولیس کار خودش 
را کـــرد، روی پـــای خـــودش مانـــد و بـــه 

قهرمانی هـــا ادامه داد. دایـــی و عابدزاده 
آمدنـــد و رفتنـــد. یـــادم اســـت گفتنـــد 
وقتی عابـــدزاده بـــرود دیگـــر دروازه بانی 
به انـــدازه او بـــرای پرســـپولیس نمی آید. 
توانایی هـــای او غیرقابل اغماض اســـت 
اما پرسپولیس به مســـیر خود ادامه داد.
او در پایـــان گفـــت: از ایـــن بـــه بعـــد باز 
هـــم بازیکنانـــی کـــه عشـــق و دلشـــان با 
پرســـپولیس اســـت می آیند. پرسپولیس 
بـــه راهـــش و قهرمانـــی ادامـــه می دهد. 
ضمن اینکـــه امیدواریم این گمشـــده که 
قهرمانی آسیا اســـت را به دست بیاوریم.

آخرین حرف درویش درباره نقل و انتقالات
آنهایی که دلشان با پرسپولیس است می آیند

یادداشت
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 جای خالی تیم های »ب«
استقلال و پرسپولیس

یکـــی از مؤلفه هـــای مهم رشـــد و پیشـــرفت تیم های 
فوتبال در ســـطح جهان داشـــتن یک تیم پشـــتوانه 
یا تیم»ب« است که در راســـتای تقویت و نیرورسانی 
بـــه تیـــم بزرگســـالان و حتـــی درآمدزایـــی تشـــکیل 

 . ند می شو
باشـــگاه بارســـلونای اســـپانیا که ســـال های متمادی 
است به عنوان یک باشـــگاه صاحب سبک در جهان 
فوتبال شـــناخته می شود بخشـــی از نیازهای خود را 
با تشـــکیل تیم های دوم تأمین می کنـــد. این تیم ها 
عـــلاوه بر اینکـــه درلیگ هـــای پایین تر حضـــور یافته 
و بازیکنـــان جـــوان را در این ســـطح از مســـابقات به 
بـــازی می گیرنـــد و تنـــور این ســـطح از مســـابقات را 
داغ می کننـــد، همـــه ســـاله بازیکنان متعـــددی را به 
تیم هـــای اصلی خـــود معرفـــی می کنند تا بخشـــی از 

نیازهـــای نقل وانتقالاتی تأمین شـــود.
 ســـرریز بازیکنـــان ممتـــاز این قبیـــل تیم هـــا نیز به 
دیگـــر تیم هـــا فروخته می شـــوند کـــه این رویـــه نیز 
موجب کســـب درآمد می شـــود. در فوتبـــال ایران اما 
هرگز تشـــکیل چنین تیم هایی از ســـوی باشگاه های 
بزرگ جـــدی گرفتـــه نمی شـــود. نـــه اســـتقلال و نه 
پرســـپولیس در ایـــن مقولـــه مهـــم ســـرمایه گذاری 
نکرده انـــد و هیـــچ گاه بـــه دنبـــال ســـاختن تیم های 

دوم خـــود نرفته اند. 
چنـــد ســـال قبـــل زمزمه هایـــی در همین راســـتا به 
گـــوش خـــورد کـــه فدراســـیون فوتبـــال قصـــد دارد 
تشـــکیل تیم های »ب« تیم هـــای بـــزرگ را تبدیل به 
یک قانـــون لازم الاجـــرا کند امـــا هیچ گاه ایـــن پروژه 
به ســـرانجام نرســـید و ماجرا به حال خود رها شـــد. 
حال اینکه اگر همین امروز اســـتقلال یا پرسپولیس 
تیم هایـــی در ایـــن ســـطح داشـــتند و بـــرای مثال در 
مســـابقات بزرگســـالان لیـــگ تهـــران شـــرکت داده 
می شـــدند و بازیکنان ایـــن تیم ها در کوران ســـخت 
رقابتـــی قـــرار می گرفتنـــد، ممکـــن بـــود در همیـــن 
فصل نقل وانتقالات که بســـیاری از دانه درشـــت های 
این دو باشـــگاه حاضـــر به عقد قـــرارداد بـــا رقم های 
درخواســـتی نیســـتند و یـــا اینکـــه بـــا کمـــک مدیـــر 
برنامه هـــای خود باشگاه هایشـــان را ســـرمی دوانند، 
بازیکنانـــی از تیم هـــای دوم برخاســـته کـــه بتواننـــد 
در تیم هـــای بزرگســـالان جای ســـتاره ها را پـــر کنند. 
بســـیاری از بازیکنان بزرگ جهان فوتبـــال که اکنون 
دســـتمزدهای حرفـــه ای می گیرند فعالیـــت خود را از 
همیـــن تیم هـــای دوم شـــروع کرده اند و به واســـطه 
نبوغ و اســـتعداد خود به تیم بزرگســـالان رســـیده اند 
و ســـود سرشـــاری را نصیـــب باشـــگاه ها کرده اند. در 
فوتبـــال ایـــران امـــا روزمرگی بـــه اوج رســـیده و هیچ 
مدیـــری حاضر به این ســـرمایه گذاری پرســـود در این 
راســـتا نیســـت، مگر اینکـــه قانونگـــذاران در فوتبال 
ایران تشـــکیل این تیم هـــا را تبدیل بـــه قانون کنند 
تا بالاجبـــار تیم هـــای دوم یـــا همان تیم هـــای »ب« 

تشـــکیل شوند.

رضایت گاریدو از امکانات 
تمرینی پرسپولیس

ان
طری

مع
ضا 

س: ر
پرسپولیس همیشه عطش قهرمانی داردعک

گاریدو: هر بازیکنی بگیرند احترام می گذارم

ل کثیر    جلسه نماینده آ
و بادامکی بی نتیجه ماند

عیسی - پرسپولیس 
روی هوا

پشت پرده بند فسخ قرارداد بیرو

مشکلات اقتصادی!

 ادعای عجیب درباره فرمول 
درآمدزایی از تبلیغات محیطی

بدهی سنگین استقلال و 
پرسپولیس به سازمان لیگ

 پافشاری سازمان لیگ 
درباره مصوبات جدید نقل و انتقالات

خبری از افزایش سهمیه 
بازیکن خارجی نیست

محمد بیرانوند را تحت فشار نگذارید
نیکخو:قصه فشنگ یک 

معضل همیشگی است

 استقبال هواداران کروز آزول 
از کاپیتان تیم ملی ایران

پیشنهاد غیرمنتظره 
جهانبخش از لیگ مکزیک

قرارداد ترابی و دانیال با تراکتور؛ یکساله با تمدید خودکار رضاییان: پیوستن به استقلال؟ من یک جنگجو هستم

وداع احساسی پورتو با طارمی

تیم فوتبال  بازیکن جدید  قرارداد دو 
خودکار  تمدید  بند  با  یکساله  تراکتور 

خواهد بود.
مهدی ترابی و دانیال اسماعیلی فر که 
از این پیش نویس قراردادی دو  پیش 
کرده  امضا  تراکتور  باشگاه  با  را  ساله 
بودند، چند روز قبل با حضور در دفتر 
این باشگاه در تهران قرارداد رسمی خود 
با باشگاه تبریزی را به امضا رساندند و 
عکس یادگاری خود با لباس تراکتور را 
نیز ثبت کردند؛ هر چند تصاویر مربوط 
به این موضوع فعلاً منتشر نشده است.
ابتدا قصد دارد  ظاهراً باشگاه تراکتور 

از سرمربی خارجی خود رونمایی کند 
با  و بعد اخبار مربوط به عقد قرارداد 
ستاره ها و بمب های نقل و انتقالاتی اش 

را منتشر کند.
از طرفی با تصمیم باشگاه تراکتور و به 
دلیل ممنوعیت قرارداد بالای یک سال 
۳0 سال، قرارداد  برای بازیکنان بالای 
خواهد  یکساله  اسماعیلی فر  و  ترابی 
بود اما طبق بندی که در قرارداد این 
صورت  در  شده،  گنجانده  بازیکنان 
رضایت باشگاه، قرارداد این دو بازیکن 
به صورت اتوماتیک برای فصل دوم نیز 

تمدید می شود.

رامین رضاییان، بازیکن تیم سپاهان در 
آینده گفت: »من هنوز  خصوص فصل 
مشغول صحبت با گزینه های خارجی و 
داخلی هستم و در هیچ جا هنوز به پای 
امضا نرسیده ام. امیدوارم اتفاقی بیفتد 
که بتوانم با آرامش فوتبالم را بازی کنم. 
من عاشق چالش ها هستم و دوست 
دارم جایی باشم که مدام خودم را به 

درگیر  ندارم  دوست  و  بکشم  چالش 
اتفاقات عادی شوم.« او در واکنش به 
حضورش در استقلال بیان داشت: »من 
آدم جنگجویی هستم. برای مثال امسال 
در سپاهان وقتی قهرمان جام حذفی 
ینکه  ا  . بود تبخش  لذ بسیار   ، یم شد
توانستیم با این بازیکنان و مورایس این 

افتخار را کسب کنیم، زیبا بود.«

متنی  با  پورتو  باشگاه  رسمی  صفحه 
احساسی در خصوص جدایی طارمی 
نوشت: »پادشاه ایران، چیزی جز احترام 
برای مهدی طارمی نداریم.« در ادامه این 

پست، تصاویری از گل های مهاجم تیم 
ملی فوتبال ایران به نمایش درآمده تا 
هواداران پورتو با یاد گل های طارمی، از 

بازیکن خود خداحافظی کنند.
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 محکومیت استقلال و شمس آذر 
در کمیته تعیین وضعیت

کمیتـــه تعییـــن وضعیت فدراســـیون فوتبـــال آرای 
خـــود را دربـــاره پرونده هـــای مطروحه صـــادر و دو 
باشـــگاه اســـتقلال تهـــران و شـــمس آذر قزوین را 

محکـــوم کرد. 
در حکـــم ایـــن کمیتـــه آمـــده اســـت: »بـــا توجـــه 
بـــه شـــکایت علـــی خمانـــد از داود رجبـــی، وی به 
پرداخت مبلغ یک میلیـــاردو۳۰۰ میلیون ریال بابت 
اصل خواســـته و مبلغ ۴۹ میلیون و ۵۹۵ هزار ریال 
بابـــت هزینـــه دادرســـی در حق خواهـــان محکوم 
گردید. همچنین کمیته وضعیت نســـبت به دعوی 
خواهـــان به میزان ۳ میلیـــارد و ۷۰۰ میلیون قرار رد 

کرد.«  صادر 
عـــلاوه بر ایـــن در پـــی شـــکایت حســـن افزونی از 
باشگاه شـــمس آذر قزوین، این باشگاه به پرداخت 
مبلـــغ ۲۴۰ میلیـــون ریـــال بابـــت اصل خواســـته و 
مبلـــغ ۹ میلیـــون و ۱۵۶ هـــزار ریـــال بابـــت هزینه 

دادرســـی در حـــق خواهان محکوم شـــد.
 همچنیـــن در پرونده شـــکایت محمـــد احمدی از 
باشـــگاه اســـتقلال تهران، این باشـــگاه به پرداخت 
مبلغ ۶۰۰ میلیون ریال بابت اصل خواســـته و مبلغ 
۱۹ میلیون و ۶۰۰ هزار ریال بابت هزینه دادرســـی در 
حـــق خواهان محکوم شـــد. علاوه بر ایـــن با توجه 
به شـــکایت مصطفی بداوی از باشگاه خلیج فارس 
ماهشهر، این باشـــگاه به پرداخت یک میلیارد ریال 
بابت اصل خواســـته و مبلغ ۳۸ میلیون و ۱۵۰ هزار 
ریال بابت هزینه دادرسی در حق خواهان محکوم 

شد.

جلالی: بازیکنان تیم ملی نوجوانان 
من را به آینده امیدوار کردند

مجیـــد جلالـــی رئیـــس کمیتـــه فنـــی فدراســـیون 
فوتبال در خصـــوص تمرینات تیم ملـــی نوجوانان 
اظهار داشـــت: »چمنیان بـــه همـــراه کادر خود به 
صورت ۲۴ ســـاعته تمرینـــات انتخابی تیـــم ملی را 
برگـــزار می کنـــد. اردوی فعلی تیم هم هشـــت روزه 
اســـت. تمرینـــات فعلی بـــه نوعـــی اردوی انتخابی 
اســـت تا نفـــرات مـــورد نظـــر شناســـایی و گزینش 

» . ند شو
او افـــزود: »ایـــن کار بایـــد حـــدود یک ســـال پیش 
انجـــام می شـــد ولـــی به هـــر شـــکل تـــا الان انجام 
نشـــده بـــود. ما بـــه چمنیـــان و کادر فنی ایشـــان، 
کامـــلاً اعتمـــاد داریم چون قبـــلاً ایـــن کار را انجام 
دادند و باتجربه هســـتند. از نزدیک شـــاهد تمرین 
بـــودم و بازیکن هایـــی دیـــدم که من را نســـبت به 

آینده تیـــم امیـــدوار کردند.«
جلالی در خصوص همگروهـــی تیم ملی نوجوانان 
در مرحلـــه گروهـــی جـــام ملت هـــا بیان داشـــت: 
»گـــروه ســـختی داریـــم چـــون بـــا تیم هایـــی بازی 
خواهیـــم کـــرد کـــه از جمله کشـــورهایی هســـتند 
که برنامـــه بلندمدت دارنـــد. اردن، کره شـــمالی و 
ســـوریه در ایـــن مدت پیشـــرفت خوبی داشـــتند و 
می تـــوان آنهـــا را تیم هـــای قابل اعتنایی به شـــمار 
آورد. از طرفـــی ما هم خیلی دیر شـــروع کردیم ولی 
بایـــد نگاه مان به کاری که می کنیـــم، امیدوارکننده 

باشد.«

 ملی پوشان فوتبال ساحلی 
به خط شدند

اردوی تیـــم ملی فوتبال ســـاحلی از ۲۰ الـــی ۲۴ تیرماه 
در مرکـــز ملـــی فوتبـــال برگـــزار می شـــود. پـــس از 
اتمـــام نیم فصـــل اول رقابت هـــای لیگ برتـــر فوتبال 
ســـاحلی، علـــی نـــادری، ســـرمربی تیم ملـــی فوتبال 
ســـاحلی ۱۷ نفـــر را بـــه اردوی انتخابـــی ایـــن تیـــم 
دعـــوت کـــرد. ســـیدمهدی میرجلیلی، ســـیدمحمد 
داستان، محمدجواد خسروی، ســـعید پیرامون، رضا 
امیری زاده، محمد مرادی، مهدی شیرمحمدی، علی 
میرشـــکاری، موحد محمدپـــور، محمدعلی مختاری، 
محمـــد معصومـــی زاده، ســـبحان فالـــه، رضـــا دیری، 
محمدعلی نظـــرزاده، حمیدرضا دهقانی، عبدالعظیم 
پزشـــک و داود شـــکری بازیکنان دعوت شـــده به تیم 

ملی هســـتند.

شکست فوکوئوکا در حضور  زاهدی
تیم فوتبال آویســـپا فوکوئوکا ژاپن در هفته بیســـت 
و دوم لیگ برتر فوتبـــال ژاپن، دیروز میزبان کیوتو 
ســـانگا بود کـــه این دیـــدار بـــا برتری ۲ بـــر یک به 

ســـود تیم کیوتو به پایان رســـید.
 شـــهاب زاهدی لژیونـــر ایرانی آویســـپا فوکوئوکا در 
ایـــن دیـــدار کار را از روی نیمکـــت آغاز کـــرد اما در 
دقیقـــه ۲۷ و در حالـــی که بـــازی با تســـاوی بدون 
گل دنبال می شـــد بـــه دلیل مصدومیـــت مهاجم 

تیـــم، به زمیـــن آمد. 
در ایـــن دیـــدار کیوتـــو در دقیقـــه ۴۷ توســـط هارا 
بـــه گل اول رســـید و در دقیقـــه ۲+۹۰ تاشـــیرو گل 
تســـاوی را برای آویســـپا وارد دروازه حریف کرد. اما 
لحظاتـــی بعـــد و در دقیقـــه ۹+۹۰ میاموتـــو یک بار 
دیگر کیوتو را به گل رســـاند تا این بازی با شکســـت 
یاران شـــهاب زاهدی بـــه پایان برســـد. در جدول 
رده بنـــدی لیگ فوتبال ژاپن، آویســـپا بـــا ۳۵ امتیاز 

در رده ششـــم حضور دارد.

ادعای عجیب درباره فرمول درآمدزایی از تبلیغات محیطی

بدهی سنگین استقلال و پرسپولیس به سازمان لیگ

تبلیغات تبلیغات 
محیطی در محیطی در 

اختیار سازمان اختیار سازمان 
لیگ است لیگ است 

همانند برخی همانند برخی 
از لیگ ها از لیگ ها 

همچون لالیگا همچون لالیگا 
و جی لیگ، در و جی لیگ، در 

این لیگ ها این لیگ ها 
شرایط به شرایط به 

همین گونه همین گونه 
است و است و 

سازمان لیگ سازمان لیگ 
این کشورها این کشورها 

مسئولیت مسئولیت 
تبلیغات تبلیغات 

محیطی را محیطی را 
برعهده داردبرعهده دارد

سال هاســـت کـــه باشـــگاه های ایرانی 
از مشـــکلات مالـــی رنـــج می برند. در 
این بیـــن برخی باشـــگاه های صنعتی 
بـــا تکیه بـــه بودجه فـــراوان خـــود از 
شـــرایط مالـــی خوبـــی برخوردارنـــد 

امـــا ســـایر تیم هـــا منابع کافـــی برای 
هزینه کـــرد در فوتبـــال ندارنـــد. عدم 
دســـتیابی به حق پخش باعث شده 
تـــا تنهـــا راه کســـب درآمـــد تیم های 
شـــی  و فر بلیـــت  بـــه  هی  شـــگا با
محیطـــی  ت  تبلیغـــا همچنیـــن  و 
اختصـــاص یابـــد کـــه البتـــه ایـــن دو 
موضوع هم بـــه تنهایی بـــرای حیات 

نیســـت. کافی  تیم هـــا 
 در فوتبـــال دنیا راه هـــای زیادی برای 
درآمدزایـــی وجـــود دارد کـــه البتـــه 
ایـــن مســـیرها در فوتبال ایـــران برای 

تیم های باشـــگاهی بن بســـت است. 
سال هاســـت که بحـــث دریافت حق 
پخـــش بـــه تیم هـــای لیـــگ برتـــری 
ایـــن  البتـــه  کـــه  می شـــود  ح  مطـــر
موضـــوع تاکنـــون محقق نشـــده و به 
نظـــر می رســـد که جـــدال فوتبـــال با 
صدا و ســـیما بـــرای دریافت حق خود 
بدون نتیجـــه باقی خواهـــد ماند. در 
این بین شـــنیده می شـــود ســـازمان 
گرفتـــن  اختیـــار  در  از  بعـــد  لیـــگ 
تبلیغـــات محیطـــی، حـــالا بـــه بحث 
بلیـــت فروشـــی ورود کـــرده اســـت. 

یکـــی از مســـئولان ســـازمان لیگ که 
نخواســـت نامش فاش شود، در مورد 
بلیـــت فروشـــی بـــه »ایران ورزشـــی« 
می گویـــد: »سال هاســـت کـــه خـــود 
تیم ها متولی بلیت فروشـــی هستند 
و این در اختیار خود باشگاه هاســـت 
و ســـازمان لیـــگ دخالتـــی در بحث 

بلیت فروشـــی نـــدارد.«
 بـــا این حـــال هم شـــنیده می شـــود 
فدراســـیون فوتبال در دستورالعملی 
جدید امـــا عجیب، حق تصمیم گیری 
دربـــاره تبلیغـــات محیطـــی در لیـــگ 

برتـــر را به ســـازمان لیگ واگـــذار کرده 
اســـت که این موضوع بـــا انتقاد برخی 
باشـــگاه ها روبـــه رو شـــده اســـت. او در 
ادامه در خصـــوص تبلیغـــات محیطی 
در  محیطـــی  »تبلیغـــات  یـــد:  می افزا
اختیـــار ســـازمان لیگ اســـت همانند 
برخـــی از لیگ هـــا همچـــون لالیـــگا و 
جـــی لیـــگ، در این لیگ ها شـــرایط به 
همین گونه است و ســـازمان لیگ این 
کشورها مسئولیت تبلیغات محیطی را 

برعهده دارد.
 شـــاید در کشـــورهایی نظیـــر ژاپـــن و 
اســـپانیا چنیـــن مدلـــی بـــه کار گرفته 
شـــده اســـت اما فاصله موجـــود میان 
فوتبـــال مـــا و این دو کشـــور بـــه قدری 
زیـــاد اســـت که تحـــت هیچ شـــرایطی 
نمی تـــوان امیـــدوار بـــود کـــه اجـــرای 
ایـــن روش بـــا ایـــن ســـبک مدیریـــت 
بـــه ســـرانجام برســـد کـــه در نهایـــت 
باشـــگاه های ایرانی از نظر مالی منتفع 

» . ند شو
 در ســـال های گذشته صحبت هایی در 
خصوص واگـــذاری تبلیغات محیطی به 
باشـــگاه ها مطـــرح شـــد؛ موضوعی که 
با موافقـــت وزیر ورزش وقـــت )حمید 
ســـجادی( همـــراه بـــود. در آن مقطع 
مصطفی آجورلـــو، مدیرعامل باشـــگاه 
در خصـــوص درآمدهای بدســـت آمده 
از تبلیغـــات محیطـــی ســـازمان لیگ را 
با چالشـــی بزرگ مواجه کـــرد. آجورلو 
که مدعـــی بود در لیگ بیســـتم درآمد 
اســـتقلال از تبلیغـــات محیطـــی برای 
یـــک فصـــل حـــدود ۱۰میلیـــارد تومان 
بوده، بـــا بیان ایـــن موضوع کـــه از هر 
مســـابقه خانگـــی تیمـــش بابـــت این 
تبلیغـــات می توانـــد ۱۰میلیـــارد درآمـــد 
داشته باشـــد، برای گرفتن حق باشگاه 
خود از ســـازمان لیگ اقدام کرد. او در 

ادامه باشـــگاه پرســـپولیس و مدیریت 
گذشـــته اش را نیـــز با خود همـــراه کرد 
اما بـــه نتیجه نرســـید و ســـازمان لیگ 
مجدداً مســـئولیت تبلیغـــات محیطی 
را برعهـــده گرفت. این در حالی اســـت 
کـــه واگـــذاری تبلیغـــات محیطـــی بـــه 
باشـــگاه ها می توانســـت یـــک انقـــلاب 
در فوتبـــال بوجود بیاورد کـــه البته این 

اتفـــاق نیفتاد.
 این مســـئول ســـازمان لیـــگ در این 
»اقـــدام  بیـــان می کنـــد:  خصـــوص 
بـــرای واگـــذاری  باشـــگاه اســـتقلال 
تبلیغـــات محیطـــی بـــه این باشـــگاه، 
غیرقانونـــی بود. در آن زمان باشـــگاه 
تعهـــدات  بـــه  نتوانســـت  اســـتقلال 
خـــود عمل کنـــد. در حـــال حاضر به 
دلیـــل ناتوانی باشـــگاه ها در مدیریت 
تبلیغـــات محیطـــی ایـــن موضـــوع به 
یافتـــه  اختصـــاص  لیـــگ  ســـازمان 
اســـت. امـــا جالـــب اینجاســـت کـــه 
برخی از باشـــگاه ها همچون باشـــگاه 
پرســـپولیس در خصـــوص تبلیغـــات 
محیطـــی بـــه ســـازمان لیـــگ بدهـــی 
ســـنگینی دارد که این بدهـــی تاکنون 

پرداخت نشـــده اســـت.«
یکی از ســـؤالات همیشگی در خصوص 
کـــه  اســـت  ایـــن  تبلیغـــات محیطـــی 
سازمان لیگ درآمد حاصله از تبلیغات 
هزینـــه  چگونـــه  و  کجـــا  را  محیطـــی 
می کنـــد؟ او در پاســـخ بـــه این ســـؤال 
می گویـــد: »یک فرمـــول خاصـــی دارد 
و ســـازمان لیگ براســـاس این فرمول 
هزینه می کنـــد. ۵۰ درصـــد از تبلیغات 
محیطـــی براســـاس رتبه بنـــدی تیم ها 
بـــه باشـــگاه ها اختصـــاص می یابد و ۵۰ 
درصـــد دیگر هم بـــه تیم هـــای میزبان 
ســـتانی  ا ی  ت هـــا هیأ و  ن  میهمـــا و 

اختصـــاص می یابـــد.«

گزارش یک

محمد محمدی سدهی
خبر نگار

جدایی علیرضا جهانبخـــش از فاینورد 
قطعـــی اســـت و کاپیتـــان تیـــم ملی به 
فوتبالش در تیم دیگـــری ادامه خواهد 
داد. در روزهای گذشـــته شایعات زیادی 
درباره تیم های مـــورد علاقه این بازیکن 
بـــه میان آمده بود و حتی چند باشـــگاه 
ایرانی نیـــز در تلاش بـــرای بازگرداندن 
ایـــن بازیکن بـــه لیگ برتر بودنـــد که او 
صراحتـــاً اعلام کـــرد فعلاً بـــه فوتبالش 

در خارج از کشـــور ادامه خواهد داد. در 
شـــرایطی که رســـانه ها از چند پیشنهاد 
اروپایی به جهانبخش خبـــر داده و نام 
چند تیـــم از جمله هـــلاس ورونا ایتالیا 
نیز مطرح شـــده بـــود، امـــا اکنون یک 
پیشـــنهاد غیرمنتظـــره نیـــز از مکزیک 
بـــه جهانبخـــش ارائه شـــده کـــه البته 
فعـــلاً در حد شـــایعات فضـــای مجازی 
اســـت. یـــک حســـاب کاربـــری نزدیک 

بـــه باشـــگاه کـــرول آزول مدعی شـــده 
که ایـــن تیـــم مکزیکی در تـــلاش برای 
جـــذب علیرضـــا جهانبخـــش اســـت و 
حتی برخی توافقات نیـــز صورت گرفته 
اســـت. خبـــر عجیبـــی کـــه در صورت 
تحقـــق آن، می توانـــد جهانبخـــش را 
بـــه نخســـتین بازیکـــن ایرانـــی تاریـــخ 
لیـــگ مکزیـــک تبدیـــل کند. امـــا نکته 
جالب، اســـتقبال هواداران کرول آزول 

از جـــذب علیرضـــا جهانبخش اســـت 
که علـــت این موضـــوع نیـــز، هم تیمی 
بودن او بـــا ســـانتیاگو خیمنـــز، پدیده 
مکزیکی فاینورد است. هواداران کرول 
آزول اعتقـــاد دارنـــد کـــه جهانبخـــش 
توانســـته در فاینورد، به همـــراه خیمنز 
زوج زهـــرداری بســـازد و به ایـــن بازیکن 
نیـــز چندیـــن پـــاس گل داده اســـت در 
نتیجـــه می توانـــد در زادگاه خیمنـــز نیز 

بدرخشـــد. کرول آزول یکی از تیم های 
قدیمـــی مکزیـــک اســـت که توانســـته 
اســـت ۹ بار قهرمـــان لیگ این کشـــور 
شـــود و چهـــار مرتبـــه نیـــز در جـــام 
حذفـــی، کاپ قهرمانـــی را بالای ســـر 
برده اســـت. آنها با ۶ بـــار قهرمانی در 
جام باشـــگاه های کونکاکاف، دومین 
تیم پرافتخار این مســـابقات به شـــمار 

می رونـــد.

استقبال هواداران کرول آزول از کاپیتان تیم ملی

پیشنهاد غیرمنتظره جهانبخش از لیگ مکزیک

علی جوادی، مدیر کل ورزش و جوانان اســـتان 
تهران دربـــاره آخرین وضعیت ورزشـــگاه تختی 
گفت: »فدراســـیون فوتبال و سازمان لیگ طی 
بازدیـــدی که از تختی داشـــتند، ۱۵ مورد را برای 
ما عنـــوان کردند کـــه ۱۱ مورد آن برطرف شـــده 
و ۴ مـــورد دیگر بســـتگی به تأمیـــن اعتبار دارد. 
برای رفـــع این مـــوارد این هفته جلســـه ای را با 
مدیر عامل ســـرخ آبی ها خواهیم داشـــت تا از 

ظرفیـــت این دو باشـــگاه برای رفع مـــواردی که 
روی زمین باقی مانده اســـتفاده کنیم.«

جـــوادی ادامـــه داد: »ایـــن چنـــد مورد شـــامل 
پیســـت تارتـــان دور زمیـــن چمـــن اســـت کـــه 
ســـازمان لیـــگ اعـــلام کـــرده خیلی ضـــرورت 
نـــدارد، امـــا احســـاس می کنیـــم بـــا توجـــه به 
زحماتـــی که کشـــیده شـــده این مورد نیـــز باید 
اصلاح شـــود. مـــورد دیگـــر گیت هـــای ورودی 

اســـت که مســـتلزم تأمین اعتبار است. ایجاد 
راه مجزا برای بانوان جهت حضور در ورزشـــگاه 
تختی و ســـرویس بهداشتی خاص آنان از دیگر 

مـــوارد در حال  انجام اســـت.«
مدیـــر کل ورزش و جوانـــان اســـتان تهـــران در 
پاســـخ بـــه ایـــن پرســـش کـــه چنـــد درصـــد از 
ظرفیت تختـــی به بانوان اختصـــاص پیدا کرده 
اســـت، اظهار کرد: »ظرفیت حـــدود ۷ تا ۱۰هزار 

نفر بـــرای بانـــوان در نظر گرفته شـــده اســـت . 
طبـــق آن چیزی کـــه فدراســـیون فوتبال اعلام 
کرده آمادگـــی داریم تا فضایی بیـــن ۷ تا ۱۰هزار 
نفر از ۳۵هـــزار صندلی را به بانـــوان اختصاص 
دهیم. ســـکوها مشـــکل خاصی نـــدارد و آماده 
اســـت، صندلی ها نصب و شـــماره گذاری شده 
و ما مشـــکلی در ارتباط با ســـکوها و صندلی ها 

نداریم. «

اختصاص ظرفیت ۷ تا ۱۰هزار نفری ورزشگاه تختی به زنان

جمشید نورشـــرق، رئیس کمیته وضعیت 
فدراســـیون فوتبـــال دیـــروز در نشســـت 
خبری اظهار کرد: »انتظار ما از فدراسیون 
فوتبـــال این اســـت که با نظـــارت و کنترل 
کافی در بخـــش ایجنت ها، امکان فعالیت 
شـــفاف، صحیـــح و منطبـــق بـــا ضوابط و 
مقـــررات را برای ایـــن افراد فراهـــم کند.« 
او در خصـــوص تخلفـــات موجود توســـط 
ایجنت هـــا گفـــت: »ممکـــن اســـت موارد 
بـــه شـــکلی مطرح شـــود کـــه انتقـــال آن 
دهـــان به دهـــان بـــوده و قابلیـــت اثبات 
نداشـــته باشـــد. چنـــد روز پیـــش اطلاع 
دادنـــد در باشـــگاهی با شـــخصی که مجوز 
نـــدارد، کار می کننـــد و بازیکـــن معرفـــی 
می شـــود. توصیه کردم مقـــررات را ببینید 
کـــه صراحتـــاً ایـــن کار منع شـــده و اعلام 
کنند تـــا فدراســـیون فوتبال هـــم برخورد 
لازم را داشـــته باشـــد. تعـــداد کارگـــزاران 

فوتبال حدود ۴۰ نفراست.« رئیس کمیته 
وضعیت فدراســـیون فوتبـــال در خصوص 
طرح دعوی باشگاه پرسپولیس از علیرضا 
بیرانونـــد، گفت: »این پرونـــده به تازگی به 
کمیته وضعیـــت بازیکنان ارجاع شـــده و 
مانند ســـایر پرونده هـــا، بررســـی خواهد 
شـــد. آنچـــه که از ســـوی ایـــن باشـــگاه به 
عنوان طرح دعوی مطرح شـــده، به طرف 
مقابل ارائه کرده و منتظر پاســـخ هستیم. 
جلسه رسیدگی بزودی برگزار خواهد شد 
و اگـــر پرونده نیاز به تصمیم گیری داشـــته 
باشـــد، کمتیه وضعیـــت بازیکنـــان بعد از 
مشـــورتی که بـــا اعضـــا خواهد داشـــت در 
این خصـــوص اعلام نظـــر خواهـــد کرد.« 
نورشـــرق در مـــورد بـــه  روز کردن اســـامی 
کارگزاران رســـمی، افزود: »اســـامی آنها به 
روز شـــده، این مجوزها به صورت ســـالانه 
تمدیـــد می شـــود و اســـامی این افـــراد در 

سامانه بارگذاری شـــده است. فدراسیون 
فوتبال به ایـــن موضوع ورود جدی خواهد 
داشـــت و افرادی کـــه پروانه معتبـــر دارند 
این درخواست را دارند نســـبت به افرادی 
که مجوز ندارند، اعمال قانون به درســـتی 
اعمال شـــود کـــه ایـــن کار انجـــام خواهد 
شـــد.«در فصل گذشـــته شـــنیده شد یک 
واســـطه نزدیک به ۱۰۰ میلیارد تومان درآمد 
داشـــته اســـت و تعداد زیـــادی از بازیکنان 
را زیرنظـــر دارد و گاهـــی نیز گفته می شـــود 
مربیـــان و ســـرمربیان هـــم در بخـــش 
جابه جایـــی بازیکنـــان فعالیـــت دارنـــد، 
وی در واکنـــش بـــه ایـــن موضـــوع گفت: 
»نفـــس دارا و درآمـــد بالا اشـــکال نـــدارد؛ 
نکته مهم این اســـت که شـــفاف باشـــد و 
به قوانین پایبند باشـــند. اگر به ما گزارش 
شـــود خـــارج از چهارچوب یـــک درآمدی 
کســـب شـــده، این یک تخلف است که در 
صورت اثبات قابل رســـیدگی اســـت. ما به 
گونه های دیگـــری هم ورود کردیم؛ مثلاً در 
یک مـــورد، یک ایجنت مطـــرح پرونده ای 
را دربـــاره یـــک بازیکن مطرح کـــرد و مبلغ 
بســـیار قابل توجهـــی را مطالبه کـــرد؛ اما 
چـــون در نقل و انتقـــالات بازیکن دخالت 
این ایجنـــت برای مـــا محرز نشـــد و از آن 
مهم تر قـــرارداد کارگزاری او بـــا بازیکن نزد 
کمیتـــه وضعیـــت به ثبـــت نرســـیده بود، 
دعوی را رد کردیم. می خواهم بگویم اینها 
ابزارهای بازدارنده اســـت و نشان می دهد 
اگر قرار اســـت کســـی فعالیت کند باید در 

چـــه چهارچوبی فعال باشـــد.«

چالش هـــای لیگ بیســـت و چهارم 
همچنـــان ادامـــه دارد و بـــا وجـــود 
ن  کا کمـــا  ، ر بســـیا ی  صحبت هـــا
ابهاماتی در خصوص آغاز مســـابقات 
مطـــرح اســـت. کارگـــروه نظـــارت بر 
قراردادهـــا بـــرای فصـــل آینـــده لیگ 
برتـــر فوتبـــال تصمیمـــات جدیـــدی 
گرفـــت و یکـــی از ایـــن تصمیمات به 
ســـهمیه بازیکنـــان خارجـــی مربوط 
بـــر  نظـــارت  وه  کارگـــر  . می شـــود
قراردادهـــا بـــا بررســـی کارشناســـی 
تصمیم گرفـــت ســـهمیه خریدهای 
خارجـــی را از ســـال گذشـــته کمتـــر 
کنـــد. ایـــن در حالـــی اســـت کـــه در 
فصل گذشـــته لیگ برتر، باشـــگاه ها 
اجـــازه اســـتفاده از ۶ بازیکن خارجی 
داشـــتند که یکـــی از آنها الزامـــاً باید 
بازیکـــن آســـیایی بود، امـــا حالا یک 

ســـهمیه از بازیکنان خارجی کم شده 
و بـــه پنـــج نفر رســـیده اســـت. طبق 
آیین نامـــه جدیـــد ســـازمان لیـــگ، 
تیم های حاضر در لیـــگ برتر فوتبال 
برای فصـــل آینده مجاز به اســـتفاده 
از ۴ بازیکـــن اروپایی و یک ســـهمیه 

هستند. آســـیایی 
ایـــن در حالی اســـت که ۳ تیـــم ایرانی 
احتمـــالاً  و  پرســـپولیس  اســـتقلال، 
ســـپاهان باید در لیـــگ نخبگان حضور 
یابند و بـــا تیم های بســـیار قدرتمندی 
رقابت کننـــد. البتـــه AFC محدودیت 
بازیکن خارجـــی را حذف کرده اســـت 
بـــدون  یـــک تیـــم می توانـــد  و حـــالا 
محدودیت و بـــا ۱۱ بازیکـــن خارجی به 
میـــدان بـــرود که بـــا توجه به شـــرایط 
مالـــی خـــوب تیم های عربـــی می توان 
انتظار داشـــت کـــه این اتفـــاق در لیگ 

نخبـــگان بیفتـــد. کاهـــش بازیکنـــان 
خارجی موجب نگرانی های نمایندگان 
ایران در رقابت های آســـیایی شده و بر 
این اســـاس تیم هـــا از کارگـــروه نظارت 
بـــر قراردادهـــا درخواســـت کردنـــد که 
حداقـــل یـــک ســـهمیه بـــه بازیکنـــان 
خارجـــی اختصـــاص دهنـــد کـــه البته 
بـــر  ایـــن کارگـــروه نظـــارت  از  پیـــش 
قراردادها پاســـخی به این درخواســـت 

. د ا ند
در این بین محمدرضا کشـــوری فرد، 
دبیر ســـازمان لیگ و یکـــی از اعضای 
کارگـــروه نظـــارت بـــر قراردادهـــا در 
ایـــن خصـــوص به »ایـــران ورزشـــی« 
می گویـــد: »کارگـــروه با ایـــن موضوع 
یـــن  ا کـــه  چـــرا  ســـت  ا لـــف  مخا
درخواســـت باشـــگاه ها بـــه بازیکنان 
ایرانی لطمـــه وارد می کند. در صورتی 
کـــه ایـــن اتفـــاق بیفتـــد و ســـهمیه 
بازیکنـــان خارجی به عدد ۶ برســـد، 
قطعـــاً باشـــگاه ها از ایـــن بازیکنـــان 
خارجـــی اســـتفاده خواهنـــد کـــرد و 
در ســـوی مقابـــل ۵ بازیکـــن ایرانـــی 
می تواننـــد بـــرای تیم هایشـــان بازی 
کننـــد که این به فوتبـــال ایران ضربه 

وارد می کنـــد.«
البتـــه مخالفـــت با ایـــن موضوع هم 
خ بازیکنان  باعـــث می شـــود تـــا نـــر
ایرانـــی بـــالا بـــرود، همان گونـــه که 
اکنون شـــاهد پیشـــنهادهای عجیب 
و غریبـــی در فوتبال ایران هســـتیم.

پافشاری سازمان لیگ درباره مصوبات جدید نقل و انتقالات

خبری از افزایش سهمیه بازیکن خارجی نیست
نورشرق در جمع خبرنگاران اعلام کرد:

 شفافیت بیشتر شود، دایره فساد کوچکتر می شود



دیدار خسروی وفا با وزنه برداران المپیکی
بازگشت آرامش با پادرمیانی رئیس

نگرانی ستاره بسکتبال ایران درباره نبود پشتوانه
حامد حدادی: سرمایه گذاری وجود ندارد

رئیـــس و دبیرکل کمیته ملی المپیک در 
فدراســـیون وزنه برداری، با دو ملی پوش 
المپیکی و مســـئولان فدراســـیون دیدار 
کردنـــد. در 18 روز مانـــده بـــه شـــروع 
المپیـــک، محمود خســـروی وفا و مناف 
هاشـــمی، رئیس و دبیـــرکل کمیته ملی 
المپیـــک، در حالـــی صبـــح دیـــروز در 
فدراســـیون وزنه برداری بـــا دو المپیکی 
ایران دیـــدار و گفت وگو کردند که روابط 
آنها با مســـئولان کمیته شـــکرآب شـــده 
بود، اما مســـئولان کمیتـــه ملی المپیک 
تـــاش کردند تـــا رابطه به هـــم ریخته را 

دوبـــاره ترمیم کنند.
علـــی داودی و مصطفـــی جـــوادی، دو 
ملی پـــوش وزنه بـــرداری که بـــه حقوقی 
کـــه کمیتـــه ملی المپیـــک بـــرای آنها در 
نظـــر گرفته بـــود، اعتـــراض داشـــتند و 
آنهـــا را برگرداندند. حتی یک نشســـت 
خبری برگزار شـــد و نواب نصیرشـــال، 
ســـرمربی تیم ملـــی وزنه بـــرداری هم در 

کنار دو ورزشـــکار المپیکی اش نشســـت 
و مســـئولان کمیتـــه ملی المپیـــک را به 
بـــاد انتقـــاد گرفـــت. محمود خســـروی 
وفا برخـــاف مدیران قبلـــی کمیته ملی 
المپیـــک خیلـــی اهـــل جـــار و جنجال 
نیســـت و در خفا این موضوع را پیگیری 
کـــرد و حـــالا هـــم در 18 روز مانـــده بـــه 
المپیک راهـــی فدراســـیون وزنه برداری 
شـــد تـــا از نزدیک بـــا ایـــن دو ملی پوش 
ناراضی دیدار کند و در جریان مشکات 

قـــرار بگیرد.  
در این نشســـت، ســـجاد انوشـــیروانی و 

وحید ربیعی، رئیس و دبیر فدراســـیون 
هم حضور داشـــتند و آقای خسروی وفا 
و مناف هاشمی با شنیدن صحبت های 
این ورزشـــکاران در جریان مشکات آنها 
قـــرار گرفتند. هـــر چند که بـــه نظر این 
دیدار دیرهنگام اســـت اما حتماً تبعات 
مثبتـــی دارد و می توانـــد در عملکـــرد 
دو ملی پـــوش وزنه بـــرداری هـــم تأثیـــر 
بگذارد. شـــاید اگر زودتر هم مســـئولان 
کمیتـــه در اردوی وزنه بـــرداری حاضـــر 
می شـــدند، بـــرای ایـــن رشـــته المپیکی 

بســـیار مفید واقع می شـــد.

فدراسیون بســـکتبال برای آمادگی بیشتر 
تیـــم جوانان برای قهرمانی آســـیا تورنمنت 
ســـه جانبه ای را برگزار کرد؛ مســـابقه ای با 
حضـــور تیم هـــای جوانـــان ایران، روســـیه 
و ترکیـــه. ایـــن تورنمنت بـــا بازی ایـــران و 
روســـیه در سالن فدراســـیون افتتاح شد. 
دیـــداری که نتیجـــه ای جز باخـــت 81-65 
بـــرای ایران مقابل روســـیه نداشـــت و این 
باخـــت بـــا توجه بـــه ســـابقه روس هـــا در 
بســـکتبال روز دنیـــا، دور از انتظـــار نبود. 
هرچنـــد عاقه منـــدان را ناراحـــت کرد اما 
دعوت از تیم های اروپایـــی برای بازی های 
دوســـتانه، نشـــان داد فدراســـیون بـــرای 
ارتقـــای ســـطح بســـکتبال، رویارویـــی بـــا 
تیم هـــای خـــوب را در دســـتورکار دارد و 
می خواهد تیم جوانـــان را قبل از قهرمانی 

آســـیا به چالش بکشـــد.
حامد حدادی، ســـتاره تیم ملی بسکتبال 
اهمیـــت ایـــن قضیـــه را تأییـــد می کنـــد: 
»ایـــن رقابت هـــا فرصـــت خوبی اســـت تا 

جوانـــان بســـکتبال ایـــران در مســـابقات 
جـــدی محـــک بخورنـــد. مســـابقه ای بـــا 
تیم های ســـطح بالاتـــر از آســـیا. بچه های 
ما مســـتعد هســـتند اما نیاز به کار بیشتر و 
مســـابقه های بین المللی بیشـــتری دارند. 
باید مقابل تیم های ســـطح بالا بازی کنند 

تـــا بســـکتبال ما رشـــد کند.«
سوپراســـتار بســـکتبال ایران معتقد است 
نشـــده:  ســـرمایه گذاری  بســـکتبال  در 
»متأســـفانه پشتوانه ســـازی در بســـکتبال 
ایران آنطـــور که باید انجام نگرفته اســـت. 
ســـرمایه گذاری وجود نـــدارد، در حالی که 

بایـــد زمـــان و وقت بیشـــتری گذاشـــت تا 
اســـتعدادیابی خوبـــی از نظر قـــد و قامت 
و بازی بســـکتبال در سراسر کشـــور انجام 
شـــود. این بحث مختص فدراسیون جواد 
داوری نیســـت، بلکه به عـــدم برنامه ریزی 
قبلـــی  فدراســـیون های  در  بلندمـــدت 
برمی گردد. بســـکتبال باید در آموزشگاه ها 
و مدارس جدی گرفته شـــود تـــا مثل قبل 
بســـکتبال ســـطح بـــالا را داشـــته باشـــیم 
چرا کـــه بازیکنانـــی مثل من و بقیه نســـل 
طایی بسکتبال در مسابقات آموزشگاهی 

شناســـایی شدیم.«
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احمدرضا هامونی حقیقت
رئیسکمیتهاهدافپروازی

سی و سومین دوره بازی های المپیک، از 5 مردادماه در پاریس شروع می شود. پاریس عروس 
شهرهای دنیا، بعد از سال های 1900 و 1924 برای سومین بار میزبان بزرگترین رویداد ورزشی 
دنیا شده است. در واقع با برگزاری المپیک 2024 پاریس، این شهر صدمین سالگرد بازی های 
المپیک 1924 را جشن می گیرد. مراسم افتتاحیه این بازی ها اما متفاوت از المپیک های 
قبلی است؛ به جای ورزشگاه این بار افتتاحیه روی رود سن پاریس برگزار می شود. کاروان 
ورزشی ایران به نام خادم الرضا با شعار صلح برای کودکان در این دوره حضور دارد. هرچند 
 این بار برخلاف دوره های قبل کاروان ایران کوچکتر است. کاروان ایران 40 سهمیه گرفته که

 11 سهمیه برای زنان و 29 سهمیه برای مردان است. 18روز مانده تا افتتاح بازی ها. روزنامه 
ایران ورزشی این روزها برای آشنایی مردم ورزش دوست ایران پرونده ویژه ای برای مسافران 

و ورزشکاران المپیکی گشوده که هر روز تقدیم نگاه تان می شود.

 
هیـــچ کســـی فکـــرش را هـــم نمی کـــرد، 
کاروان ایـــران جوان ترین ورزشـــکار تاریخ 
المپیـــک را داشـــته باشـــد. امـــا محمـــد 
بیرانوند، تیرانـــداز نوجوان اهداف پروازی 

بـــا ســـهمیه اش، همـــه را متحیـــر کـــرد. 
تیرانـــدازی که کار بـــه هیچ کســـی ندارد، 
حتـــی رقبایـــش. او تنهـــا بـــا تمرکـــز روی 
اهدافش، از شـــکار آنها لذت می برد. پسر 
15 ســـاله با شکســـت رقبای بـــا تجربه اش 
در قهرمانـــی آســـیای کویـــت و انتخابـــی 
المپیـــک و شـــکار مـــدال طـــای تـــراپ، 
ســـهمیه المپیـــک را صاحب شـــد و البته 
رکـــورد جوان تریـــن تیرانـــداز المپیکـــی را 
بـــه نـــام خـــودش زد. نتیجه ای که اشـــک 
شـــوق را از چشـــمانش جاری کـــرد. او در 

حـــال گریـــه خـــدا را نیـــز شـــکر می کـــرد. 
لحظه ای فراموش نشـــدنی برای پســـر لر: 
»بـــا قهرمانـــی اشـــک شـــوق می ریختم و 
اصـــاً اشـــک هایم بنـــد نمی آمـــد. من آن 
لحظه بـــا خـــدای خـــودم حرف مـــی زدم 
را شـــکر می کـــردم، در حالـــی کـــه  او  و 
همـــه ســـختی های ایـــن ۵ ســـال جلـــوی 

چشـــم هایم رژه می رفـــت.«
بیرانوند، تیراندازی را از 9 ســـالگی شـــروع 
کـــرده، آن هـــم در ســـایت پـــروازی اراک، 
جایی که پـــدرش کار می کـــرده. او اتفاقی 

تیرانـــدازی کرد و پـــدرش وقتی اســـتعداد 
پسررا دید او را تشـــویق کرد تا خیلی جدی 
تیرانـــدازی اهـــداف پـــروازی را دنبال کند. 
تیراندازی که ژنـــش را دارد. چرا که به قول 
خودش پدر، پدربـــزرگ و جدش، تیرانداز 
بودند. شـــاید بـــه همین دلیل اســـت که 
بیرانونـــد از تیرانـــدازی لـــذت می بـــرد. او 
امیدوار اســـت در المپیـــک بهترین نتیجه 
را بگیـــرد: »کار من بعداز ســـهمیه المپیک 
تمام نشـــده و امیـــدوارم در پاریس نتیجه 
قابـــل قبولـــی بگیرم تـــا خانـــواده و مردم 

کشورم را خوشـــحال کنم.«
 محمـــد بیرانونـــد بعـــد از اردوی ایتالیا با 
شـــرایط مســـابقه در کشـــورهای اروپایـــی 
آشـــنا شـــد. او که مثـــل بقیه تیرانـــدازان 
بـــرای تمریـــن مشـــکل فشـــنگ دارد، 29 
تـــا در  تیرمـــاه راهـــی فرانســـه می شـــود 
شـــهر شـــاتورو میزبـــان تیرانـــدازان اردو 
بزنـــد. بیرانوند تا قبل از شـــروع مســـابقه 
تراپ، 10 روزی فرصـــت دارد تا برای رقابت 
جدی بـــا رقبایش آمـــاده شـــود. آن هم با 

فشـــنگ های بـــه روز.

بیرانوند رکورددار جوان ترین تیرانداز در المپیک
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پرونده ویژه 

المپیک پاریس

 بیرانوند را تحت فشار نگذارید
نیکخو:قصه فشنگ یک معضل همیشگی است

  محمد می تواند 
لبخند را به لب مردم بیاورد

شـــک نکنید محمد بیرانوند با نتیجه اش در المپیک، 
لبخنـــد را بـــه لـــب مـــردم مـــی آورد. چرا کـــه او هدف 
بزرگـــی دارد و بـــه هدفش، می رســـد. به شـــرط اینکه 
هیـــچ کســـی از او انتظـــار مـــدال نداشـــته باشـــد و 
بـــرای نتیجه تحت فشـــار قـــرار نگیـــرد. بیرانوند باید 
از تیرانـــدازی در المپیـــک لـــذت ببـــرد. جوان تریـــن 
تیرانـــداز تاریخ المپیک از نظـــر ذهنی خیلی قدرتمند 
لـــذت می بـــرد.  از مســـابقه اش  اســـت و همیشـــه 
اصـــاً بـــرای رقابـــت در المپیـــک چالـــش نـــدارد. او 
از نظـــر روحیـــه و ذهنی مســـتعد اســـت و بـــه لحاظ 
جســـمانی با این قـــد و جثه و عضات، شـــرایط بدنی 
متناســـبی دارد. امیـــدوارم در المپیک بعدی با ترمیم 
ضعف هایش نتیجه دلخواه بگیـــرد. بیرانوند نوجوان 
اســـت و حتی تیرانـــداز جوانی کـــه در المپیک حضور 
دارد بـــاز هم 9 ســـال از او بزرگتر اســـت. بـــا این حال 
بیرانوند بـــرای رقابت با تیراندازان بـــا تجربه المپیکی 
کـــم نمی آورد. او این مســـأله را در مســـابقات انتخابی 
المپیک و جهانی ثابت کرده اســـت. او امتیاز 121 را در 
انتخابی المپیک گرفـــت در حالی که همه تیراندازان 
بـــزرگ دنیا هـــم بودند. تقریبـــاً برای همـــه باورکردنی 
نبود، امـــا بـــا امتیازمســـاوی 121 در تیر هفـــت همراه 
بقیه وارد فینال شـــد. او ســـه تیرانـــداز المپیکی را در 
تیـــر 7 حذف کرد. او به لحـــاظ مهارتی می تواند امتیاز 
بالا بزنـــد، امـــا تنها بایـــد روی ضعف هـــای کوچکش 
کار کنـــد، البتـــه در 19 روزمانده تا المپیک نمی شـــود 
و بایـــد به مســـائل زیر بنایی وارد شـــود. بـــا این حال 
اگـــر محمد بیرانوند فینالیســـت المپیک شـــد تعجب 
نکنید. البتـــه متغیرهای متعـــددی در میدان منتظر 
اســـت و البته شـــرایط روز مســـابقه هم مهم اســـت. 
امـــا بیرانوند کمتـــر از رقبایـــش در مســـابقات حاضر 
شـــده و کم تجربه تـــر از بقیه اســـت. 10 تیرانـــداز برتر 
در 15-10 مـــاده معمـــولاً در 700 مســـابقه بین المللـــی 
شـــرکت می کنند، اگر در سال 6 مســـابقه بین المللی 
درجـــه یک داشـــته باشـــند، 11 ســـال در هر مســـابقه 
حاضـــر شـــده اند و در کارنامه شـــان 3 مـــدال دارنـــد. 
بیرانونـــد ســـهمیه اش را در انتخابـــی المپیک گرفت 
امـــا در قهرمانی آســـیا کـــه المپیکی ها هـــم بودند، او 
در کویـــت، یکی ازکشـــورهای مدعی اهـــداف پروازی 

مـــدال را از چنگ کویتی هـــا درآورد.

بیرانوند
29تیرماه
بهفرانسه
میرودودر
شهرشاتورو
میزبان

رقابتهای
تیراندازی
المپیک
مستقر
میشود
وآخرین
تمریناتش

رابا
فشنگهای
بهروزانجام
میدهد

  وضعیت محمد بیرانوند، برای 
المپیک چطور است؟

بیرانونـــد در ایتالیـــا، قهرمانی جهان 
و جایـــزه بـــزرگ شـــرکت کـــرد و در 
هـــر دو مســـابقه هـــم نتیجـــه قابـــل 
قبولـــی گرفـــت. شـــک نکنیـــد او با 
چنـــد جلســـه تمریـــن در تهـــران و 
بـــرای رقابت هـــای  اردوی فرانســـه 
 29 آمـــاده می شـــود. مـــا  المپیـــک 
تیرمـــاه بـــه فرانســـه می رویـــم و در 
شـــهر شـــاتورو میزبـــان رقابت هـــای 
تیراندازی المپیک مســـتقر می شویم 

تـــا بیرانونـــد آخرین تمریناتـــش را با 
فشـــنگ های بـــه روز انجـــام دهـــد.

 ظاهراً اردو و مسابقه 
بین المللی ایتالیا برای بیرانوند 

کارساز بود؟
مسابقه و اردوی ایتالیا برای بیرانوند 
اردو  ایـــن  بـــود. در  خیلـــی خـــوب 
اسپانســـر گرفتیـــم وهمـــه تجهیزات 
بیرانونـــد را از عینک گرفته تا جلیقه، 
روز  بـــه  را  تفنـــگ و فشـــنگ هایش 
کردیـــم. البته فشـــنگ ها را در اردوی 
فرانســـه قبـــل از المپیـــک تحویـــل 

می گیـــرد. اما برای بقیـــه تجهیزاتش 
اسپانســـر گرفتیم تا مشـــکلی از نظر 
تجهیزات در المپیک نداشـــته باشد. 
البتـــه قصه فشـــنگ بـــرای تیراندازی 
یک معضل اســـت. بیرانونـــد اینجا با 
فشـــنگ داخلی تمریـــن می کند و در 
المپیـــک با فشـــنگ به روز مســـابقه 

می دهـــد.
 تمرین با فشنگ داخلی و 

مسابقه با فشنگ به روز کار 
بیرانوند را در المپیک سخت 

نمی کند؟

ایـــن قضیـــه هـــم دوپینـــگ مثبـــت 
محســـوب می شـــود و هـــم منفـــی. 
دوپینـــگ مثبـــت بـــه خاطـــر اینکـــه 
کیفیـــت فشـــنگ های خارجـــی بهتر 
ترجیـــح  همـــه  و  اســـت  ایرانـــی  از 
می دهنـــد یک ماه مانـــده به المپیک 
با فشـــنگ های بـــه روز تمرین کنند 
امـــا این کار بـــرای بیرانونـــد به خاطر 
تحریـــم شـــدنی نیســـت؛ چـــرا کـــه 
فشـــنگ به روز نـــدارد. بنابراین چند 
روز زودتـــر بـــه فرانســـه می رویـــم تـــا 
او بـــا فشـــنگ هایی کـــه خریده ایـــم 

تمرین کند و برای مســـابقه المپیک 
آماده باشـــد.

 پاریس اولین تجربه المپیکی 
بیرانوند است، چطور ارزیابی 

می کنید؟
بیرانوند در مســـابقه آخر به میزبانی 
قطـــر کـــه آخریـــن مرحلـــه انتخابی 
همـــه  حضـــور  در  بـــود،  المپیـــک 
تیرانـــدازان المپیکی هفتم شـــد. به 
هر حـــال المپیـــک رویـــداد جدیدی 
اســـت که تا به حـــال تیرانداز اهداف 
پـــروازی ایران در آن شـــرکت نکرده، 

امیـــدوارم بـــا کار مشـــترک مربی و 
تیرانـــداز از این میدان هم به راحتی 
عبور می کنیم. هرچنـــد بیرانوند در 
بازی هـــای آســـیایی حضور داشـــته، 
امـــا خیلی از شـــرایط ذهنـــی فاصله 

ندارد.
 رقبای بیرانوند را می شناسید؟

بیرانوند رقبایـــی در المپیک دارد به 
نـــام جیووانـــی پلیه که چهـــار مدال 
المپیک دارد. او 40 ســـال از بیرانوند 
بزرگتر اســـت. در واقع رقیب اصلی 
بیرانوند محســـوب می شود. محمد 
او را در قطر برده اســـت. با این حال 
ما می رویـــم تـــا محمـــد بیرانوند در 
المپیـــک رقابـــت جانانه ای داشـــته 

. شد با
  شما برای محمد بیرانوند 

چه نتیجه ای را هدفگذاری 
کرده اید؟

بحثـــی  شـــما  ســـؤال  ایـــن  دقیقـــاً 
بود کـــه بـــا مســـئولان کمیتـــه ملی 
المپیک داشـــتیم. آنها همین سؤال 
را پرســـیدند. ما نه فقط برای محمد 
که بـــرای اهـــداف پـــروازی دراولین 
تجربـــه المپیـــک، گوشـــه چشـــمی 
به مـــدال داریم. چـــرا کـــه بیرانوند 
در کویـــت و قطـــر امتیـــاز 121 را زد 
و او اگـــر امتیـــازش بیشـــتر شـــود به 
فینال المپیـــک می رســـد. باید دید 
چـــه شـــرایطی دارد و ان شـــاءالله به 

فینال برســـد.
  حرفی مانده؟

ایـــن اســـت کـــه  حـــرف اول مـــن 
تحـــت  را  ورزشـــکاران  مســـئولان 
فشـــار مـــدال نگذارنـــد. المپیک با 
بازی هـــای آســـیایی فـــرق دارد، چرا 
کـــه ورزشـــکاران بـــدون ســـهمیه در 
بازی های آســـیایی شرکت می کنند. 
این مســـأله یک معنی ساده دارد که 
ورزشـــکار قبـــل از المپیـــک خیلـــی 
تـــا در رنکینـــگ  زحمـــت کشـــیده 
جهانی ســـهمیه بگیرد. شک نکنید 
کسی که زحمت کشـــیده تا سهمیه 
بگیـــرد، بـــدون شـــک در المپیـــک 
کم فروشـــی نمی کند. ما تـــا آخرین 
لحظـــه تاش مـــان را می کنیـــم اما 
توقـــع داریم تحت فشـــار رســـانه ها 
مـــدال  کســـب  بـــرای  مقامـــات  و 
قـــرار نگیریـــم. شـــک نکنیـــد هیچ 

ورزشـــکاری کـــم کاری نمی کنـــد.

گفت و گو

گزارش

مربیان کشتی از المپیک خط 
نمی خورند

 برخـــاف المپیک هـــای قبلـــی کـــه معمـــولاً درباره 
تعداد مربیان مســـابقات محدودیت وجود داشت، 
این بار کشـــتی بحـــث و جدلی در این مـــورد ندارد. 
رقابت هـــای کشـــتی بازی هـــای المپیـــک 2024 طی 
روزهـــای 15 تا 21 مـــرداد مـــاه 1403 در پاریس برگزار 
می شـــود و کشـــتی ایـــران بـــا 11 ســـهمیه در ایـــن 

رقابت هـــا شـــرکت می کند. 
معمـــولاً  کـــه  قبـــل   دوره هـــای  روال  برخـــاف 
محدودیت هـــای زیـــادی در مـــورد تعـــداد مربیـــان 
اعزامـــی وجـــود داشـــت و گاهاً ایـــن مســـأله ایجاد 
کـــدورت و ناراحتـــی می کـــرد، این بـــار بـــا توجه به 
ســـهمیه و پیگیری فدراسیون کشـــتی، همه اعضای 
کادر فنـــی راهـــی پاریس می شـــوند، چرا کـــه تعداد 
نفـــرات اعزامی بـــا توجه به کســـب 11 ســـهمیه زیاد 
اســـت و امـــکان همزمانـــی رقابـــت کشـــتی گیران 

وجـــود دارد. 
بـــه ایـــن ترتیـــب در کشـــتی فرنگـــی حســـن رنگرز 
به عنـــوان ســـرمربی، حســـن حســـین زاده، مجید 
رمضانـــی، طالـــب نعمت پـــور و فـــرزاد ایمانعلی زاده 
به عنـــوان مربـــی، دکتر بهمـــن میرزایـــی به عنوان 
مربی بدنســـاز و جمـــال حق پناه به عنوان ماســـاژور 
به المپیک می روند. در کشـــتی آزاد نیز محسن کاوه 
به عنوان ســـرمربی، احســـان امینی، مهـــدی تقوی 
و اباذر اســـامی به عنـــوان مربی، عبـــاس خدایاری 
به عنوان مربی بدنســـاز و ســـجاد امیـــری به عنوان 

ماســـاژور تیم را همراهـــی می کنند.

بـــه  خیلـــی  نیکخـــو،  نریمـــان 
درخشـــش شـــاگرد نوجوانش 
در المپیک پاریس ایمان دارد. 
مربی تیرانداز اهـــداف پروازی 
تنهـــا نگرانـــی اش شـــاید تحت 
فشـــار قـــرار گرفتـــن بیرانونـــد 
باشـــد. او امـــا اطمینـــان دارد 
بیرانونـــد کـــم کاری نمی کند و 
حتـــی معتقـــد اســـت می تواند 

شود. فینالیســـت 
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نگاه

سوژه

برنامهبازیها

زندهبادبازندهها!
جمله ای معروف و کلیشـــه ای وجـــود دارد که مضمون 
آن نوشـــته شدن تاریخ توســـط فاتحان است. عبارتی 
کـــه ســـال ها در خصـــوص صدق یـــا کذب بـــودن آن 
اختـــاف نظـــر و بحث هـــای زیـــادی وجود داشـــته و 
هنـــوز نظریه پـــردازان در خصوص صـــدق آن به اتفاق 
نظـــر نرســـیده اند. در میـــدان فوتبال اما بـــا اطمینان 
می تـــوان گفت کـــه فاتحـــان، توجهـــات بیشـــتری را 
نســـبت به بازنـــدگان جلـــب می کننـــد. افتخـــارات، 
توجه رســـانه ای، جـــذب هـــوادار و تمرکز اســـطوره ها 
همه و همـــه روی برنده ها و فاتحان اســـت و بازندگان 
بـــا وجـــود تمـــام تـــاش و از خودگذشتگی شـــان، 
معمـــولاً فرامـــوش می شـــوند. با گذشـــت یـــک یا دو 
دهـــه از مســـابقات بزرگی مثـــل جام جهانی یـــا یورو، 
کمتر کســـی از بازنـــدگان جـــام حرف می زنـــد و آنچه 
در ذهـــن فوتبال دوســـتان می مانـــد، غـــرور و افتخار 

برنده هاســـت.
بازنـــدگان مرحلـــه یک چهارم نهایـــی یـــورو ۲۰۲۴ اما 
شـــمایل تیم های برنده و سربلند را داشـــتند. آلمان، 
پرتغـــال، ســـوئیس و ترکیـــه با وجـــود پایـــان کار خود 
در جـــام هفدهـــم، نمایشـــی از خود نشـــان دادند که 
به هیچ عنـــوان نمی تـــوان به آنهـــا لقب بازنـــده داد. 
چطور می تـــوان تونی کـــروس و توماس مولـــر را پس 
از ســـال ها درخشـــش در فوتبال ملی آلمان به خاطر 
یک گل در دقیقه ۱۱۹ بازنده نامید؟ چگونه اشـــک های 
په پـــه ۴۱ ســـاله و حذف رونالدوی ۳۹ ســـاله با بیش از 
۲۴۰ دقیقـــه جنگندگی برای کشـــور خـــود، می توانند 
نماد بازیکنان شکســـت خورده باشـــند؟ آیا سوئیس و 
ترکیه که با بازیکنان نســـبتاً کم تجربـــه همه هواداران 
فوتبـــال را غافلگیـــر کردند و پا به پـــای تیم های بزرگی 

چون انگلیـــس و هلند جنگیدند بازنده هســـتند؟
بی تردید ایـــن نزدیکی تیم هـــا و تعیین شـــدن نتایج 
مســـابقات با ریزتریـــن جزئیات یکـــی از جذاب ترین 
نکات این دوره از مســـابقات جام ملت های اروپاست. 
جامـــی کـــه در آن کمتـــر تیمـــی از پیـــش بازنـــده بود 
و اوج ایـــن ماجـــرا را می شـــد در مرحلـــه یک چهـــارم 
نهایی مشـــاهده کرد. هر چهار تیـــم حاضر در مرحله 
نیمه نهایـــی، نســـبت بـــه رقبـــای خـــود در مرحلـــه 
یک چهـــارم نهایی امیـــد گل کمتـــری را ثبـــت کردند 
کـــه این خـــود نشـــان دهنده عملکرد خـــوب تیم های 

حذف شـــده از یورو ۲۰۲۴ اســـت.
بی رحمـــی مســـابقات ملـــی مهمـــی چـــون یـــورو که 
سرنوشـــت شـــادی و غم یک ملـــت را در تک لحظه ها 
تعییـــن می کند، در این مرحلـــه گریبان گیر چهار تیم 
جـــذاب یورو شـــد و حالا برخاف جمله همیشـــگی و 
کلیشـــه ای نوشته شـــدن تاریخ توســـط فاتحان، باید 
از بازنـــدگان ســـربلند گفـــت؛ بازندگانی کـــه از برخی 
تیم هـــای باقـــی مانـــده در جام، بـــه تیم هـــای برنده 

شـــبیه تر بودند!

غرامتسنگینیوفابهبارسلونا
20548یوروبرایهرروز

بارســـلونا قرار اســـت غرامت قابل توجهـــی از یوفا به 
خاطـــر مصدومیتـــی که بـــرای پـــدری در جریـــان بازی 
اســـپانیا و آلمـــان پیـــش آمـــد، دریافت کنـــد. هافبک 
بارســـلونا بعـــد از خطـــای تونـــی کـــروس مجبـــور بـــه 
تـــرک زمین شـــد درحالی که اشـــک می ریخـــت و مثل 
اینکـــه می دانســـت تورنمنـــت برایـــش تمام شـــده. او 
دیگـــر در آلمان بـــازی نمی کند امـــا با تیـــم می ماند تا 
ریـــکاوری اش از یک مصدومیـــت دیگـــر را انجام دهد 
امـــا بـــه خاطـــر ایـــن آســـیب دیدگی بارســـلونا غرامت 
می گیـــرد. روزنامه اســـپورت کاتالونیا گـــزارش داده اگر 
مصدومیـــت پدری ۲۱ ســـاله جـــدی باشـــد و نتواند تا 
یک ماه به شرایط بازی برســـد، بابت هر روز نبودنش، 
باشـــگاه مبلـــغ ۲۰5۴8 یـــورو می گیرد. پـــدری با وجود 
مصدومیت در شـــادی پیروزی بازیکنان اســـپانیا بعد از 
برد آلمان شـــرکت کرد. همچنین اگر اسپانیا فرداشب 
موفـــق به شکســـت فرانســـه شـــود و در فینـــال هم به 
پیروزی برســـد، او جزئی از تیم محســـوب می شود و در 
ایـــن افتخارات شـــریک خواهد بود. اســـپانیا برای این 
بازی روبین لـــی نورمـــان را در اختیار نخواهد داشـــت 
همین طـــور دنی کارواخال کـــه اخراج شـــد. این کارت 
قرمـــز پایـــان بـــازی خشـــن دو تیم بـــود کـــه ۳8 خطا 
داشـــت و ۱۶ کارت زرد بـــه بازیکنان دو تیم داده شـــد.

 انگلیس به طلسم ناکامی در ضربات پنالتی در جام ملت های اروپا پایان داد و با پیروزی 
5 بر ۳ مقابل سوئیس بعد از آنکه کار دو تیم در پایان ۱۲۰ دقیقه تاش یک بر یک مساوی 

شد، به نیمه نهایی یورو ۲۰۲۴ رسید. نکاتی از این بازی را بررسی می کنیم.
 

ضربه اول
ضربه اول در پنالتی های آخر بازی اهمیت زیادی دارد و گل نشدن ضربه آکانجی بار روانی مثبتی 

برای انگلیس ایجاد کرد. او اصاً نباید قبول می کرد پنالتی اول را بزند چون تجربه اش را ندارد، هرگز 
در جریان بازی پنالتی نزده و در سه بازی فصل قبل منچسترسیتی که کارش به ضربات پنالتی کشیده، هیچ 

وقت پنالتی زن نبوده. در یورو ۲۰۲۰ هم ضربه پنالتی اش مقابل فرانسه را گل کرد اما مقابل اسپانیا ناکام بود.
 

پنالتی زن ها
همه تیم انگلیس نگران رکورد این تیم در ضربات پنالتی بودند. سه تا از پنج تا در بازی 

تلخ با ایتالیا در ویمبلی موفق نشده بودند که یکی از آنها ساکا بود و بعد از بازی با 
توهین های نژادپرستانه هم مواجه شد. پنج پنالتی زن این بازی فقط گل نزدند 

بلکه چنان اطمینان و اعتماد به نفسی داشتند که هیچ شانسی به یان زومر 
باتجربه ندادند. کول پالمر و جود بلینگام، زومر را فریب دادند، تونی حتی به 
توپ نگاه نکرد، ساکا ناکامی سه سال قبل را جبران کرد و آرنولد که مثل تونی 
برای پنالتی زدن به زمین آمد. انگلیس این بار در ضربات پنالتی شاهکار کرد.

ستاره دروازه
اتفاقی نیست که در سه پیروزی در ضربات پنالتی از سال ۱۹۹۶، جوردن 

پیکفورد دروازه بان تیم بوده. این بازیکن اهل ساندرلند روند تاریخ را 
عوض کرده و انگلیس با او ۷5 درصد بازی هایی که کار به ضربات 

پنالتی کشیده، برده است. حتی در فینال یورو ۲۰۲۰ که به ایتالیا 
باختند هم دو تا از پنج ضربه پنالتی را دفع کرد. پیکفورد مثل 

خیلی از دروازه بان ها، قامت خیلی بلندی ندارد اما آن را 
با حضور و ذهنیت خود جبران می کند. او عادت های 
پنالتی زنی رقبا را با دقت بررسی می کند و در این بازی 
برابر مانوئل آکانجی به خوبی مقاومت کرد. در طول 

بازی هم عملکرد خوبی داشـــت و برخاف برخی هم 
تیمی ها که با انتقادات زیادی مواجه شـــده اند، ستاره 

تیم در این بازی بود.

بامداد یکشـــنبه، روزی تلخ بـــرای فوتبال و مردم 
برزیل بود. پس از کســـب تنها یک برد در مرحله 
گروهی کوپاامریکای ۲۰۲۴، سلسائو نتوانست در 
روز غیبت وینیسیوس جونیور مقابل اروگوئه ده 
نفره به پیروزی برســـد و پس از تســـاوی بدون گل 
در اوقات قانونـــی، در ضربات پنالتی مغلوب تیم 
مارچلو بیلسا شـــد. این برای پنجمین بار متوالی 
بـــود که یـــک مربـــی آرژانتینی، موفـــق به حذف 
تیم ملی فوتبال برزیـــل از رقابت های کوپاامریکا 
می شـــود. اتفاقـــی کـــه باتوجـــه بـــه نمایش های 
دو تیـــم در مرحلـــه گروهـــی، چنـــدان غیرقابل 
پیش بینـــی نبود. پـــس از اینکـــه برزیـــل از جام 

جهانـــی ۲۰۲۲ حذف شـــد، مدیران فدراســـیون 
فوتبـــال این کشـــور تمـــام تـــاش خـــود را برای 
اســـتخدام کارلـــو آنچلوتی بـــه عنوان ســـرمربی 
این تیـــم بـــه کار گرفتند امـــا اســـطوره ایتالیایی  
دنیـــای مربیگـــری، تصمیم گرفـــت روی نیمکت 
رئـــال بماند و فرصـــت اولین تجربه ملـــی خود را 
در امریکای جنوبی رد کنـــد. در نهایت، چند ماه 
پیش از برگزاری کوپاامریـــکا دوریوال جونیور که 
ســـابقه ســـال ها حضور در لیگ برزیل را داشـــت 
به عنوان ســـرمربی این تیم انتخـــاب و در مدتی 
کوتاه، نتوانســـت برزیل را به تیمی مدعی تبدیل 
کند. بـــا دیـــدن نمایـــش نســـل جدیـــد فوتبال 

برزیل زیر نظـــر دوریوال، می توان بـــه رونالدینیو 
حـــق داد کـــه رغبتـــی بـــرای تماشـــای بـــازی این 
نســـل از فوتبال برزیل نداشـــته باشـــد. سلسائو 
با تنهـــا یک بـــرد، جام را تـــرک کرد و رســـانه ها و 
مردم فوتبالدوســـت این کشـــور بشـــدت به این 
نســـل از فوتبال ملـــی برزیل تاختند. نســـلی که 
از ســـوی رســـانه های برزیلی، »معمولی« توصیف 
شـــده بـــود. بی راه نیســـت اگـــر بگوییم کـــه این 
روزهـــا، کمتر تیمـــی از برزیـــل می ترســـد و حالا 
مدیـــران فوتبالـــی ایـــن کشـــور باید بـــرای نجات 
پرافتخارتریـــن تیـــم جهان پیـــش از جام جهانی 

۲۰۲۶ راهی پیـــدا کنند.

سهشیربدونهریکینبهتراست
انگلیس، قهرمان 

ضربات پنالتی

برزیل،تیمیکهدیگرترسناکنیست

نسلبازندهسلسائو

دیوانهآرژانتینیبا
تاکتیکپرندهدرقفس

اروگوئه بـــا شکســـت دادن برزیل در ضربـــات پنالتی 
بـــه نیمه نهایـــی کوپاامریـــکا رســـید؛ تیـــم ده نفـــره با 
یـــک یـــار کمتر جان ســـالم بـــه در بـــرد و برنـــده نبرد 
بـــزرگ امریکای  جنوبی شـــد. یـــک بـــازی بی نقص با 
موقعیت های کم اما خطاهای فـــراوان در لاس وگاس 
کـــه بـــا نتیجـــه صفر-صفـــر در وقت هـــای قانونـــی به 
پایـــان رســـید. اروگوئـــه در ۲۰ دقیقه پایانـــی بازی یک 
بازیکـــن کمتـــر هم داشـــت و ناهیتـــان نانـــدز پس از 
بررســـی VAR کارت قرمـــز دریافـــت کرد اما بیلســـا با 
تیزهوشـــی و همان ســـبک همیشـــگی خود توانست 

برزیل را مهـــار کند. 
در نیمـــه اول با ۱8 خطـــا، هیچ تیمی نتوانســـت بازی 
همیشـــگی خود را به اجرا درآورد و تنها ســـه شـــوت به 
ســـمت دروازه هـــا روانه شـــد. اروگوئه که به ســـرعت 
خود را با رویکرد تهاجمی بیلســـا تطبیق داده اســـت، 
پـــس از اخـــراج ناهیتـــان ناندز بـــه دلیـــل ضربه زدن 
روی ســـاق پـــای رودریگو، مجبـــور شـــد ۲۰ دقیقه آخر 
را بـــا ۱۰ بازیکـــن بـــازی کنـــد. این بـــدان معنـــا بود که 
تاکتیک هـــای تهاجمی معمـــول باید جای خـــود را به 
تاکتیک هـــای دفاعـــی مـــی داد، اگرچـــه از کارت قرمز 
ناندز بـــه بعد، برزیـــل تنها دو موقعیت جـــدی گلزنی 
داشـــت. تیم برزیـــل از حضـــور وینیســـیوس جونیور 

محروم بود و نتوانســـت دفـــاع متمرکز تیم بیلســـا را 
بـــاز کند. اروگوئه که تاکنون ســـه کلین شـــیت متوالی 
داشـــته، آمار امید گل برزیل را بـــه xG( ۰.58( محدود 
کـــرد. انعطاف دفاعـــی تیم بیلســـا هـــواداران اروگوئه 
را   خوشـــحال کـــرد. بیلســـا پـــس از اخـــراج از لیدز به 
عنـــوان ســـرمربی جدید تیم ملـــی اروگوئـــه منصوب 
شـــد، شـــروع چشـــمگیر بیلســـا به عنوان ســـرمربی 
اروگوئه شـــامل پیـــروزی بر برزیـــل و آرژانتیـــن قبل از 
مســـابقات کوپاامریـــکا بـــود و حالا با توجـــه به حذف 
تیـــم ملـــی برزیل، ایـــن تیـــم را می توان شـــانس اول 
قهرمانی دانســـت. اروگوئه در نیمه نهایی در شارلوت 

به مصـــاف کلمبیا خواهـــد رفت.

گواردیولا آلمانیاز درخواستتنیسور

بهبایرنمونیخبرگرد
الکســـاندر زورف تنیســـور آلمانـــی از پپ 
گواردیـــولا خواســـت بـــه بایـــرن مونیـــخ 
برگـــردد بعـــد از آنکـــه مربی اســـپانیایی 
چهـــارم  دور  بـــه  او  صعـــود  تماشـــاگر 
مســـابقات ویمبلدون بـــود. او در جایگاه 
اختصاصی ورزشـــگاه رویال باکس شاهد 
بود کـــه شـــانس چهـــارم قهرمانـــی تنها 
گرنداســـلم چمنـــی ســـال برابـــر کامرون 
نـــوری بـــه پیـــروزی رســـید. زورف گفت: 
»برای من و همـــه بازیکنان مایـــه افتخار 
در  و  زیبـــا  کـــه در ســـنترکورت  اســـت 
رویال باکـــس بـــازی کردیـــم جایـــی کـــه 
اســـطوره های ورزشـــی زیـــادی بودنـــد. 
وقتـــی پـــپ گواردیـــولا را دیـــدم در چند 
گیم اســـترس زیادی داشـــتم. متشـــکرم 
که آمـــد، این خیلـــی مهم اســـت. حرف 
آخـــرم اینکـــه بارســـلونا بـــه مربـــی نیـــاز 
دارد. اگـــر هـــم از فوتبال خســـته شـــدید 
می توانیـــد هـــر وقـــت خواســـتید مربی 
من در تنیس شـــوید.« گواردیـــولا در این 
فصل به عنوان بی ســـابقه چهار قهرمانی 
پیاپی لیـــگ برتر رســـید. در رویال باکس 

امثال روی هاجســـون مربی ســـابق تیم 
ملی انگلیس، ساشـــین تندلکار قهرمان 
هندی کریکت، اسطوره دوچرخه سواری 
انگلیـــس، کریس هوی و جســـیکا انیس 
هیل برنده هفت گانـــه المپیک نیز حاضر 
بودند. معمولاً عصر شـــنبه بزرگان ورزش 
در رویال باکـــس جمع می شـــوند. زورف 
کـــه دیوانه فوتبـــال و طرفدار سرســـخت 
بایـــرن مونیـــخ اســـت، می خواهـــد برای 
نخســـتین بار به یک چهارم نهایی صعود 
کند. گواردیولا در ســـال های ۲۰۱۶تا۲۰۱۳ 
مربـــی بایرن مونیخ بود و بعـــد از آنکه در 
فصـــل قبل بـــه دوران حکومت ۱۱ ســـاله 
بایرن مونیـــخ بر بوندس لیـــگا پایان داده 
شـــد، ونســـان کمپانـــی کاپیتـــان ســـابق 
گواردیـــولا بـــه عنـــوان مربـــی ایـــن تیـــم 
برگزیده شده اســـت. گواردیولا هم بارها 
عاقه اش به تنیس را آشـــکار کرده است. 
تیم او ســـوم مرداد در دیداری دوستانه به 
مصاف ســـلتیک می رود و بعد بـــه امریکا 
پـــرواز می کند که بـــا میان، بارســـلونا و 

چلســـی مســـابقه خواهد داد.

در  تنیـــس  هـــواداران   شـــلوغ کاری 
مسابقه جوکوویچ

هواداران تیم ملی انگلیس در ویمبلدون 
باعـــث شـــدند بـــازی نـــوواک جوکوویـــچ 
بـــا ویـــت کاپریـــوا بـــرای مـــدت کوتاهـــی 
متوقـــف شـــود. وقتـــی ترنت الکســـاندر 
آرنولد پنالتی آخـــر را زد و انگلیس با غلبه 
بـــر ســـوئیس بـــه نیمه نهایی یـــورو ۲۰۲۴ 
رفـــت، هـــواداران حاضر در ســـنترکورت 
ویمبلـــدون ســـروصدای زیـــادی ایجـــاد 
کردنـــد، جوکوویـــچ و کاپریـــوا هم بـــا آنها 
همـــراه شـــدند و اجـــازه دادند هـــواداران 
برای موفقیت انگلیس خوشـــحالی کنند 

قبـــل از آنکه بازیشـــان را ادامـــه دهند.

ایلیابهزاداول
خبرنگار

هلنـــد قطعاً به کیفیـــت هجومی کـــودی خاکپو برای 
عبـــور از ترکیـــه در یک چهـــارم نهایـــی یـــورو ۲۰۲۴ 
احتیـــاج داشـــت. در بیشـــتر دقایق بـــازی اوضاع بر 
خـــاف میـــل نارنجی ها پیـــش می رفـــت، ترکیه یک 
گل زده بـــود و کنتـــرل بـــازی را در اختیار داشـــت تا 
اینکه اســـتفان دی فـــرای در دقیقه ۷۰ بـــا یک ضربه 
ســـر دیدنی گل تســـاوی را زد. شـــش دقیقـــه بعد اما 
خاکپـــو بـــه ســـمت دروازه ترکیـــه در حرکـــت بود و 

روی یک پاس کوتاه ارســـالی از ســـمت راست، مرت 
مولـــدور را به اشـــتباه وادار کـــرد تـــا دروازه خودی را 
بـــاز کند. همین گل کافـــی بود تا تیـــم رونالد کومان 
برنـــده بازی باشـــد و بـــه دیـــدار چهارشنبه شـــب در 
نیمه نهایـــی جـــام ملت هـــای اروپا مقابـــل انگلیس 
برسد. مهاجم ۲5 ساله ستاره هلند در این تورنمنت 
بـــوده و در پنـــج بازی ســـه گل زده اســـت. اگرچه گل 
دوم بـــازی شنبه شـــب به نـــام او ثبت نشـــد و گل به 
خودی اعام شـــد اما هلنـــد بدون او نمی توانســـت 
نزدیـــک رؤیـــای قهرمانی اروپـــا و تکرار عنوان ســـال 
۱۹88 شـــود. خاکپو در برد ۳ بر صفـــر مقابل رومانی 
در یک هشـــتم نهایـــی گل اول را زد قبـــل از آنکـــه 
دونیـــل مالن دو گل دیگـــر بزنـــد. او همچنین دو بار 
در مرحلـــه گروهی گل اول تیمـــش را زد ضمن اینکه 
یـــک پاس گل هـــم به نامش ثبت شـــده اســـت. اما 
بازی بـــا ترکیه مهم ترین مشـــارکت گل او را داشـــت 

تـــا هلند بـــازی باختـــه را ببـــرد. کومـــان دو روز قبل 
گفتـــه بود: »موقعیت خاکپو در ســـمت چپ اســـت 
چـــون آن طـــرف خیلـــی خطرنـــاک اســـت وقتـــی با 
مدافـــع کناری حریـــف در موقعیت تک بـــه تک قرار 
می گیـــرد.« مولدور به خوبـــی این را تأییـــد می کند. 
کومان ادامه داد: »او در این تورنمنت در سطح واقعاً 
بالایـــی بـــازی می کنـــد و مهم ترین بازیکن مـــا بوده، 
من امیدوارم بقیه هم به ســـطح او برســـند.« خاکپو 
در یـــورو ۲۰۲۴ در بال چپ درخشـــیده پســـتی که در 
پـــی اس وی آیندهـــوون و قبل از انتقال بـــه لیورپول 
در اواخـــر ســـال ۲۰۲۲ در آن حضـــور داشـــت. فـــرم 
خوبـــش در اواخـــر فصل قبـــل در لیگ برتـــر به یورو 
هم کشـــیده اســـت. خـــودش می گویـــد: »نمی دانم 
چنـــد بـــازی آخر فصـــل بـــود کـــه بازی هـــای خوبی 
انجـــام دادم، ایـــن فـــرم خوب را بـــا خـــودم آوردم و 
 به تـــاش ادامـــه دادم.« هلند برای اینکـــه در فینال 

۲۴ تیـــر برلین جایی داشـــته باشـــد و قبـــل از آن به 
خانـــه بازنگـــردد، روی ســـرعت او از ســـمت چـــپ و 
کیفیت هجومی اش حســـاب ویژه ای باز کرده است.

 
گولر در میان بزرگان

آردا گولـــر با پاس گلی کـــه در دیدار با هلنـــد داد، به 
جمع خیلی خاصی از بـــزرگان فوتبال در تاریخ جام 
ملت هـــای اروپا ملحق شـــده اســـت. پاس ســـتاره 
۱۹ ســـاله رئال مادریـــد باعث شـــد ترکیه بـــه گل اول 
بـــازی با هلند برســـد هرچنـــد این گل بـــا دو گلی که 
نارنجی ها زدند، پرپر شـــد. به هر حـــال گولر در یورو 
۲۰۲۴ دو پاس گل داده اســـت. تنهـــا لامینه یامال در 
سال ۲۰۲۴، کریســـتیانو رونالدو در سال ۲۰۰۴ و انزو 
شیفو در ســـال ۱۹8۴ بازیکنان زیر ۲۰ سال بودند که 
در یـــک دوره جام ملت هـــای اروپا موفـــق به چنین 

کاری شدند.

پسر ستاره
»پسر ســـتاره« توصیف ریو فردیناند از بوکایوکا ساکا در زمان تماشـــای گل تساوی او مقابل سوئیس 
بود و نمی شـــود بـــا او مخالفت کـــرد. او از دقیقه اول بازی دوســـلدورف تا گل کـــردن پنالتی اش در 
ضربـــات آخر بازی ســـتاره این نمایش بـــود و مثل جود بلینگام در بازی با اســـلواکی، درخشـــش 
ســـاکا انگلیـــس را از چاله بزرگی درآورد. ســـاکا کابـــوس ابیشـــر در این بازی بود کـــه در نیمه 
اول چهـــار بـــار دریبلش زد کـــه یک رکـــورد در یورو ۲۰۲۴ محســـوب می شـــود. در وقت های 
اضافـــه هـــم که انرژی امثال هـــری کین و بلینگام ته کشـــیده بـــود، او از ذخایر انرژی اش 

اســـتفاده می کرد.

مدیریت در جریان بازی
گرت ســـاوت گیت درســـت می گفت، او در چهار تورنمنت بزرگ مربی انگلیس 
بوده و در ســـه تـــا به نیمه نهایی رســـیده. ایـــن رکورد فوق العاده ای اســـت 
بهتر از هر مربی دیگری در تاریخ ســـه شـــیر و بیشـــتر به چشم می آید 
اگر در نظر بگیریم چقدر در مدیریت در جریان بازی ضعیف اســـت. 
انگلیـــس در این دیدار نســـبت به چهار بازی قبلی طراوت بیشـــتری 
داشـــت اما باز هـــم گره خـــورد و ســـاوت گیت خیلی راحـــت بود، در 
واقـــع هیچ کاری برای اینکـــه تیمش پیش بیفتد، انجام نـــداد. او کمی 
انعطاف پذیـــری نشـــان داد و چینـــش انگلیـــس را بـــرای مقابله با سیســـتم 
۳-۴-۳ ســـوئیس تغییـــر داد اما وقتـــی مراد یاکین، مربی ســـوئیس که شـــطرنج باز 
قهاری اســـت، شـــروع به فعالیت کرد، ســـاوت گیت نشست و تماشـــا کرد. سوئیس 
کـــه در مقابـــل فشـــار مقاومت خوبی داشـــت، بـــازی را بـــه زمین انگلیس کشـــاند 
امـــا تا وقتـــی بریل امبولو سوئیســـی ها را پیـــش انداخت، ســـاوت گیت کاری نکرد. 
تغییرات او البته به گل تســـاوی ســـاکا منجر شـــد اما دوباره در وقت های تلف شـــده 
بـــه نتیجه راضی بـــود و می خواســـت کار به ضربات پنالتی بکشـــد؛ بـــا همین هدف 

هم تعویـــض می کرد. 
ایـــوان تونـــی و ترنـــت الکســـاندر آرنولـــد گل زدنـــد درحالـــی کـــه در یـــورو ۲۰۲۰ 
جیـــدون ســـانچو، ســـاکا و مارکـــوس رشـــفورد گل نزده بودنـــد و عجیـــب بود که 
ســـاوت گیت حاضر به قمار روی ضربات پنالتی شـــد. شـــاید دفعه بعد این قدر 

نباشد. خوش شـــانس 

اتفاق غیرمنتظره
در دقیقه ۱۰۹ یک اتفاق غیرمنتظره رخ داد و ســـاوت گیت هری کین را بیرون 
کشـــید. شـــاید اینکه کاپیتان به مربی اعتـــراض کرده بود، در ایـــن تصمیم نقش 
داشـــت، شـــرایط روحی خوبی برای زدن پنالتی نداشـــت. اما واقعیت این اســـت 
کـــه در این بـــازی اصاً مفیـــد نبود. تنهـــا ۲۶ بار تـــوپ را لمس کرد که از ســـه 
بازیکـــن تعویضـــی انگلیـــس قبل از وقـــت اضافه کمتـــر بـــود و تقریباً نصف 
دروازه بـــان انگلیس. دو ضربه زد که فقط یکـــی در چهارچوب بود و بلوکه 
شـــد. مهم ترین مشـــارکت او در دفاع بود که جلـــوی حرکت دن اندوی 
را گرفـــت. با وجـــود این بازی ضعیـــف، مایل بود وظیفه رســـانه ای اش 
را انجـــام دهد تـــا اطمینان دهـــد بـــرای نیمه نهایی آماده اســـت و با 
ایـــن عملکرد ضعیـــف روحیه خوبـــی دارد. فعاً کـــه انگلیس بدون 

او تیم بهتری اســـت.

مرحله نیمه نهایی کوپا امریکا 2024
چهارشنبه20تیر1403

آرژانتین–کانادا������������������������������������������3:30
پنجشنبه21تیر1403

3:30������������������������������������������ اروگوئه–کلمبیا

رؤیایقهرمانیاروپابعداز3۶سال

حسابویژههلند
رویخاکپو



5 فوتبال ایران دوشنبه   18 تیر 1403  شماره 7599

 پالس های مثبتی 
از سوی مرد پرتغالی 
که به همراه همسر 
ایرانی اش به کشور 

خود سفر کرده بود، 
داده شد و مورایس 

که به نظر می رسد 
خودش هم پیشنهاد 
دندان گیری نداشته 

است، قبول کرد 
که برای سومین 

سال پیاپی هدایت 
زردپوشان اصفهانی را 

بر عهده داشته باشد

newspaper.inn.ir iranvarzeshii

 خبر و مصاحبه

ورود نهادهای نظارتی به ماجرای آقایی پور
در حالـــی کـــه قانون ســـقف بودجـــه ماننـــد فصل 
گذشـــته قـــرار اســـت اجـــرا شـــود، ماجـــرای انتقال 
جـــواد آقایی پـــور، ســـتاره فصل گذشـــته اســـتقلال 
خوزســـتان بـــه تیـــم آینـــده اش، یکی از ســـوژه های 
اصلـــی این فصـــل از نقـــل و انتقالات فوتبـــال ایران 
بـــوده اســـت. بازیکنـــی کـــه در ابتـــدا عنوان شـــد، 
پرســـپولیس یکی از تیم هـــای خواهان اوســـت و با 
این تیـــم به توافق رســـیده امـــا بعد اعلام شـــد این 
بازیکـــن تـــازه ملی پـــوش شـــده می خواهـــد لژیونر 
شـــود و برای ادامه فوتبال خود راهی روســـیه شود تا 
برای اورنبورگ بازی کند. بـــا این حال، پس از مدتی 
خبر رســـید این بازیکن پشـــیمان شـــده و مذاکرات 
خـــود را با اســـتقلال بـــرای حضـــور در این تیـــم آغاز 
کـــرده اســـت. امـــا در حالی کـــه خبر توافـــق نهایی 
آقایی پور و آبی پوشـــان پایتخت به گوش می رسید، 
رســـانه ها خبـــر دادند کـــه ســـپاهان با پیشـــنهادی 
هنگفـــت و 40 میلیـــاردی، این بازیکـــن را های جک 
کرده و 40 میلیارد هم به اســـتقلال خوزســـتان بابت 
رضایتنامه داده اســـت کـــه این چنیـــن مبلغی برای 
یک بازیکـــن تیم چهاردهـــم جدول فصل گذشـــته 
تعجب بســـیاری از اهالـــی فوتبال را در پی داشـــت. 
حالا امـــا خبر رســـیده نهادهای نظارتی بـــه ماجرای 
جـــذب آقایی پـــور ورود کرده اند تا از صحت و ســـقم 

این انتقـــال پرماجرا مطمئن شـــوند.

 غفور جهانی: شاید من 
پینگ پنگ بازی می کردم

غفـــور جهانی، ســـتاره ســـابق تیـــم ملی و باشـــگاه 
ملـــوان با وجـــود درخشـــش در تیم ملی و داشـــتن 
پیشـــنهاد از پرســـپولیس حاضر به دل کندن از تیم 
شـــهرش نشـــد و تا پایان دوران فوتبالش در ملوان 
ماند اما حالا که پیشکســـوت شـــده، مســـئولان این 
تیـــم ســـراغی از او نمی گیرنـــد. همین امـــر موجب 
گلایه هـــای مهاجم ســـابق تیم ملـــی فوتبـــال ایران 
شـــده اســـت. او می گوید: »وقتی مســـئولان باشگاه 
ســـراغی از من نمی گیرند و فراموشم کردند، تصورم 
این اســـت که پینگ پنـــگ بازی می کـــردم نه فوتبال 
که این همه به دســـت فراموشـــی ســـپرده شده ام و 
کســـی ســـراغ من نمی آیـــد.« غفور جهانـــی از دادن 
مشـــاوره به مهـــدی تارتار، ســـرمربی فصل گذشـــته 
تیـــم فوتبال ملـــوان می گوید: »با حضـــور این مربی 
جـــوان، ملـــوان اوج دوبـــاره ای گرفت و مـــن هم در 
حد توانم به ایشـــان مشـــورت دادم تا روند صعودی 
تیم ادامه داشـــته باشـــد. با این حال مشکلات مالی 
که همیشـــه تیم را اذیت کـــرده بازهم گریبان ملوان 
را گرفـــت.« مهاجم ســـابق تیـــم ملی فوتبـــال ایران 
مشـــکل این رشـــته را توجه نداشـــتن باشـــگاه ها به 
آکادمی هـــا و تیم های پایـــه می دانـــد: »ورود پول به 
فوتبـــال و اتفاقاتـــی کـــه پیرامـــون آن در فوتبال پایه 
رخ داد اجازه نداد تا اســـتعدادها شناســـایی شـــوند 
و خیلـــی از بازیکنانـــی کـــه می توانســـتند تبدیل به 

فوتبالیســـت های بزرگی شـــوند دیده نشـــدند.«

 
بدهی 30 میلیارد تومانی استقلال خوزستان

باشگاه اســـتقلال خوزســـتان که میودراگ بوژوویچ 
اهـــل مونتـــه نگـــرو را بـــه عنـــوان ســـرمربی جذب 
کـــرده شـــرایط مالـــی خیلـــی مناســـبی نـــدارد. این 
باشـــگاه حدود 30 میلیـــارد تومان از فصل گذشـــته 
بـــه بازیکنـــان، کادرفنـــی و آژانس ها بدهـــی دارد که 
هنوز پرداخت نشـــده است. ســـیروس پورموسوی، 
ســـرمربی فصل گذشـــته اســـتقلال خوزســـتان این 
خبـــر را تأییـــد کرد. بـــا این حال باشـــگاه اســـتقلال 
خوزســـتان امیدوار اســـت با فروش جواد آقایی پور 
به یک باشـــگاه بزرگ درآمد خوبی به دســـت بیاورد.

 
دقیقی می ماند

رئیس هیـــأت مدیـــره باشـــگاه شـــمس آذر از تعیین 
تکلیف ســـرمربی این تیـــم در دو روز آینـــده خبر داد. 
مهـــرزاد نجفیـــان می گوید: »از ابتدا گزینـــه اصلی این 
باشـــگاه برای هدایت شمس آذر، ســـعید دقیقی بوده 
و ســـعی کردیـــم در فصل پیـــش رو نیز این ســـرمربی 
توانمنـــد را حفـــظ کنیم. مذاکـــرات خوبی با ســـعید 
دقیقـــی صـــورت گرفته و اگر مشـــکلی به وجـــود نیاید 
به احتمـــال زیاد فصل آینـــده نیز با ســـعید دقیقی در 
لیگ برتر حاضر خواهیم شـــد.« او با اشاره به فعالیت 
تیمـــش در بـــازار نقل و انتقـــالات این طـــور می گوید: 
»کار نقـــل و انتقال و خرید بازیکن نیـــز در حال انجام 
اســـت و باشـــگاه در تلاش اســـت تا کار بدون مشکل 
خاصـــی ادامه و اســـتمرار داشـــته باشـــد. تمام تلاش 
ما بـــرای حفظ اســـکلت اصلی تیم و حضـــور با قدرت 
در فصـــل پیش رو اســـت و امیدواریـــم بتوانیم حضور 

خوب و رضایت هواداران را داشـــته باشـــیم.«

ســـیروس پورموســـوی، ســـرمربی فصـــل 
گذشـــته اســـتقلال خوزســـتان در مـــورد 
هشـــداری که در صفحه شـــخصی اش مبنی 
بـــر اینکـــه طوفانـــی در راه باشـــگاه اســـت، 
می گویـــد: »خیلـــی از دوســـتان خواهـــش 
کردنـــد کـــه فعـــلاً ســـکوت کنـــم امـــا باید 
بـــه یکـــی، دو مـــورد اشـــاره  و صحبت هـــای 
کلـــی را مطـــرح  کنـــم و باقی مســـائل را بعد 
خواهـــم گفـــت. ســـاویو، هافبـــک خارجی 
اســـتقلال خوزســـتان را بـــا 65 هـــزار یـــورو 
جذب کردیـــم و اکنـــون گفته می شـــود که 
بـــا این بازیکن قـــراردادی 700 هـــزار یورویی 
بـــرای دو فصـــل امضا شـــده اســـت. بـــا این 
مربـــی خارجـــی هم رقمـــی در حـــدود 650 

هـــزار یورو بـــرای دو فصـــل امضـــا کرده اند. 
وقتـــی مربـــی گرانقیمت خارجـــی می آورید 
بایـــد برایـــش بازیکـــن درجـــه اول و گـــران 
هـــم خریـــداری کنیـــد در حالی که باشـــگاه 
اســـتقلال خوزســـتان چنیـــن تـــوان مالـــی 
نـــدارد! مگر اینکـــه در این مـــدت گنج پیدا 
کرده باشـــند. باشگاه اســـتقلال خوزستان 
از فصل گذشـــته حـــدود 30 میلیـــارد تومان 
بـــه کادرفنـــی، بازیکنان وآژانس هـــا بدهکار 
اســـت. خود من حـــدود 40 درصـــد از مبلغ 

قـــراردادم را از باشـــگاه طلبـــکارم.«
او درباره بودجه فصل گذشـــته باشـــگاه این 
طور می گویـــد: »فصل گذشـــته کل بودجه 
باشـــگاه 87 میلیـــارد تومان بود کـــه اکنون 
با جـــذب این ســـرمربی خارجی و قـــرارداد 
بـــا ســـاویو، هافبـــک خارجی تیم از ســـقف 
بودجه فصل گذشـــته عبـــور کرده اند. اینها 
مســـائلی بود کـــه هشـــدار دادم طوفانی در 
راه اســـت. باور کنید اســـتقلال خوزســـتان 

چنیـــن بضاعـــت مالـــی نـــدارد. مدیرعامل 
باشـــگاه فقـــط روی پـــول رضایتنامـــه جواد 
آقایی پـــور حســـاب می کنـــد. اول می گفت 
بـــا فـــروش آقایی پورهزینـــه جـــذب مربی 
خارجـــی را می دهم  اکنـــون می گوید با پول 
ایـــن رضایتنامـــه 5 جـــواد آقایی پـــور دیگـــر 
می آورم. ســـؤالم این اســـت مگر مدیرعامل 
بازیکن ســـازی می کند؟ اصلاً مگـــر آقایی پور 
را ایشـــان بـــه فوتبـــال ایـــران معرفـــی کرد؟ 
وقتـــی آقایی پور را هـــم آوردم ایشـــان اصلاً 
ایـــن بازیکـــن را نمی شـــناخت. حـــالا ایـــن 
آقـــای مدیرعامل ســـرمربی خارجـــی آورده 
تا خـــودش بـــرود برایـــش بازیکـــن بخرد؟! 
مربـــی خارجی دلســـوزی مربیـــان ایرانی را 
نـــدارد و مثل من بـــه دنبال بازیکـــن ارزان و 
مستعد نیســـت بلکه او بازیکنان گرانقیمت 
می خواهـــد تـــا نتیجـــه بگیـــرد در حالی که 
باشـــگاه اســـتقلال خوزســـتان چنین پولی 

ندارد.«

سرمربی پرتغالی به اصفهان برگشت

مورایس در

 فصـــل گذشـــته فوتبـــال ایـــران در حالـــی با 
قهرمانـــی ســـپاهان در جام حذفی بـــه پایان 
رســـید کـــه ژوزه مورایـــس ســـرمربی این تیم 
بـــه مدیـــران باشـــگاه اصفهانـــی اعـــلام کرد 
کـــه تمایلـــی بـــرای ادامـــه همـــکاری نـــدارد 
امـــا ایـــن درخواســـت مـــورد قبـــول اعضـــای 
هیـــأت مدیره ســـپاهان قـــرار نگرفـــت و آنها 
بـــه  پرتغالی شـــان خواســـتند  از ســـرمربی 
اســـتراحتی چنـــدروزه بـــرود و پـــس از مدتی 
بـــرای آماده ســـازی تیم برگردد. بـــا این حال، 
با توجـــه بـــه اتفاق هایـــی که فصل گذشـــته 
برای ســـپاهان رخ داده بود، به نظر می رسید 
دستیار ســـابق ژوزه مورینیو در چلسی و رئال 
مادرید، دیگر تمایـــل چندانی برای حضور در 
فوتبال ایران ندارد. در این شرایط خبر رسید 
که ســـپاهان تلاش خود را بـــرای انتخاب یک 
مربـــی جدید آغـــاز کـــرده و بـــه مورایس هم 
اولتیماتـــوم داده تـــا پاســـخ نهایـــی اش را هر 
چـــه زودتر به این باشـــگاه اعلام کنـــد. اما در 
حالـــی که در اصفهان هیچ چیـــز درباره آینده 

ســـرمربیگری تیم مشـــخص نبـــود، خبرهای 
مختلفـــی دربـــاره جدایـــی ســـتاره های ایـــن 
تیم به گوش می رســـید و حتی شـــایعه شـــد 
تعـــدادی از بازیکنـــان مانند شـــهریار مغانلو، 
رضا اســـدی و... گفته اند که اگـــر مورایس در 
ســـپاهان بماند حاضـــر به ادامه همـــکاری با 
این تیم نیســـتند. چه بســـا که در این مدت، 
میلاد زکی پور به صورت رســـمی به اســـتقلال 
پیوســـت و خبرهایی هم درباره توافق مغانلو 
با اتحـــاد کلباء به گـــوش می رســـید. پیش از 
آن هـــم رامیـــن رضاییان خبـــر جدایی اش از 
ســـپاهان را داده بود و فرشـــاد احمدزاده هم 
به دنبـــال حضـــور در پرســـپولیس یـــا تیمی 
دیگـــر بـــوده اســـت. ضمـــن اینکـــه احتمال 
ســـرباز شـــدن امید نورافکن و حضـــورش در 
ملـــوان نیز وجود دارد که این خبرها بشـــدت 

هواداران ســـپاهان را نگـــران کرد.
بـــا ایـــن حـــال، پالس هـــای مثبتی از ســـوی 
مرد پرتغالی کـــه به همراه همســـر ایرانی اش 
به کشـــور خود ســـفر کـــرده بود، داده شـــد و 
مورایـــس که بـــه نظر می رســـد خـــودش هم 
پیشـــنهاد دندان گیری نداشـــته است، قبول 
کـــرد که برای ســـومین ســـال پیاپـــی هدایت 
زردپوشـــان اصفهانی را بر عهده داشته باشد. 
ایـــن خبری بـــود کـــه روابط عمومی باشـــگاه 
ســـپاهان هم به صـــورت رســـمی آن را اعلام 
کرد کـــه در آن آمـــده: »نظر به درخواســـت و 

علاقه مندی هـــواداران ســـپاهان، با پیگیری  
باشـــگاه، همکاری مورایس بر اساس قرارداد 
پیشـــین با ســـپاهان ادامه پیـــدا خواهد کرد. 
برایـــن اســـاس مورایـــس بـــرای حضـــور روی 
نیمکـــت ســـپاهان برای ســـومین فصـــل و با 
توجه به قرارداد قبلی بـــه اصفهان باز خواهد 
گشـــت. ســـرمربی پرتغالی، هفته جـــاری به 
اصفهـــان می آید تـــا تمرینات طلایی پوشـــان 
را نیـــز از آخـــر همین هفتـــه با نظـــارت خود 

آغـــاز نماید.«
نکتـــه مهمی کـــه دربـــاره ســـپاهان بایـــد به 
آن اشـــاره کرد این اســـت کـــه این تیـــم باید 
خیلی زود آماده دیـــدار پلی آف لیگ نخبگان 
برابـــر شـــباب الاهلی شـــود کـــه روز 16 مرداد 
در ورزشـــگاه نقش جهـــان برگزار می شـــود. 
برنـــده ایـــن مســـابقه هـــم روز 23 مردادماه 
در قطـــر به مصـــاف الغرافـــه خواهـــد رفت تا 
از دل ایـــن مســـابقه یکـــی دیگـــر از تیم های 
حاضـــر در مرحلـــه گروهـــی لیـــگ نخبـــگان 
مشـــخص شـــود. بنابراین، ســـپاهان فرصت 
چندانـــی نـــدارد و باید کمتر از یـــک ماه دیگر 
در یک مســـابقه رســـمی در آســـیا بـــه میدان 
بـــرود. در این شـــرایط، باید دیـــد مورایس در 
ایـــن وضعیـــت زرد، چگونه تیمـــش را مهیای 
فصـــل بعد می کنـــد؟ آیـــا مانند گذشـــته تیم 
را باشـــگاه می بندد یا نفرات بـــا نظر مورایس 

جذب می شـــوند؟

تراکتور، تیم سایه در بازار نقل و انتقالات
خریدهای پنهانی برای تی  تی ها 

بازیکنان به فکر جدایی اند
بیگی: نساجی بلاتکلیف است

ناکامی استقلال و پرسپولیس در جذب ستاره نساجی
آزادی، چهارمین لژیونر ایرانی لیگ امارات

و  نقـل  پنجـره  ر  د کتـور  ترا تیـم 
انتقـالات تابسـتانی حضـور پررنگـی 
وجـود  بـا  امـا  داشـته  بـازار  در  را 
بـا  تیـم  ایـن  اینکـه گفتـه می شـود 
مهدی ترابـی، دانیال اسـماعیلی فر 
و علیرضـا بیرانونـد قـرارداد امضـا 
کرده، هنـوز از خریدهای جدیدش 
رونمایـی نکـرده و مالـک ایـن تیـم 
هـم هنـوز بـه صـورت رسـمی اعـلام 
نکـرده کـه فصـل آینـده می خواهـد 

تیـم داری بکنـد یـا خیـر.
در ایـن میـان امـا بازیکنـان مطـرح 
تیم هـای مختلف این روزها به دفتر 
تـردد  زنـوزی  هواپیمایـی شـخصی 
می کننـد و بـه نظر می رسـد این تیم 
در سـایه مشـغول فعالیـت در بـازار 
نقل و انتقالات  اسـت. روز گذشـته 
هم برادران محمدی در سـاختمان 
ایرلاین شـخصی زنوزی دیده شدند، 
خبـر  ایـن  بلافاصلـه  کـه  چنـد  هـر 
تکذیب شد و میلاد محمدی اعلام 
کـرد: »ایـن دیـدار صرفـاً دوسـتانه 

بوده اسـت.« 
تـی تی هـا در چنـد روز گذشـته بـا 
وکیل علیرضا بیرانوند هم جلساتی 
داشـتند و حتی شنیده می شود این 
بازیکـن در هفتـه جـاری، بـرای عقد 

قـرارداد بـا تیـم تراکتـور راهـی محـل 
سـاختمان ایرلایـن شـخصی زنـوزی 
خواهـد شـد. مبالـغ افسـانه ای کـه 
ایـن بازیکنـان از تیم هـای صنعتـی 
و خصوصـی طلـب می کننـد باعـث 
شـده تـا نهادهـای نظارتـی ذره  بیـن 
مذکـور  باشـگاه های  روی  را  خـود 
قـرار دهنـد و حـالا بـه نظـر می رسـد 
تراکتـور بـا توجه بـه اینکـه در کانون 
توجـه رسـانه ها اسـت، سـعی دارد 
تـا بـا آرام شـدن فضـا از خریدهـای 

جدیـدش رونمایـی کنـد.
بـه عـلاوه کـه امسـال قانـون سـقف 
بودجـه بـرای کنتـرل قیمت هـا در 
ارقامـی کـه  امـا  نظـر گرفتـه شـده 
پیشـنهادات  پیرامـون  رسـانه  در 
هیـچ   ، می شـود ح  مطـر کتـور  ترا
سـنخیتی بـا سـقف 325 میلیـاردی 
نـدارد. حـالا تیـم تراکتـور، بـدون 
داشـتن سـرمربی اقـدام بـه خریـد 
بیـن  ایـن  در  و  می کنـد  سـتاره ها 
نقـش پـر رنگ ایـن ماجراهـا افرادی 
بـا  از نزدیـکان زنـوزی هسـتند کـه 
محرومیـت فعالیـت فوتبالـی هـم 
ایـن روزهـا  امـا  بـه رو شـده اند  رو 
پـر قـدرت در بـازار نقـل و انتقـالات 

می دهنـد. جـولان 

امتیاز  واگذاری  آمادگی  اعلام  با    
باشگاه نساجی مازندران توسط رضا 
حدادیان مالک این باشگاه، موجی 
از استرس و نگرانی شهر قائمشهر 
ر  ریشه دا تیم  این  دوستداران  و 
شمالی را فرا گرفت و این تیم قدیمی 
فوتبال کشورمان هم اکنون وضعیت 

مشخصی برای فصل آینده ندارد.
الهامی سرمربی این تیم،   ساکت 
به  را  ادامه حضورش در قائمشهر 
به  و  حضور حدادیان منوط کرده 
بازیکنان هم این موضوع را اطلاع 
داده است. صبح روز گذشته هم 
محمد عباس زاده یک استوری در 
صفحه شخصی خودش منتشر کرد و 
خواستار تعیین تکلیف زودتر نساجی 

برای فصل آینده شد.
 این در حالیست که نساجی فصل 
گذشته هم به سختی در لیگ برتر 
شرایطی،  چنین  ادامه  با  و  ماند 
سرخ پوشان شهر خسته را می توان 

کاندیدای جدی سقوط تلقی کرد.
ن  یکنا باز ز  ا یکی   ، بیگی سعید    
به  نساجی  تیم  کاپیتان  و  قدیمی 
خبرنگار ایران ورزشی در خصوص 
 : گفت تیم  ین  ا وضعیت  ین  خر آ
»ساکت الهامی، به بازیکنان اعلام 

نساجی  سرمربی  صورتی  در  کرده 
خواهد بود که حدادیان به عنوان 
و  دهد  ادامه  خود  کار  به  مالک 
که  بازیکنانی  اکثر  و  من  نوعی  به 
قراردادشان با نساجی تمام شده، 

در حال حاضر بلاتکلیف هستیم.«
وی افزود: »من سال هاست در تیم 
نساجی حضور دارم و با مردم این 
شهر خو گرفته ام و همیشه نساجی 
اولویت اول من بوده اما با احترام 
صورت  در  تیم،  این  هواداران  به 
ادامه شرایط کنونی، مجبور می شوم 
و  کنم  فکر  دیگرم  پیشنهادات  به 
نساجی  از  باطنی،  میل  علی رغم 
جدا شوم. باور کنید که در این چند 
سال من به عشق مردم قائمشهر در 
این تیم حضور داشتم. پیشنهادات 
داشتم  نساجی  از  بالاتری  خیلی 
اما این شهر را دوست دارم. اکنون 
گونه ای  به  دارد  شرایط  متأسفانه 
رقم می خورد که بازیکنان متعصب 
از این تیم  نساجی به فکر جدایی 
افتاده اند و این موضوع اصلاً خوب 

نیست.«
پایان تصریح  در  کاپیتان نساجی   
کرد: »حق مردم قائمشهر، خیلی 

بیشتر از این حرف هاست.«

 
محمدرضـــا آزادی مهاجم فصل 
قبل نســـاجی یکی از چهره های 
خبرســـاز فوتبـــال ایـــران در بازار 
نقـــل و انتقـــالات لقـــب گرفت؛ 
سپاهان، استقلال و پرسپولیس 
هر یک با ارائه پیشـــنهادی تلاش 
کردنـــد ایـــن بازیکـــن را جـــذب 
کننـــد امـــا او با دریافت این ســـه 
پیشـــنهاد جذاب تصمیم گرفت 
به سراغ پیشـــنهاد خارجی برود 
تـــا شـــاید بـــه جمـــع لژیونرهای 
ایرانـــی حاضر در فوتبـــال امارات 

اضافه شـــود.
کـــه  اینجاســـت  ســـؤال  حـــالا 
پروســـه جذب آزادی برای تیم ها 
چقدر بودجه نیز دارد؟ باشـــگاه 
نســـاجی بـــرای آزاد ســـازی ایـــن 
بازیکن و صـــدور رضایتنامه اش 
رقـــم بیســـت میلیـــارد تومانی را 
پیشـــنهاد داده بود کـــه این رقم 

در ابتـــدا مـــورد قبـــول باشـــگاه 
ایـــن  و مدیریـــت  پرســـپولیس 
باشـــگاه قرار نگرفت تـــا مهاجم 
نســـاجی مجبـــور شـــود ســـراغ 

پیشـــنهاد خارجـــی برود.
ایـــن اتفـــاق باعث شـــد پـــس از 
ســـفر آزادی به امارات، باشـــگاه 
نســـاجی در رقـــم تعییـــن شـــده 
ایـــن  رضایتنامـــه  بـــرای  خـــود 
بازیکـــن تجدیدنظر کـــرده و رقم 
330 هـــزار دلاری را تعییـــن کند 
تـــا بـــه ایـــن ترتیـــب بـــرای خود 

درآمدزایـــی کـــرده باشـــد.
گفته می شـــود مســـئولان باشگاه 
ســـرمربی  و  وبـــه  العر اماراتـــی 
پرتغالی این تیـــم علاقه به جذب 
بازیکـــن ایرانی دارنـــد، به همین 
علت پیش بینی شود این بازیکن 
به احتمال فراوان بعد از قایدی، 
نوراللهـــی و مغانلـــو چهارمیـــن 
لژیونـــر حاضـــر در لیـــگ امارات 
بـــا  باشـــد. آزادی در گفت و گـــو 
خبرنـــگار ایـــران ورزشـــی تأکیـــد 
نهایـــی  تصمیـــم  بـــزودی  کـــرد 
را خواهـــد گرفـــت و بعـــد از آن 
صحبـــت  چیـــز  همـــه  بـــاره  ر  د

خواهد کرد.

حمله تمام عیار  پورموسوی به مدیرعامل استقلال خوزستان

انگـــار شبانه گنــــــج پیدا کردید
گزارش

بابادی: قراردادهای 
استقلال خوزستان 

شفاف است
کیوان بابادی مدیرعامل 
باشـــگاه استقـــــــــــــلال 
خوزســـتان به انتقاد های 
پورموســـوی  ســـیروس 
ســـرمربی فصل گذشته 
تیمش درباره قراردادهای 
برخی بازیکنان و مربیان 
واکنـــش نشـــان داد.» در 
باشـــگاه کارهـــای زیـــاد و 
مهمـــی دارم و وقت برای 
مسایل حاشـــیه ای ندارم 
امـــا برای روشـــن شـــدن 
افکار عمومی مـــی گویم 
باشـــگاه  قراردادهـــای 
بـــا هماهنگـــی  همگـــی 
هیات مدیـــره و نهادهای 
نظارتـــی امضـــا می شـــود 
و  همـــه قراردادهـــا کاملا 

شـــفاف است.«

وضعیت زرد
گزارش خبری

سوژه

ناصر قراگزلو
خبرنگار

حامد جیرودی
خبر نگار



خبر

 گاریدو چطور سرمربی
 پرسپولیس شد؟

رضـــا درویـــش در نشســـت خبـــری پـــس از امضـــای 
قرارداد خـــوان کارلوس گاریدو ســـرمربی اســـپانیایی 
پرســـپولیس گفت: ما چندین گزینه را مورد بررســـی 
قـــرار دادیم و تلاش های زیادی داشـــتیم تـــا گزینه ای 
در خـــور پرســـپولیس را انتخـــاب کنیم کـــه در لیگ 
برتـــر و لیـــگ قهرمانان آســـیا تیم را هدایـــت کند. ما 
از جوانـــب مختلـــف بررســـی کردیـــم تـــا بالاخـــره به 

گاریدو رســـیدیم.
و  و  ا بـــا  ی  یـــر تصو ت  ا کـــر ا مذ ر  بـــا یـــن  چند  
مدیربرنامه هایـــش داشـــتیم و ظرف ســـه چهـــار روز 
گذشـــته موفق شـــدیم تفاهمی با هم داشـــته باشیم 
که ایـــن تفاهم منجر بـــه امضای قرارداد شـــد و امروز 
در خدمـــت شـــما، کار را با ســـرمربی جدید شـــروع 
می کنیـــم. امیدوارم کـــه همکاری همه جانبه داشـــته 
باشـــیم و همه ما بتوانیم این ســـرمربی را در رسیدن 
به اهداف باشـــگاه کمک کنیم تا خواســـته هواداران 
که داشـــتن تیمی پرقدرت، هجومی و قهرمان است، 

مهیـــا کنیم.

طعنه درویش به سهامداران

مدیرعامل باشـــگاه پرســـپولیس در واکنـــش به این 
موضـــوع کـــه از بیـــن مالکان جدیـــد باشـــگاه، فقط 
بانک شـــهر وارد عمل شـــده است و از ســـایر بانک ها 
فقـــط اسم شـــان وجـــود دارد، گفـــت: بانـــک شـــهر 
قبـــل از اینکه متولی باشـــگاه ما شـــود، همیشـــه به 
پرسپولیس نظر داشـــت و از اول فصل گذشته ما هر 
وقـــت دچار نقصانـــی بودیم، چه زمانـــی که به لحاظ 
ارزی و چـــه ریالـــی باید تأمین می شـــدیم، به شـــکل 
وام بـــه ما کمـــک می کـــرد و از زمانی هم کـــه متولی 
باشـــگاه پرســـپولیس بانک هـــا شـــدند، شـــاید فقط 
تـــا امروز بانـــک شـــهر در چندین نوبت گره گشـــایی 
کرده و در 30 ســـال اخیر ســـابقه نداشـــته که باشگاه 
پرســـپولیس تمامی دیـــون بازیکنان را از گذشـــته تا 

امـــروز پرداخت کند.
از دو  آپشـــن ها و مانـــده بدهـــی کـــه   همین طـــور 
فصل پیـــش باقی مانـــده بـــود را پرداخـــت کردند که 
جای تقدیـــر و تشـــکر دارد. امیـــدوارم ســـایر اعضای 
کنسرســـیوم هم به باشـــگاه کمک کنند تـــا در فصل 

پیـــش رو پرقدرت تـــر کار کنیـــم.

درویش مذاکره با رامین را رد کرد
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس درباره شایعات مطرح 
شـــده مبنی بر بازگشـــت رامین رضاییان بـــه این تیم 
گفـــت: مـــا ســـعی می کنیـــم حرفـــه ای رفتـــار کنیم و 
بـــا بازیکنی کـــه تحت قرارداد باشـــگاهی اســـت، وارد 

مذاکره نشـــویم.
 بـــا توجـــه بـــه صحبت هـــای مدیـــران آن باشـــگاه 
)ســـپاهان(، ایـــن بازیکن هـــم ظاهراً یک ســـال دیگر 
 قرارداد دارد و درســـت نیســـت با بازیکنی کـــه قرارداد 
دارد، وارد مذاکـــره شـــویم. مـــا با بازیکنـــی می توانیم 
مذاکـــره کنیـــم کـــه رضایتنامـــه داشـــته باشـــد و یـــا 
اینکه باشـــگاهش اعـــلام کند حاضر بـــه مذاکره برای 

بازیکنی اســـت.
 

خطری مالکیت پرسپولیس را 
تهدید نمی کند

مدیرعامل باشـــگاه پرســـپولیس در مـــورد اینکه آیا 
نگران نیســـت با تغییـــر دولت و بـــه خاطر تکمیل 
نشـــدن پروســـه واگذاری از وزارت ورزش به خاطر 
تکمیـــل شـــدن مـــدارک، مالکیـــت کنسرســـیوم 
منتفی شـــود، گفـــت: این مســـأله ربطی بـــه تغییر 

دولـــت ندارد.
 واگـــذاری در سیاســـت های کلـــی نظـــام تعییـــن و 
تصویب شـــده و سازمان خصوصی ســـازی هم روال 
کارش ادامـــه جریان هـــای واگـــذاری اســـت. یکی 
از برجســـته ترین کارهـــای دولـــت گذشـــته همین 
واگذاری بـــود و حتماً ادامه پیـــدا می کند. درویش 
گفـــت: اینکـــه چـــرا ســـهامداران دیگری پـــای کار 
نیامدنـــد، در قـــدرت و پیگیـــری مـــن یـــا باشـــگاه 

نیست.  پرســـپولیس 
متولیـــان امـــر افـــراد دیگـــری هســـتند ولـــی این 
دغدغـــه را به طور مکتـــوب، هم به متولـــی بالاتر و 
هم کنسرســـیوم بانکـــی اعلام کردیم کـــه واگذاری 

ســـهام ســـریع تر انجام شود.
 بانک شـــهر واقعاً بیشتر از حد ســـهامداری، بحث 
متولی گـــری را برعهده گرفته و مشـــکلات را مرتفع 

کرده است.

پرسپولیس زمین شماره 2 می سازد
درویـــش درباره بازدید گاریدو از امکانات ورزشـــگاه 
شـــهید کاظمی گفت: خدا را شـــکر پـــس از اینکه 
گاریـــدو بازدیدی داشـــت، گفت که فکـــر نمی کرد 

چنین امکاناتی وجود داشـــته باشـــد.
 مـــن هـــم گفتـــم که یـــک طرحـــی داریـــم که یک 
زمیـــن چمن دومی به ایـــن ورزشـــگاه اضافه کنیم 
و این طرح در حال آماده شـــدن اســـت و اگر ســـر 
ما در امـــور مربوط به نقل وانتقالات خلوت شـــود 

ســـعی می کنیم این طـــرح را به اجـــرا در آوریم.
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محمـــد قراگزلـــو / در شـــروع مراســـم معارفه خـــوان کارلوس گاریـــدو کلیپـــی متفاوت و 
جـــذاب از او پخش شـــد کـــه واکنش های ایـــن مربی، لب خـــط طولی، مقابـــل نیمکت 
و در تمرینـــات بـــه شـــکل جذابی پشـــت هم تدوین شـــده بـــود. بخش عمـــده ای از این 
ویدیوی هیجان انگیز که با یک موســـیقی حماســـی درهـــم  تنیده شـــده، می تواند هوادار 
پرســـپولیس یا بیننده ای مثل اهالی رســـانه حاضر در ســـالن محل کنفرانـــس را به وجد 

بیـــاورد و احتمـــالاً یکی در دلـــش بگوید: نه، انگار پرســـپولیس مربی خوبـــی آورده.
این »خوب« بودن که البته خیلی کلی اســـت و مفهوم مشـــخص و دقیقی ندارد اما آنچه از 
ایـــن ویدیو به مخاطب القا می شـــود، اینکه خوان کارلوس یک مربی اگرســـیو )تهاجمی( 
لـــب خط طولی اســـت و به عنوان یـــک مربی می توانـــد خالق صحنه هـــای جذابی مثل 
آنچه یورگـــن کلوپ و تومـــاس توخل ارائه می کردند، باشـــد کـــه برآیند ایـــن تصاویر این 
ذهنیـــت را به بیننـــده القا می کند که مربی خـــوب یعنی مربی برونگـــرا، تهاجمی و دارای 

واکنش های خاص در زمان غم و شـــادی.
در ویدیـــوی مورد اشـــاره، گاریـــدو را می بینیم که لب خـــط طولی رفتـــاری انجام می دهد 
کـــه می توان به چنین برداشـــتی از کاراکتر مربیگری او دســـت یافت اما آنچه در نشســـت 
خبری نخســـت این مربـــی نصیب مان شـــد، درســـت در نقطه مقابـــل این تصاویـــر قرار 

. می گیرد
گاریدو ســـعی داشـــت کوتاه و کلـــی حرف بزنـــد، وارد جزئیات نشـــود و از آنجایـــی که تازه 
وارد فوتبال ایران و باشـــگاه پرســـپولیس شـــده، حد و مرز خود را بشناســـد. از سوی دیگر 
انتخاب مدیر روابط بین الملل باشـــگاه پرســـپولیس به عنوان مترجـــم و صحبت کردن 
گاریـــدو به زبـــان انگلیســـی نیز باعث شـــده بود دایـــره لغـــات او محدودتـــر و محصور به 

عبـــارات کلی و بی خاصیت شـــود.
بعید اســـت توجیهی در کار باشـــد امـــا انگار این مربی کامـــاً تحت اختیار باشـــگاه بود یا 

از ســـوی باشـــگاه توجیه شـــده بود که حرفی نزند تا از همین روز اول تبدیل به داســـتان 
شـــود و رســـانه ها پی ماجرا را بگیرند.

مهمتر از این، آنچه باعث شـــد گاریدو در همان نشســـت اول به منفعل بودن متهم شود، 
جواب های تکراری و خنثی در مقابل ســـؤال های مهم نقل و انتقالاتی تیم جدیدش بود. 
او بارهـــا تأکید کرد که هیچ مشـــکلی با تیم بســـتن مدیران باشـــگاه نـــدارد و حتی وقتی 
باشـــگاه اقدام به جذب بازیکـــن جدید گرفت همه، از جمله خودش باید ســـکوت کنند!
اینکه گاریدو در مســـأله نقل و انتقالات تیمش خودش را کاماً کنار کشیده، هم می تواند 
خوب باشـــد هم بـــد. خوب از ایـــن جهت کـــه او به حق و حقـــوق خودش قانع اســـت و 
بـــرای درآمدزایی از قبـــل تحمیل بازیکـــن خارجی به پرســـپولیس برای باشـــگاه دندان 
تیز نکـــرده اســـت. اما ایـــن انفعال و تـــا این حد مطیع باشـــگاه بـــودن نیـــز از یک مربی 
صاحـــب کاراکتر و صاحب ســـبکی که از یکـــی از برترین فوتبال های دنیـــا می آید، عجیب 

و غیرقابل پذیرش اســـت.
اینکـــه گاریدو یک اســـکواد کامـــل را بدون کوچکتریـــن دخالتی تحویل بگیـــرد و تمرین 
دهد، انـــگار که او برای طبخ یک غذای ســـخت و لذیذ که باید در مســـابقه آشـــپزی مقام 
اول را بیـــاورد، هیچ دخالتی در تهیه مواد و ابزار آشـــپزی نداشـــته اســـت که این نشـــدنی 

بود. خواهد 
با ایـــن حال همین ماجرا می تواند دســـت او را برای توجیهات بعدی در صورت شکســـت 
و نرســـیدن به هدف نهایی که قهرمانـــی لیگ برتر و موفقیت در لیگ نخبگان اســـت، باز 

بگذارد که در نهایت به ضرر تیم و مدیران باشـــگاه پرســـپولیس خواهد شد.
البتـــه یک احتمال دیگر نیز وجود دارد؛ اینکه با رفتن در دل کار و شـــروع تمرینات نگرش 
ایـــن مربـــی و مـــدل صحبت کردنش هـــم تغییر کنـــد و همان چیزی شـــود که رســـانه ها 

دوســـت دارند و برای باشـــگاه نیز تا حدودی چالش برانگیز شـــود.

کنار ایستادن گاریدو؛ خوب یا بد؟

بخش عمـــده ای از صحبت هـــای رضا درویش 
در نشســـت خبری مربـــوط به معارفـــه گاریدو 
درباره بیرانوند بود و او مجبور شـــد به سؤالات 
پینگ پنگـــی یکی از خبرنـــگاران جواب بدهد.

درویش در پاســـخ به این پرســـش کـــه »اگر به 
عقـــب برگردیـــد باز هـــم حاضر می شـــوید که 
به قرارداد بیرانوند الحاقیـــه ای اضافه کنید؟«، 
گفـــت: در مفـــاد آن الحاقیه چیزی نـــدارد که 
اگـــر الان باشـــم یا ســـال دیگر بیایم مشـــکلی 
پیـــش بیاید. یـــک الحاقیـــه بود که پیشـــنهاد 
شـــد بـــه قـــرارداد ایـــن بازیکـــن اضافه شـــود، 
البتـــه موضـــوع الحاقیـــه از زمانـــی پیـــش آمد 

که ســـازمان لیگ اعلام کرد مبلـــغ 20 میلیون 
تومـــان قـــرارداد بیرانونـــد اضافه اســـت و باید 
تصحیح شـــود تا مشـــکلی پیش نیایـــد. به هر 
حال ایـــن الحاقیه اضافه شـــد و من هم گفتم 
که من اضافـــه کردم. جالـــب اینکه هیچ کس 
نمی پرســـد کـــه آیا بنـــدی از این الحاقیـــه اجرا 
نشـــده اســـت که باعث بروز مشـــکل شود. در 
ایـــن الحاقیه آمـــده بیرانوند حداکثر تـــا 15 روز 
بعـــد از مســـابقات مبالغـــی کـــه  طلـــب دارد را 
دریافـــت کنـــد و قبـــل از پایان این مـــدت این 
مبالـــغ به بیرانوند پرداخت شـــد. او در پاســـخ 
بـــه ســـؤالی مبنی بـــر اینکه چه دلیلی داشـــت 

باشـــگاه به بیرانونـــد فرصـــت 15 روزه پرداخت 
مطالباتـــش پـــس از پایـــان فصـــل را بدهـــد، 
گفـــت: به هر جهت توجیهی بـــود که بیرانوند 
داشـــت. حتماً مشـــکلات مالی داشته است! 
الحاقیـــه اصـــلاً محل بروز مشـــکل نبـــود و اگر 
دو روز زودتـــر هم می گفت پولـــم را بدهید، ما 
مشکلی نداشتیم و باشـــگاه محل تفاهم بود. 
ما بازیکنی داشـــتیم که هنوز لیگ تمام نشده 

بـــود و به مـــا گفت پولـــم را بدهید.
مدیرعامل باشـــگاه پرســـپولیس درباره اینکه 
همـــه اهالـــی فوتبـــال نســـبت به شـــخصیت 
بیرانونـــد شـــناخت دارنـــد و او دنبـــال فرصتی 

بـــود تا قراردادش را فســـخ کند، گفت: ســـؤال 
مـــن این اســـت کـــه این فرصـــت ایجاد شـــد؟ 
بیرانوند ســـال گذشـــته هم غیرقانونی فســـخ 
کرد. مســـئولان ذیربط در کمیته هـــای تعیین 
وضعیـــت و انضباطـــی بایـــد بگوینـــد کـــه این 
فســـخ درســـت بوده اســـت یا نه. ما بر اساس 
مفاد الحاقیـــه هیچ کدام از بندهـــای الحاقیه 
را نیمه تمام نگذاشـــتیم و قبـــل از موعد مقرر 
تمام دیون مان را پرداخت کردیم. متأســـفانه 
اصـــل موضـــوع را همـــه کنـــار گذاشـــتند و به 
حاشـــیه ها توجـــه می کننـــد. اگر به جـــای 15 
روز باشـــگاه در 16 روز پرداخـــت می کرد، محل 

ســـؤال بود کـــه با توجـــه بـــه اینکـــه بیرانوند 
به زمـــان دریافـــت اینقدر حســـاس اســـت 
چـــرا 15 روز نوشـــتید و در 16 روز دادید، این 
باید محل ســـؤال شـــود ولی اگر در 10-12 روز 

پرداخـــت کردیـــد، محل اشـــکال نیســـت. 
درســـت است؟

درویـــش در پاســـخ بـــه ایـــن پرســـش که 
»امکان بازگشت بیرانوند به پرسپولیس 
هســـت؟«، گفت: او قراردادش را فســـخ 
کـــرده اســـت و بایـــد ببینیـــم در کمیته 

تعییـــن وضعیت امکان برگشـــت هســـت 
. نه یا 

پشت پرده بند فسخ قرارداد بیرو؛ مشکات اقتصادی!

جلسه نماینده آل کثیر  و بادامکی بی نتیجه ماند

عیسی - پرسپولیس روی هوا
سوما یا افزایش سقف بودجه

العربی کوتاه نمی آید، پرسپولیس وسوسه شد

ناصر قراگزلو/ بعد از اینکه پرسپولیس 
نتوانســـت هیچ مهاجم بزرگـــی را برای 
خط حمله خود جذب کند با عیســـی 
آل کثیر تنها مهاجم ششدانگ خودش 
هم برای ماندن تـــا این لحظه به توافق 
نرســـیده است. روز شـــنبه مدیر برنامه 
و برادر عیســـی برای اینکـــه وضعیت او 
را برای ماندن مشـــخص کننـــد، راهی 
باشگاه پرسپولیس شدند تا با درویش 

مذاکره مهمی داشـــته باشند اما از آنجا 
که مدیرعامل پرســـپولیس بـــا گاریدو 
جلســـه داشـــت این جلســـه با حسین 
بادامکی معاون ورزشـــی باشگاه برگزار 
شد. البته جلسه برگزار شده خروجی 
خوبـــی نداشـــت؛ چه بســـا کـــه مدیر 
برنامـــه و برادر عیســـی معتقـــد بودند 
احتـــرام متقابـــل از طـــرف باشـــگاه در 
خصوص آنها رعایت نشـــده اســـت. از 
طرفـــی عیســـی آل کثیر معتقد اســـت 
فصـــل قبـــل در ســـطح 3 مالـــی بـــا او 
قـــرارداد بســـته اند به همیـــن دلیل در 
شـــرایط فعلی اگر باشـــگاه مایل است 
او تمدیـــد کنـــد، باید بـــا ایـــن بازیکن 
قراردادی در ســـطح یک بسته شود. با 
وجود این، مشـــکل کلی از اینجا ناشی 
می شـــود کـــه ســـطح پرداختی هـــای 
باشگاه پرســـپولیس شـــاید به نوعی از 
ســـطح پرداختی هـــای تیـــم تراکتور و 
ســـپاهان و حتی تیم رقیب نیز پایین تر 

است و همین مسأله موجب نارضایتی 
بـــا  نماینده هـــای عیســـی از جلســـه 
نماینـــده باشـــگاه شـــده و آنهـــا بدون 
رســـیدن به نتیجه و با ناراحتی جلســـه 
را تـــرک کرده انـــد. قـــرارداد عیســـی با 
پرسپولیس تمام شـــده و نماینده های 
ایـــن بازیکـــن در انتظـــار جلســـه بـــا 
مدیرعامل باشـــگاه هســـتند امـــا اگر با 
درویـــش هم به توافق نرســـند، شـــاید 
بهترین مهاجمی که بـــرای گلزنی روی 
او حســـاب کرده اند، در چند روز آینده 
مجبـــور به جدایی شـــود. بایـــد دید در 
روزهـــای پیـــش رو جلســـه بـــا درویش 
برگـــزار خواهـــد شـــد و نماینده هـــای 
آل کثیر به خواســـته خود می رســـند یا 
خیـــر. این در حالی اســـت که باشـــگاه 
پرســـپولیس تاکنـــون نتوانســـته جدا 
از عیســـی بـــا علیپـــور و آزادی و ســـایر 
مهاجمانـــی کـــه مد نظـــر داشـــت، به 

توافق برســـد.

حفـــظ  می رســـد  نظـــر  بـــه  کـــه  اینطـــور 
عبدالکریـــم حســـن در پرســـپولیس برای 
مدیران این باشـــگاه بســـیار دشـــوار شده 
اســـت. در همین خصـــوص، روزنامه الرایه 
قطـــر در شـــماره روز گذشـــته خـــود و در 
جدیدتریـــن آپدیـــت خبـــری از مذاکرات 
میان پرســـپولیس و العربی پرده برداشته 
و نوشـــته سرخ پوشـــان در صورتـــی مجـــوز 
صـــادر  را  حســـن  عبدالکریـــم  جدایـــی 
خواهنـــد کـــرد که العربـــی نیز با پیوســـتن 
عمـــر الســـوما بـــه پرســـپولیس موافقـــت 
کند. البته عمرالســـوما نســـبت بـــه انتقال 
به لیـــگ ایـــران مردد اســـت و ایـــن اقدام 
را در مســـیر حرفـــه ای خـــود با تردیـــد نگاه 
می کنـــد. مهاجـــم ســـوری پیشـــنهادهای 
حرفـــه ای متعـــددی از جملـــه از باشـــگاه 
احد عربســـتان دریافت کرده است ضمن 
اینکه قیمت بالایی هـــم دارد. با این وجود 
رضـــا درویش دربـــاره ماجـــرای عبدالکریم 
توضیـــح داد: چنـــد باشـــگاه قطـــری برای 

جـــذب او به ما پیشـــنهاد دادنـــد. مدیران 
2 باشـــگاه بـــه ایـــران آمدند. چند باشـــگاه 
پیشـــنهاد کردند. مشکلاتی داشت که خدا 
را شـــکر مرتفع شـــد. بـــه آنها هـــم گفتیم 
هم کیفیت بســـیار خوبـــی دارد، هم رابطه 
خوبی بین او، بازیکنـــان و هواداران وجود 
دارد. بنابرایـــن گفتیـــم فعـــلاً نمی توانیـــم 
او را از دســـت بدهیـــم و جایگزینـــی پیـــدا 
کنیم. امـــروز هم یکی از همان باشـــگاه ها 
نامـــه ای را بـــرای مـــن فرســـتاد و خواهان 
جذبش هســـتند. مدیرعامل پرسپولیس 
ادامه داد: خـــودش هـــم روز جمعه با من 
تمـــاس داشـــت و گفـــت موقعیتـــی برایم 
پیـــش آمده کـــه هم بـــه تیم ملی بـــروم و 
هـــم خانـــواده ام راحت تر هســـتند. ضمن 
اینکـــه علاقه منـــدی اش به پرســـپولیس را 
ابـــراز می کـــرد. مـــن هـــم خواهـــش کردم 
چون پرســـپولیس در این پســـت به او نیاز 
دارد و باید در آســـیا حاضر شویم، فعلاً این 
مســـأله را از ذهنت بیرون کن تا ببینیم در 

آینـــده چه می شـــود.
نکتـــه جالـــب اینجاســـت کـــه عبدالکریم 
ســـه روز قبـــل در مصاحبـــه ای گفتـــه بود 
مشـــکلش در قطر حل نشـــده و نمی تواند 
برگـــردد اما حالا درویش می گوید مشـــکل 
او حـــل شـــده و بـــا در نظر گرفتـــن علاقه 
حســـن به بازگشـــت بـــه نظر می رســـد اگر 
پیشـــنهاد العربی بالاتـــر برود امـــکان این 

انتقال وجـــود دارد.

گاریدو: هر بازیکنی بگیرند احترام می گذارم

پرسپولیس همیشه عطش قهرمانی دارد

وقتی باشگاه 
بازیکن جدید 
می گیرد همه 

باید سکوت را 
حفظ کنند، 
حتی خودم. 
باید همیشه 
در دسترس 

باشم تا هرگاه 
مدیرفنی 

نیاز داشت، 
نظرات فنی 

 خودم را 
اعلام کنم

هفته دیگر 
زمان مناسبی 

است که 
باشگاه 

بازیکنان 
مدنظر خود 

را جذب 
کند. الان 

هم بازیکنان 
خوبی داریم 
و تیم اول ما 

قوی است

ســـرمربی اســـپانیایی پرسپولیس 
به زبان انگلیســـی صحبت می کرد 
و امیر علی حســـینی مدیـــر روابط 
بین الملل باشـــگاه پرســـپولیس 
حرف هایـــش را ترجمـــه می کرد. 
جواب هـــای ایـــن مربـــی بســـیار 
کوتـــاه بود و ســـعی می کرد ســـراغ 

مسائل حاشـــیه ای نرود.
یـــر  مد ی  صحبت هـــا ز  ا بعـــد 
رســـانه ای پرســـپولیس و پخـــش 
مراســـم  گاریـــدو،  از  ویدیویـــی 
امضای قـــرارداد او بـــا حضور رضا 
درویـــش برگزار شـــد و بعـــد از آن 
ســـؤال و جواب هـــا آغاز شـــد که 
برخـــی از ســـؤال ها بـــه صـــورت 
مشترک از ســـرمربی و مدیرعامل 
پرســـپولیس پرسیده شـــد و البته 
جواب هـــا نکتـــه دندانگیـــری در 

نداشـــت. خود 

صحبت های ابتدایی
ز  ا  . به خیـــر صبـــح  و  ســـلام   
حضورتـــان بی نهایت سپاســـگزار 
هســـتم. افتخـــار بزرگی اســـت و 
ایـــن را بایـــد قبـــل از هـــر چیـــزی 
بگویم که ســـرمربی پرســـپولیس 
هســـتم. به خوبی اطلاع دارم که 
پرسپولیس باشـــگاه بزرگی است. 
پرســـپولیس و تیم های بـــزرگ در 
سراســـر دنیا خصوصیات مشترک 
دارنـــد و مهم ترین عامل هواداران 
تیم ها هســـتند. این خیلی واضح 
اســـت کـــه پرســـپولیس به خاطر 
هوادارانی که دارد، باشگاهی نامی 
و بـــزرگ اســـت. همان طـــور کـــه 
قبلاً گفتـــم، افتخار بزرگی اســـت 
که ســـرمربی پرســـپولیس باشـــم 
و نماینـــده میلیون هـــا هـــوادار. 
ایـــن بـــرای مـــن اهمیـــت دارد که 
هواداران احســـاس افتخار کنند. 
هـــدف اصلـــی مـــا قهرمانـــی و برد 
مســـابقات اســـت. قهرمانی میسر 
نمی شـــود مگـــر اینکـــه بازی هـــا را 

یکـــی پـــس از دیگری ببریـــم و به 
ســـمت این هـــدف پیـــش برویم. 
باشـــگاه تمام توان خود را خواهد 
گذاشـــت و بازیکنان خوبی داریم 
و مـــن هم بـــه عنـــوان ســـرمربی 
تـــلاش خواهم کرد. دوســـت دارم 
به تک تـــک بازیکنـــان کمک کنم 
تـــا کیفیـــت خودشـــان را نشـــان 
بدهنـــد. بایـــد بـــا ســـازماندهی و 
تمرینـــات بـــه این هدف برســـیم. 
در نتیجـــه مـــن نهایت ســـعی ام را 
خواهـــم کرد کـــه بازی به بـــازی به 
برد برســـیم و همان طور که گفتم 
احســـاس غـــرور را بـــا قهرمانی به 

هواداران برســـانیم.

معرفی بازیکن
 آنطور که من می بینم باشگاه روی 
با  من  می کند.  کار  موضوع  این 
مدیرعامل باشگاه و آقای بادامکی 
و  ست  ا ل  فوتبا  . م کرد صحبت 
در  اوقات  بعضی  فوتبال  در  باید 
هفته   . کنید قت  د ی  تصمیم گیر

که  ست  ا سبی  منا ن  ما ز یگر  د
را  خود  مدنظر  بازیکنان  باشگاه 
ن  یکنا باز هم  لان  ا  . کند ب  جذ
قوی  ما  اول  تیم  و  داریم  خوبی 

است.

  موفقیت در لیگ نخبگان
ینکه  ا ست  ا ضح  ا و که  ی  چیز  
عطش  همیشه  لیس  سپو پر
قهرمانی و برد را دارد. باشگاه های 
بزرگ همیشه دستورالعمل برد را 
می دانند  را  این  بازیکنان  دارند. 
تیم  ر  د حضور  با  ن  فشا هد که 
بزرگ چیست. شما دستورالعمل 
تنها  این  و  شوید  برنده  که  دارید 
راه است. خیلی نکته مثبتی است 
کار کنید  بازی کنید و  برای تیمی 
باشد.  آن  دستورالعمل  برد  که 
وقتی شما عطش قهرمانی دارید، 
و  مدیریت  هدف  این  برای  باید 
برنامه ریزی برای جنگیدن داشته 
ن ها  میلیو ه  یند نما ما   . شید با
هوادار هستیم و این تعداد هوادار 

برای برد هدفگذاری شده و ما هم 
برای آن می جنگیم. ما برای پیروزی 
هر  جنگید.  خواهیم  هدف  این  و 
مسیر  این  در  کسی  هر  و  بازیکن 
خواهد جنگید. این هدف مختص 
بازیکن و مربی نیست و هر کسی 
که فعالیتی در این باشگاه دارد، باید 

برای به نتیجه رساندن آن بجنگد.

 جدایی ستاره ها
 بله. اطلاع دارم و می دانم باشـــگاه 
پرسپولیس و مدیریت روی موضوع 
ترانســـفر کار می کند و من اطمینان 
کامـــل دارم که تیم خوبـــی را جمع 
خواهند کـــرد. بایـــد بازیکنانی پیدا 
کنیـــم کـــه واقعـــاً تیـــم را دوســـت 
دارنـــد و بـــرای تیم بـــازی می کنند. 
بازیکنانـــی جذب شـــوند که عطش 
بـــازی کـــردن در این تیم را داشـــته 
قهرمانـــی  هدف شـــان  و  باشـــند 
باشـــد. مطمئنم در روزهـــای آینده 
تیـــم کامـــل خواهـــد شـــد و بـــرای 

قهرمانـــی خواهیـــم جنگید.

حساسیت دربی
و  ست  ا رگی  بز تیم  لیس  پرسپو  
همیشه برنده بوده است و ما هم 
کار می کنیم  این فکر می کنیم.  به 
همیشه  بی  ر د  . باشیم ه  برند که 
که  خوشحالم  است.  رگی  بز بازی 
را در دنیا  بگویم دربی های زیادی 
به نتیجه رساندم. می دانم که دربی 
دربی،  بازی  و  دارد  اهمیتی  چه 
همیشه فوتبال نیست و باید روحیه 
جنگندگی داشته باشید. دربی یکی 
از بازی هایی است که باید همیشه 

برنده باشید.

 فلسفه شخصی
ن  یکنا ز با  ، ع ضو مو ین  مهم تر  
هستند. بازیکنان باید بهترین بازی 
را داشته باشند. بازیکنان همیشه 
باید بهترین باشند. اگر مربی بداند 
ن  یکنا باز مختلف  خطوط  ر  د که 
ین  بهتر  ، رد ا د کیفیت  با و  ه  د ما آ
شرایط را دنبال می کند. ما وظیفه 
و  داریم  را  بازیکنان   کردن  آماده 
فلسفه قهرمانی ما، جنگیدن برای 
بردن بیشتر و حالتی تهاجمی و اول 
گل زدن و پیروزی بیشتر خواهد بود. 
من می خواهم تیمی داشته باشیم 
که در تمامی خطوط از دفاع تا حمله 
بهترین باشد. باید به بازیکنان این 
فرصت را بدهیم تا بهترین عملکرد 

خودشان را به نمایش بگذارند.

 جذب بازیکن از اسپانیا
 مـــن مربـــی پرســـپولیس و مربـــی 
باشـــگاه پرســـپولیس هســـتم. این 
امر توســـط آقـــای درویـــش و آقای 
بادامکـــی انجـــام می شـــود و هـــر 
آنچـــه انجـــام دهنـــد، مـــن احترام 
می گذارم. مـــا بازیکنان قدرتمندی 
می خواهیـــم و اینکه از چـــه ملیتی 
باشـــند، مهم نیســـت. آنهـــا باید به 

تیـــم کمـــک کنند.

 مشورت با مربیان اسپانیایی
 من بـــا همـــکاران خـــودم صحبت 
و مشـــورتی بـــرای حضـــور در ایران 

نداشـــتم. با مربی بدنساز و کسانی 
کـــه نزدیک به تیـــم بودند، صحبت 
کـــردم. می دانـــم مربیـــان زیـــادی 
اینجا بودنـــد . مارتینز و پاکو خمس 
هـــم اینجـــا بودنـــد امـــا متأســـفانه 
نتوانستم با ایشـــان صحبتی داشته 

. شم با

 اختیار به مدیریت در بستن تیم
یکبـــار دیگـــر جـــواب می دهـــم.   
پرســـپولیس مدیرعامـــل و مدیـــر 
ورزشـــی دارد و تصمیمات را ایشـــان 

. می گیرنـــد
ایـــن اســـت  از تصمیمـــات   یکـــی 
کـــه مربـــی جدیـــد بیاورنـــد. وقتی 
مربـــی جدیـــد می آورنـــد، می گوید 
این تیـــم ماســـت، این تیـــم اصلی 
ماســـت،  بعضی هـــا رفتنـــد و ما این 
را می خواهیـــم و مـــن هـــم نظرم را 
می گویـــم. وقتـــی باشـــگاه بازیکن 
جدیـــد می گیرد همه باید ســـکوت 
را حفظ کننـــد، حتی خـــودم. باید 
همیشـــه در دسترس باشم تا هرگاه 
مدیرفنی نیاز داشـــت، نظرات فنی 
خـــودم را اعلام کنم. مـــن کاری که 
مدیرعامـــل بایـــد انجـــام بدهـــد را 
انجـــام نمی دهـــم، همین طور کاری 
کـــه باید مدیر ورزشـــی انجام بدهد 
را انجـــام نمی دهـــم. مـــن ســـعی 
می کنـــم کار خـــودم را بـــه بهترین 

شـــکل انجـــام بدهم.

 میانگین سنی بالا
 من معتقدم باید همیشه بهترین 
بازیکنان را داشته باشیم. یک زمانی 
بهترین بازیکن، 20 سال دارد و یک 
زمانی هم 31 ساله است. نباید روی 
سن بازیکن تمرکز کرد. همان طور 
که گفتم در هفته ای که می آید، روی 
بازیکنان تمرکز خواهیم کرد و وقتی 
تمرینات را شروع کنیم، تیمم باید 
بازیکنی  مهم  بازیکن  باشد.  کامل 
است که بتواند خوب تمرین کند، 
یا  20 ساله است  اینکه  از  صرفنظر 

30 ساله.

 امکانات باشگاه
بـــه  گذشته)یکشـــنبه(  روز  مـــن   
ورزشـــگاه رفتـــم و کلیـــه امکانات را 

دیـــدم. 
بـــه عقیـــده مـــن امکانـــات خوبی 
داریم و هر چیزی در جای مناســـب 
خـــودش قـــرار دارد و از هـــر چیزی 
کـــه می خواهـــم بـــرای تمریـــن در 

دســـترس باشـــد، رضایت دارم.

ترکیب کادر فنی
 کادر فنی باشـــگاه کســـانی هستند 
که الان در باشـــگاه حضـــور دارند. 
آقای ســـیدجلال حســـینی بـــه ما 
کمک خواهـــد کرد. چـــاوی اولیوا 
دســـتیار اول مـــن خواهـــد بـــود و 
ادریـــس به عنـــوان مربی بدنســـاز 
می شـــود.  اضافـــه  کادرفنـــی  بـــه 
به جـــز آنها، ســـایر افـــرادی که الان 
در پرســـپولیس هســـتند، کفایت 
می کنـــد. کادر فنـــی خوبـــی داریم 
که کامل اســـت و اکنـــون در محل 
کار  بـــه  مشـــغول  خودشـــان  کار 

. هستند

کنفرانس



خبر

محاسبات اشتباه درباره فخرالدینی
میـــلاد فخرالدینـــی کـــه در نیم فصـــل بـــه اســـتقلال 
پیوســـت، نتوانســـت در ترکیـــب آبی هـــا نمایـــش 
مطلوبـــی از خـــود بـــه جـــا بگـــذارد. ایـــن بازیکن که 
درپســـت دفـــاع و هافبک راســـت بـــازی می کنـــد، به 
دلیـــل اینکه توفیقی در این تیم نداشـــت، در آســـتانه 
جدایی از اســـتقلال قرار گرفته و نکونام دیگر تمایلی 
بـــه ادامه همکاری با این بازیکن نـــدارد. فخرالدینی در 
تیم آلومینیوم اراک شـــرایط بهتری داشـــت و بازیکن 
اثربخشـــی بود اما فضای ســـخت بازی در اســـتقلال و 
ســـن بالای این بازیکن باعث شـــد تا روزگار خوشـــی را 
درترکیب اســـتقلال تجربه نکنـــد و آرام آرام از ترکیب 
اصلـــی نیز دور شـــود. شـــاید اگـــر فخرالدینـــی در تیم 
آلومینیـــوم اراک باقـــی می ماند نتیجـــه مطلوب تری از 
فصل بیست وســـوم به دســـت می آورد و بازگشـــت به 
اســـتقلال به عنـــوان یک تصمیم اشـــتباه از ســـوی او 

تلقـــی و درتاریخ ثبت نمی شـــد.
  

تراکتور به دنبال وسوسه رضاوند

گفته می شـــود آرش رضاوند درحال مذاکره با باشـــگاه 
تراکتـــور اســـت. تراکتوری هـــا در فصل جـــاری برخی 
بازیکنان ســـرخابی را مدنظر قـــرار داده اند که رضاوند 
نیـــز بعـــد از ناکامی در مذاکره با اســـتقلال به ســـمت 
ایـــن تیـــم گرایـــش پیدا کـــرده اســـت. گفته شـــده به 
ایـــن بازیکن پیشـــنهاد بالایی هـــم داده انـــد. هرچند 
که این خبر بعید اســـت مسئولان باشـــگاه استقلال را 
برای افزایش دســـتمزدی که برای ایـــن بازیکن در نظر 
گرفته اند ترغیب کند. نزدیکان به باشـــگاه اســـتقلال 
احتمـــال می دهنـــد کـــه در روزهـــای آتـــی رضاونـــد با 

باشـــگاه اســـتقلال تمدید کند.
  

بابایی در سومقایت
پیمـــان بابایی فصل موفقی را با اســـتقلال پشـــت ســـر 
نگذاشـــت امـــا در هرحال گفته می شـــود ایـــن بازیکن 
پیشـــنهادی از تیـــم ســـومقایت آذربایجان به دســـتش 
رســـیده اســـت. این تیم در پلی آف لیگ کنفرانس اروپا 
حضور خواهد داشـــت و اگـــر بابایی به ایـــن تیم ملحق 
شـــود، فرصت خوبـــی در اختیار خواهد داشـــت که در 
رقابت هـــای باشـــگاهی در اروپا خودی نشـــان دهد. به 
هرحال ماجرای بابایی با اســـتقلال تمام شـــده اســـت 
و ایـــن بازیکـــن باید به فکر تیم جدیدی باشـــد. شـــاید 
حضور درلیگ های خارجی تـــا حدی بابایی را احیا کند.

بازیکنی که فقط سابقه بازی در یک باشگاه دارد
اسلامی، خرید امیدوارکننده استقلال

محمدحســـین اســـلامی به عنوان یـــک خرید خوب 
برای اســـتقلال به شـــمار می رود. این بازیکن ســـابق 
ذوب آهـــن اصفهـــان، در 69 بـــازی بـــرای تیمـــش به 
میـــدان رفته و توانســـته روزهای خوبـــی را با این تیم 
ســـپری کنـــد. اســـلامی در بازی هایی که بـــه میدان 
رفته، توانســـته 9 بار دروازه حریفـــان ذوب آهن را باز 
کند. ایـــن بازیکن خـــوب فوتبال کشـــورمان توانایی 
بازی در پســـت هافبـــک هجومـــی را دارد و در همین 
پس 5 پـــاس گل هـــم داده اســـت. اســـلامی در تیم 
ملی امید کشـــورمان هم به میدان رفته اســـت. این 
بازیکـــن با حضور در اســـتقلال و احتمالاً درخشـــش 
در جمـــع آبی ها حتـــی می توانـــد پیراهـــن تیم ملی 
را هم بـــه تن کنـــد. جالب اســـت که اســـلامی فقط 
برای ذوب آهن بازی کرده اســـت و اســـتقلال دومین 
تیـــم ایـــن بازیکـــن خواهد بـــود، این بازیکـــن جوان 
اســـتقلال، به لحاظ اینکه تنها در یک تیم به میدان 
رفتـــه، می توانـــد تمرکـــز خوبـــی در بازی ها داشـــته 
باشـــد و البته درخشـــش او در کنار آبی پوشـــان، این 
بازیکن را بیشتر از گذشـــته به فوتبالدوستان معرفی 
خواهد کرد. اســـلامی البته کار ســـختی در کنار سایر 
ستاره های اســـتقلال خواهد داشت، او برای رسیدن 
به ترکیب اســـتقلال روزهای سختی خواهد داشت و 
درخشـــش در این تیم برای اســـلامی راحت نخواهد 
بود. شاید لازم باشـــد بزرگانی همچون روزبه چشمی 
که از تجربه بالایی در اســـتقلال برخوردارند، اسلامی 
را در راه رشـــد و پیشـــرفتش کمک کنند تا استقلال 
بـــه مـــرور صاحب یـــک بازیکـــن بـــا ارزش و آینده دار 

. شود
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این روزها اســـتقلال وضعیت مشـــخصی ندارد 
همیـــن موضـــوع موجـــب نگرانی هـــواداران 
اســـتقلال شـــده اســـت و آنها اعتقاد دارند که 
ایـــن باشـــگاه زمـــان لازم را برای جمـــع کردن 
یـــک تیـــم قدرتمنـــد از دســـت می دهـــد. در 
همین راســـتا به ســـراغ حسن روشـــن رفتیم 
تا با او در خصوص آخرین وضعیت اســـتقلال 

صحبـــت کنیم:
 

اوضاع استقلال زیاد رضایت بخش 
به نظر نمی رسد و هواداران بابت این 

اوضاع گلایه دارند؟
متأســـفانه در ســـال های اخیـــر، وضعیـــت 
سرپرســـتی اســـتقلال خوب نبوده، نـــه اینکه 
اســـامی بـــد باشـــند اما بـــه تنهایی نمی شـــود 
کاری کرد؛ برای اینکه حواشـــی استقلال جمع 
شـــود، باید همـــه پیشکســـوت ها به باشـــگاه 
کمک کنند. بـــرای اینکه اســـتقلال به ثبات و 
آرامش برســـد باید ابتدا هیأت مدیره این تیم 
تشـــکیل شـــود و آنها مدیرعامل انتخاب کنند 
و مدیرعامـــل هـــم کمیتـــه فنی را متشـــکل از 

پیشکســـوتان باشـــگاه ایجاد کند تا این کمیته 
هم بـــر روند نقل وانتقالات نظارت شـــود و هم 

باشـــگاه به ثبات مدیریتی برســـد. 
سرنوشت سرپرست جدید تیم هم 

مشخص نیست؟ دقیقا همان اتفاقی 
که فصل گذشته مشکلات زیادی را به 

وجود آورد.
نباید این طور باشـــد، من ســـال گذشته وقتی 
بین نکونام و ســـامره اختـــلاف پیش آمده بود 
و می گفتند که ســـامره نباشد، به خطیر گفتم 
کـــه او را کنـــار بگـــذارد امـــا او به مـــن گفت که 
سامره رفیقش اســـت ولی در نهایت قانع شد 
که سامره نباشـــد. همه قابل احترام رهستند 
اما انتخاب باید براســـاس شایستگی ها انجام 
شـــود، اســـتقلال واقعاً بچه های خوبی دارد و 
درســـت اســـت که اکنون دچار چنددســـتگی 
در بیـــن آنها شـــدیم امـــا این موضـــوع هم به 
علت مدیریت نکردن خوب باشـــگاه اســـت. 
بهتـــر اســـت باشـــگاه ســـریعاً کمیتـــه فنـــی را 
شـــکل دهد تـــا ایـــن کمیته هم بـــر خرید های 
باشـــگاه نظارت داشته باشـــند، هم سرپرست 
را انتخـــاب کند و به صورت دوره ای به هواداران 

این تیم گـــزارش بدهد. 
 با وجود این اما جواد نکونام تاکنون 

دو خرید برای تیمش داشته آن هم 
درحالی که کمیته  فنی شکل نگرفته 

است.
به نظـــرم نکونام اشـــتباه کرده کـــه بدون نظر 

خریدهای استقلال گزینه های بدی نیستند

روشن: بهتر است نکونام با نظر کمیته فنی خرید کند

کمیتـــه فنی اقـــدام به خریـــد بازیکـــن کرده، 
بهتـــر بود این مربی با بازیکنـــان مدنظرش به 
توافق مادی و معنوی می رســـید و بعد نفراتش 
را بـــه تأییـــد کمیتـــه فنـــی می رســـاند. اکنون 

نکونـــام همـــان دســـت فرمان فصل گذشـــته 
را پیـــش گرفتـــه و نهایتـــاً هـــم در آخـــر فصل 
همـــان آش و همـــان کاســـه اســـت. مطمئن 
باشـــید اگر نکونـــام نفراتش را بـــه کمیته فنی 

معرفـــی می کـــرد، ایـــن کمیتـــه با خریـــد همه 
ایـــن بازیکنان موافقـــت می کـــرد. اکنون هم 
اســـتقلال بازیکنـــان بـــدی نخریـــده اما بحث 

احتـــرام هم پراهمیت اســـت.

استقلال 
واقعاً بچه های 

خوبی دارد 
و درست 
است که 

اکنون دچار 
چنددستگی 

در بین آنها 
شدیم اما این 

موضوع هم به 
علت مدیریت 

نکردن خوب 
باشگاه است

دردسر شیرین آبی ها
مدرک A شرط نشستن روی نیمکت استقلال درلیگ نخبگان

کادرفنـــی اســـتقلال در لیـــگ بیســـت وچهارم تغییراتی 
خواهـــد داشـــت. برخـــی تغییـــرات در راســـتای تقویت 
تیـــم انجام خواهد شـــد و برخـــی تغییرات نیـــز به دلیل 
شروطی اســـت که از ســـوی کنفدراســـیون فوتبال آسیا 
برای تیم های حاضـــر در لیگ های نخبـــگان و لیگ های 
دیگر آســـیایی مدنظر قرار گرفته اســـت. در این شـــروط 
گفته شـــده، همـــه مربیانی کـــه روی نیمکـــت تیم های 
حاضـــر در بازی هـــای آســـیایی می نشـــینند، باید مدرک 
مربیگـــری A داشـــته باشـــند. به ایـــن ترتیـــب مربیانی 
کـــه از ایـــن ویژگـــی محرومنـــد، یا بایـــد تا شـــروع لیگ 

قهرمانـــان آســـیا مدرک مربیگـــری A را دریافـــت کنند و 
یا اینکـــه از حضـــور روی نیمکت اســـتقلال در بازی های 
آسیایی محروم خواهند شـــد. البته مربیان تیم ها برای 
نشســـتن روی نیمکت اســـتقلال در لیگ برتر با قوانین 
ســـاده تری مواجه انـــد و ســـازمان لیـــگ اجـــازه می دهد 
کـــه بـــا مـــدرک B نیـــز مربیـــان روی نیمکت اســـتقلال 
در لیـــگ برتر بنشـــینند. اخیـــراً مهدی هاشمی نســـبت 
کـــه زمزمه هایـــی درباره احتمـــال خروجـــش از کادرفنی 
 اســـتقلال نیز بـــه گـــوش می رســـد، در کلاس مربیگری 
A حضـــور داشـــت و اگـــر همـــه مربیـــان اســـتقلال کـــه 

مدنظـــر نکونـــام هســـتند در کلاس مربیگری شـــرکت 
کرده باشـــند، منعی برای ادامه کار نخواهند داشـــت اما 
چنانچـــه مربیان از چنین مدرکی محروم باشـــند، قطعاً 
برای همراهی اســـتقلال در لیگ نخبگان آسیا با مشکل 
مواجه خواهند شـــد و ممکن اســـت فقط بـــه آنها اجازه 
داده شـــود در کنار تیم باشـــند. به هرحال این موضوعی 
اســـت که در رأس همه جواد نکونام بایـــد به آن متوجه 
باشـــد. درعین حال زمزمه هایی درباره جدایی احتمالی 
غلامپور بـــه همین دلیل از کادرفنی اســـتقلال به گوش 
می رســـد، هرچند که خود نکونام علاقـــه ندارد، غلامپور 

از کادرفنـــی برود و به دنبال راهی 
اســـت تا همچنان بهـــزاد را 

کند. حفظ 

منتظـــر محمد هر انـــدازه که از لحـــاظ فنی بازیکن قابل قبولی اســـت 
و در تیم مس رفســـنجان نیز توانســـت به عنوان یـــک بازیکن محوری 
ایفـــای نقش کنـــد، اما بـــه لحـــاظ تطبیق پذیری بـــا شـــرایط حرفه ای 
تیم هـــای بزرگ ناآشـــنا اســـت و هنوز نتوانســـته خود را با این شـــرایط 

دهد.  وفق 
حتـــی امروز که آمـــار مطلوبی از این بازیکن عراقی در مس رفســـنجان 
باقـــی مانـــده و هافبک عراقی توانســـته یکـــی از بهترین هـــای تیمش 
باشـــد اما به دلیل همین مســـائل محرم نویدکیا، ســـرمربی تیم مس 
رفســـنجان تمایلی بـــه بازگرداندن این بازیکن به تیمش از خود نشـــان 
نداده و اگر کمترین کششـــی از ســـوی ســـرمربی مس بود، با مدیران 
باشـــگاه اســـتقلال برای گرفتن رضایتنامه این بازیکن مذاکراتی انجام 
می شـــد. منتظـــر محمد اکنـــون با تیـــم ملی فوتبـــال المپیـــک عراق 
درحال آماده ســـازی برای حضور در المپیک فرانســـه است و در ترکیب 
تیـــم المپیک کشـــورش بـــه میـــدان خواهد رفـــت. احتمـــال دارد او با 
درخشـــش در ترکیب تیم ملی کشورش پیشنهادهایی دریافت کند اما 
در لیگ برتر ایران تمایل چندانی از ســـوی تیم ها بـــرای همکاری با این 
بازیکن وجود ندارد و حتی باشـــگاه اســـتقلال نیز کـــه در واقع به لحاظ 
قانونی تیـــم اصلی این بازیکن محســـوب می شـــود، بـــرای بازگرداندن 
بازیکـــن خـــود تمایل قطعی نـــدارد. شـــاید اگر منتظر محمـــد در طول 
دوران حضـــورش در تیم مـــس قدری حرفه ای تر عمـــل می کرد، اکنون 
اســـتقلال برای ادامـــه کار با او از خود رغبت نشـــان مـــی داد اما منتظر 
محمد در طـــول دوران حضورش در مس خوب عمـــل نکرده و کارنامه 
مطلوبـــی از خـــود به لحاظ اخلاقی به جا نگذاشـــته اســـت و به همین 
دلیـــل هم هســـت که اکنون اســـتقلالی ها بـــرای بازگردانـــدن او تردید 
دارند. البته منتظر محمد قطعاً به مانند کرار جاســـم پرحاشیه نیست 
اما همـــان اندازه رفتـــار غیرحرفه ای در فصل گذشـــته نیـــز کافی بوده 
تا باشـــگاه اســـتقلال باوجود اینکه قانوناً مالک این بازیکن محســـوب 
می شـــود چندان به ادامه همکاری با این بازیکن مایل نباشـــد. باتوجه 
بـــه اینکه منتظر محمد تا یک ماه دیگر نیز قـــادر به حضور در تمرینات 
باشـــگاهی نیســـت شـــاید اساســـاً این موضوع نیز مزید بر علت شود تا 

باشـــگاه اســـتقلال لیســـت خود را در غیاب این بازیکن ببندد.

هافبک عراقی در اتاق انتظار آبی
 تردید برای بازگرداندن 

منتظر محمد

مصاحبه

محمدرضا رحیم پور
خبرنگار

ابوالفضـــل جلالی، مدافع-هافبک اســـتقلال در 
تلاش اســـت با گرفتـــن کارت معافیت به حضور 
خود در اســـتقلال تداوم بخشـــد. پیش تر گفته 
شـــد که این بازیکـــن در تاریـــخ یکم مـــرداد ماه 
ســـال جـــاری بایـــد خـــودش را بـــه حـــوزه نظام 
وظیفـــه در راســـتای گذرانـــدن خدمت مقدس 
ســـربازی معرفـــی کند امـــا جلالـــی درعین حال 
کـــه مقدمات اعزام خـــود به ســـربازی و احتمالاً 
بـــازی در تیم ملـــوان را فراهم کرده بـــود، اما به 
دنبـــال اخذ کارت معافیت هم هســـت تا شـــاید 
بـــه طور کلـــی از رفتن به ســـربازی خلاص شـــود 
و بتوانـــد برای اســـتقلال بازی کنـــد. جلالی یک 
بـــار از امتیـــاز معافیـــت بـــه جهت بـــازی درتیم 
ملـــی فوتبال ایـــران بهره برده و اکنون مشـــمول 

اســـت امـــا چنانچـــه موفـــق شـــود 
معافیـــت خـــود را دریافـــت کند، 

با خیـــال راحت برای اســـتقلال 
به میدان خواهـــد رفت و دیگر 
لازم نیســـت در تیمی همچون 
ملـــوان یا نیـــروی زمینی بازی 
کند. البته باشـــگاه ملوان نیز 
تا کنـــون درباره حضور جلالی 

اعـــلام  تیـــم خبـــری  درایـــن 
نکرده که این خود نشـــان دهنده 

نامشـــخص بودن وضعیت این بازیکن 
برای آینده اســـت و شـــاید خبرهای رسیده 
در راستای گرفتن معافیت توسط جلالی 

صحت داشـــته باشد.

باشگاه اســـتقلال برای انتخاب سرپرست تیم، 
ســـه گزینه را مد نظر قرار داده است تا از بین این 
نفـــرات یکی را به عنـــوان گزینه مدیریت تیم 
انتخاب کند. در این بین مهدی پاشـــازاده، 
ایمان عالمـــی و فراز فاطمی گزینه های مد 
نظر باشـــگاه اســـتقلال هســـتند که یکی از 

این نفرات در نهایت انتخاب خواهد شـــد.
در ایـــن رابطـــه باشـــگاه اســـتقلال بایـــد از 
یکســـری از مراجع ذیربط فوتبالی و نظارتی 
در رابطه با گزینه های مد نظرش اســـتعلام 
لازم را بگیـــرد تا در صـــورت انتخاب هر یک 
از گزینه هـــا مشـــکلی برای انتخـــاب مدیر 
جدید تیم اســـتقلال وجود نداشته باشد. 
در این خصوص مدیریت باشگاه استقلال 

تـــا پایان هفته گزینه نهایـــی خودش را انتخاب 
خواهد کرد. ســـه گزینه ای که بـــرای همکاری با 
باشـــگاه استقلال مشکلی ندارند و در این رابطه 
اعلام آمادگی داشـــته اند اما باید دید در نهایت 
مدیریت باشگاه استقلال کدام یک از این نفرات 
را در نهایت به عنوان مدیر انتخاب خواهد کرد. 
خبرهای تازه رســـیده از باشگاه استقلال نشان 
می دهد که شـــانس فراز فاطمی برای نشستن 
روی نیمکـــت اســـتقلال به عنوان سرپرســـت 
بیشـــتر شده اســـت. این چهره که سابق بر این 
در اســـتقلال بازی می کرد، فصـــل پیش در تیم 
چادرملو حضور داشـــت و اگر مشکل خاصی به 
وجود نیاید به استقلال خواهد آمد و سرپرست 

این تیم خواهد شد.

جدایی بازیکن ملی پوش منتفی می شود؟
جلالی به دنبال گرفتن معافیت سربازی

مذاکرات همچنان ادامه دارد
فاطمی به سرپرستی استقلال نزدیک شد

فصل گذشـــته رقابت های لیگ برتر برای 
اســـتقلالی ها خـــوب ســـپری و خوب هم 
تمام نشـــد، اســـتقلالی ها با جواد نکونام 
شـــروع کردند و البته همزمـــان اختلاف 
این ســـرمربی بـــا مدیـــران باشـــگاه رقم 
خـــورد. ایـــن اختـــلاف از اولیـــن روزهای 
شـــروع رقابت ها وجود داشـــت و تا پایان 
و جدایـــی مدیریـــت تیـــم از این باشـــگاه 
ادامـــه داشـــت. بخش زیـــادی از اختلاف 
نکونـــام و مدیرعامـــل بـــه موضوع جذب 

بازیکنانـــش مربـــوط می شـــد و نکونـــام 
تـــا آخریـــن روزهای لیـــگ برتر از دســـت 
بســـته خودش و عـــدم جـــذب بازیکنان 
موردنظـــرش گلایـــه می کرد و سرمنشـــاء 
اختلافات هـــم از همین موضوع نشـــأت 
جـــواد  و  اســـتقلال  حـــالا  می گرفـــت. 
نکونـــام البته بـــا مدیریت جدیـــد در اول 
راه هســـتند و به نظر می رســـد این روزها، 
روزهایی اســـت که جـــواد نکونام به جای 
ادامـــه  دار کـــردن اختلافـــات بـــرای تمام 
فصـــل آینـــده، همین حـــالا باید بـــه فکر 
لیســـت تیمش باشـــد. اســـتقلال نکونام 
در فصـــل گذشـــته جذابیت هایـــی برای 
هـــواداران نداشـــت. هواداران اســـتقلال 
نه بـــازی هیجان انگیـــزی از تیـــم نکونام 
در طـــول فصـــل دیدند تا به وجـــد بیایند 
و نـــه پایـــان فصـــل آن طـــور کـــه نکونـــام 

برنامه ریـــزی کرده بود به 
پایان رســـید و اســـتقلال 

بدون کســـب هیـــچ جامی 
فصل را به پایان رســـاند. باز هم استقلال 
نکونـــام در فصـــل گذشـــته، بـــا همـــان 
ترکیب و ظرفیت ســـاپینتو پـــا به میدان 
رقابت ها گذشـــت و نکونـــام چیزی فراتر 
از آن نداشـــت. شاید اســـتراتژی سکوت 
نقل وانتقـــالات، روش  روزهـــای  بـــرای 
خوبـــی باشـــد و کار کـــردن در ســـکوت و 
جـــذب بازیکنان مورد نیاز حتماً بخشـــی 
از کار حرفـــه ای باشـــگاه ها و مربیـــان به 

شـــمار می رود. 
جدیـــدی  ترکیـــب  نیازمنـــد  اســـتقلال 
اســـت که امـــروز ســـرمربی باید بـــه فکر 
خروجی ها و ورودی ها باشـــد و براســـاس 

نیـــاز اســـتقلال تصمیـــم بگیرد.

ترکیب آبی ها باید متفاوت باشد
نکونام بازیکنانش را امروز انتخاب کند

گزارش

اکبر منتشلو
روزنامه نگار



در حاشیه

طرفداران سوئیس در حاشـــیه بازی مقابل 
انگلیـــس در مرحله یک چهـــارم نهایی یورو 
2024 برای طرفداران حریف کری ســـنگینی 
خواندند. طرفداران سوئیس پلاکاردی را در 
دست داشتند که مربوط به مسابقات تنیس 
ویمبلدون بود اما به انگلیسی ها کنایه زدند. 
روی این پلاکارد نوشـــته شـــده بود: »پادشاه 
شما ویمبلدون را تماشـــا می کند در صورتی 
که پادشـــاه ما 8 بار آن را برده اســـت.« منظور 
طرفـــداران ســـوئیس از واژه پادشـــاه، راجر 
فدرر افسانه ای است که افتخارات زیادی در 
ورزش تنیس به دســـت آورده است. فدرر در 
کنار بیورن برگ، رکـــورددار قهرمانی متوالی 
در مســـابقات تنیـــس ویمبلدون اســـت. او 
پنج ســـال متوالی قهرمان مسابقات تنیس 
ویمبلـــدون بود و در مجموع با 8 قهرمانی در 

ویمبلدون، رکورددار است.

کری خوانی سوئیسی ها با فدرر

حامد جیرودی
خبرنگار

iranvarzeshii

بازتاب

فضای مجازی

74 دقیقـــه از بـــازی برزیـــل و اروگوئـــه در یک چهارم نهایی کوپاامریکا گذشـــته بـــود که نائیتـــان ناندز با یک 
تکل وحشـــتناک روی پـــای رودریگو گوئس ســـتاره برزیلی رئال مادرید همـــه را بهت زده کـــرد. او بلافاصله با 
کارت قرمـــز مســـتقیم از بازی اخراج شـــد. صحنه اصـــلاً صحنه خطرناکی نبـــود ولی در دیـــداری که به جنگ 
شـــبیه بود، این تکل نمی توانســـت اتفاق عجیبی باشـــد. خطا شـــدید بود و ناندز مچ پـــای رودریگو را هدف 
گرفت. تکرار تصاویر نشـــان می داد که مچ پای رودریگو به شـــدت مصدوم شـــده و او که نمی توانســـت درد را 
تحمـــل کند، درخواســـت تعویض کرد. دوریـــوال، مربی برزیل، در پایـــان بازی مصدومیـــت رودریگو را تأیید 
کـــرد و گفـــت او تـــوان تحمـــل درد را نداشـــت و به همیـــن دلیل تعویض شـــد. رودریگـــو اکنون بایـــد منتظر 
تســـت های پزشـــکی بیشـــتر باشـــد تا مشـــخص شـــود چه مدت دور از میادین خواهد بود. لازم به ذکر است 

که این بـــازی را برزیـــل در ضربات پنالتی باخت و حذف شـــد.

مچ پای 
ستاره رئال 

نصف شد

عکس روز

پالس مثبت گولسیانی از دل یورو و رفتار ستاره های داخلی

کلکسیون بازارگرمی به سبک ایرانی

گئورگـــی گولســـیانی مدافـــع فصل گذشـــته 
پرســـپولیس، تنها نماینده فوتبال باشگاهی 
ایـــران در یـــورو 2024 بـــود کـــه در ترکیـــب 
گرجســـتان بـــه میـــدان رفـــت و توانســـت 
بازی هـــای خوبـــی را در ترکیـــب ایـــن تیـــم 
از خـــود بـــه نمایش بگـــذارد. ایـــن در حالی 
بود کـــه وضعیت ادامـــه حضـــور او در جمع 
سرخپوشـــان پایتخـــت، در هالـــه ای از ابهام 
قـــرار داشـــت امـــا گولســـیانی در حالـــی که 
تمام بازیکنـــان حاضـــر در یـــورو، می توانند 
بـــازار خوبی در فصـــل نقل و انتقـــالات برای 
خود دســـت و پا کننـــد، پالس هـــای مثبتی 
برای پرسپولیســـی ها می فرستاد و در نهایت 
هم اعلام کرد پس از چند روز اســـتراحت در 
تفلیـــس، به تهران بـــاز می گردد تـــا پای میز 

مذاکـــره با قرمزها بنشـــیند.
این وضعیت بـــه نوعی دیگر برای عبدالکریم 
حســـن نیز وجود داشته اســـت. این مدافع 
قطری که مشـــکلاتش برای حضور در فوتبال 
کشورش برطرف شـــده، از تیم های مختلف 
لیـــگ ســـتارگان پیشـــنهاد دریافت کـــرده و 
تمایـــل به بازگشـــت بـــه قطـــر دارد. بـــا این 
حال، بدون شـــلوغ کاری و در کمال احترام، 
ریش و قیچی را به دســـت مســـئولان باشگاه 
پرســـپولیس ســـپرده تا درباره وضعیت آینده 
او تصمیم بگیرند. در این شـــرایط، حالا این 
رضـــا درویش و پرسپولیســـی ها هســـتند که 
می توانند حســـن که یک ســـال دیگر قرارداد 
دارد را حفظ کنند و یـــا با دریافت پول خوب 

رضایتنامـــه، او را راهی قطر کنند.
نگاهی به شـــرایط ایـــن دو بازیکـــن خارجی 
پرســـپولیس نشـــان می دهـــد کـــه اگـــر چه 
فصـــل نقـــل و انتقـــالات در تمـــام لیگ های 

دنیـــا اهمیـــت دارد ولـــی بازیکنـــان و تیم ها 
برای دســـتیابی بـــه ســـتاره ها و قراردادهای 
بهتـــر، به آب و آتش نمی زننـــد. این در حالی 
اســـت کـــه در فوتبـــال ایـــران، فصـــل نقل و 
انتقـــالات یکـــی از شـــلوغ ترین روزهـــا برای 
بازیکنان، مربیان و رسانه هاســـت که معمولاً 
اخبار آن پر از حاشـــیه اســـت. این حواشـــی 
هم بیشـــتر به دســـت خود بازیکنانی مطرح 
می شـــود کـــه بـــرای دریافـــت پـــول بیشـــتر 
دســـت به هـــر کاری می زنند. چه بســـا که در 
فصل های گذشـــته بازیکنی که مـــورد توجه 
اســـتقلال و پرســـپولیس قرار داشـــت، پس 
از اینکـــه مذاکـــره ای طولانـــی با یکـــی از این 
دو تیـــم انجـــام داد، بلافاصله بـــه دفتر تیم 

رقیـــب رفت و پـــس از مدتی دوبـــاره به 
دفتر تیـــم قبلی بازگشـــت و با آن 

تیم قرارداد بســـت. طنز ماجرا 
هم این گونه ســـاخته شد که 

او بـــرای رفتن به ســـرویس 
بهداشـــتی بـــه دفتـــر تیم 
رقیب رفته ولـــی واقعیت 

ماجرا این بود کـــه او برای 
تحت فشـــار گذاشتن تیم 

خواهانش چنین کاری کرده 
تـــا به پول مورد نظرش برســـد. 
اتفاق هایی که در پشـــت پرده 

ایجنت هـــا  نقـــش  آن، 
ی  ل هـــا دلا و 

لـــی  تبا فو

بســـیار تعیین کننده اســـت.
در این فصل از نقـــل و انتقالات فوتبال ایران 
هـــم وضع به مراتـــب بدتر بـــوده و بازیکن با 
یک تلفـــن از پای میـــز مذاکره بلند شـــده و 
بـــه پیشـــنهاد بهتر دیگـــر تیم مدعـــی لیگ، 
پاســـخ مثبت داده اســـت. این در شـــرایطی 
اســـت که قانون ســـقف بودجه در این فصل 
هم قرار اســـت اجرا شـــود ولی بـــا خبرهایی 
که از پیشـــنهاد 40 یـــا 60 میلیـــارد تومانی به 
بازیکنان شنیده می شـــود، چندان نمی توان 

به رعایت آن امیـــدوار بود.

قانونسقف
بودجهدر
شرایطیقرار

استاجراشودکه
باخبرهاییکهاز
پیشنهاد40یا60
میلیاردتومانیبه
بازیکنانشنیده
میشود،چندان
نمیتوانبه

رعایتآنامیدوار
بود

گزارش ویژه

نگاه

سروش رفیعی بسیار به 
فرزندانش علاقه دارد و این 

علاقه را می توان هم در 
دنیای واقعی و هم در شبکه 
اجتماعی به وضوح مشاهده 

کرد. این هافبک ۳۴ ساله 
پرسپولیس که اخیراً با این 

تیم قهرمان لیگ برتر شد 
و در جشن قهرمانی تیم، 

دخترانش را هم داخل 
چمن ورزشگاه آزادی برد، با 

انتشار یک پست در شبکه 
اینستاگرام بار دیگر به 

فرزندانش ابراز محبت کرد 
و نوشت:»تراپی؟ نه ممنون، 

به دخترانم نگاه می کنم.« 

رفیعی: تراپی؟ نه ممنون، به دخترانم نگاه می کنم

کیفیـــت پاییـــن گـــزارش جـــام ملت هـــای اروپـــا 
توسط گزارشـــگران ایرانی در روزهای اخیر موجب 
افزایش انتقادات مخاطبان فوتبال دوســـت ایرانی 
شـــده اســـت. مخاطبانی که انتظـــار دارند کیفیت 
پوشـــش رســـانه ای و گـــزارش معتبرتریـــن رقابت 
ملـــی فوتبال اروپـــا در همـــان حد باشـــد، در این 
روزهـــا با مجموعـــه ای از گزارش های پر از اشـــتباه 

و با کیفیـــت نازل مواجه هســـتند.
جـــواد خیابانـــی کـــه همـــواره در یـــک دهـــه اخیر 
اشـــتباهاتش ســـوژه فضای مجـــازی بوده اســـت، 
بار دیگر یک اشـــتباه تکراری را در رقابت حســـاس 
جام بین آلمان و اســـپانیا مرتکب شد. او در حین 
گزارش این مســـابقه، به اشـــتباه فکر کرد که بازی 
تمام شـــده و در دقایقی نفســـگیر از حساس ترین 
مســـابقه جام، گزارش مســـابقه را رها کرد؛ اتفاقی 
که پیش از ایـــن نیز مشـــابه آن را از جواد خیابانی 
دیـــده بودیم و حداقـــل انتظار از یک گزارشـــگر با 
این میزان از ســـابقه، توانایی تشخیص زمان پایان 
مسابقه است. گزارشـــگری که این روزها در یکی از 
ویـــژه برنامه های جام نیز به عنـــوان مجری حضور 
دارد و در این ســـمت هم اشـــتباهات زیـــادی را در 
جریـــان اجرای خود مرتکب شـــده اســـت. به طور 

کلی بایـــد گفت که کیفیت گزارشـــگران فوتبال در 
ایـــران، به هیـــچ وجه بـــا کیفیت مســـابقاتی که از 
تلویزیون پخش می شـــود همخوانی ندارد. به طور 
مثـــال در یکی از آخرین اشـــتباهات گزارشـــگران 
تلویزیـــون، شـــاهزاده انگلیـــس به عنـــوان یکی از 

مســـئولین فوتبالی این کشـــور معرفی شد!
با توجـــه به ســـابقه بـــالای برخـــی گزارشـــگران و 
نارضایتـــی مـــردم، انتظار مـــی رود که مســـئولین 
مربوطه چاره ای بـــرای وضعیت نه چندان مطلوب 
گزارشگران ایرانی بیندیشـــند. آن هم در شرایطی 
که با پیشـــرفت پرســـرعت اینترنـــت و تکنولوژی، 
افراد جـــوان زیـــادی از لحاظ معلومات در کشـــور 
حضـــور دارنـــد کـــه جلوتـــر از گزارشـــگران فعلـــی 

رقابت هـــای فوتبـــال در ایران هســـتند.

انگلیســـی ها پـــس از تســـاوی 1-1 در 120 دقیقـــه 
بازی در دوســـلدورف برابر ســـوئیس، با پیروزی 
در ضربـــات پنالتی، جواز حضـــور در نیمه نهایی 
یـــورو 2024 را کســـب کردنـــد. ایـــن مســـابقه در 
شرایطی برگزار می شـــد که دیدار حساس نواک 
جوکوویچ نفر اول تنیس جهان مقابل الکســـی 
پاپیریـــن نیـــز در ویمبلـــدون در حـــال برگزاری 
بود و وقتـــی بازیکنان انگلیس در آلمان پشـــت 
ضربه پنالتـــی قرار می گرفتند، به نظر می رســـید 
هواداران حاضر در ورزشـــگاه با تشویق و هیجان 
فراوان، نظاره گر این مســـابقه حســـاس بودند.
تصاویـــری کـــه در فضای مجازی منتشـــر شـــده، 
پاپیریـــن را در حال ســـرویس زدن و جوکوویچ را 
آماده برای برگشت نشـــان می دهد اما ناگهان با 
شروع شدن صدای هورا و کف زدن تماشاگران، 
تمرکـــز هـــر دو بازیکن برهـــم می خـــورد. در این 
میـــان، نفـــر دوم رنکینـــگ تنیـــس جهـــان بـــا 
لبخنـــدی، لحظـــه ای مفـــرح را بـــا حریـــف خود 
تجربـــه کرد و ســـپس بـــا تظاهـــر بـــه زدن ضربه 
پنالتـــی، جـــو حاکم بـــر مرکز تنیـــس ویمبلدون 
را بـــرای لحظاتی تغییـــر داد اما ایـــن وقفه کوتاه، 
تمرکـــز جوکوویـــچ و پاپیرین را برهم نـــزد و آنها 
به ســـرعت بـــه ادامه مســـابقه خود بازگشـــتند. 

جوکوویـــچ پـــس از غلبه بـــر پاپیرین بـــا نتیجه 
4-6، 6-3، 6-4 و 7-6 در مصاحبـــه درون زمیـــن 
گفت: »در ســـت اول و نیمی از ست دوم به نظر 
می رسید تماشـــاگران خیلی مشـــتاق بودند تا از 
نتیجه بازی انگلیس و ســـوئیس باخبر شـــوند.«
جوکوویچ ســـپس پرســـید که آیا انگلیس برنده 
شـــده؟ و با تشـــویق تماشـــاگران ادامـــه داد: »به 
همیـــن دلیل اســـت کـــه شـــما اینجـــا ماندید. 
تبریـــک بـــه انگلیس. من هم ســـعی کـــردم یک 
پنالتـــی بزنـــم اما چـــپ پا هســـتم و الکســـی به 

خوبی دفـــاع کرد.«
البتـــه مســـابقه تنیس ویمبلـــدون تنهـــا رویداد 
ورزشـــی نبـــود کـــه تحـــت تأثیـــر جشـــن های 
هـــواداران انگلیس قـــرار گرفت و مســـابقه بین 
تیم هـــای هنـــد و پاکســـتان در لیـــگ جهانـــی 
کریکـــت نیـــز به همین شـــکل بـــا وقفـــه همراه 
شـــد. در ورزشـــگاه ادگباستون، تماشـــاگران به 
جـــای پیگیـــری بـــازی کریکـــت، در راهروهـــای 
ورزشـــگاه جمـــع شـــده و بـــا هیجـــان، نظاره گر 
ضربـــات پنالتـــی بودنـــد. بـــا گل شـــدن پنالتی 
پایانی توســـط ترنت الکســـاندر-آرنولد، ورزشگاه 
منفجر شـــد و هواداران با تمام وجود به جشـــن 

و پایکوبـــی پرداختنـــد.

زمانی برای تغییر نسل
فوتبال جهانی با گزارش پراشتباه

تنیس ویمبلدون و کریکت پاکستان، تحت تأثیر یورو
جوکوویچ: تبریک به انگلیس
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کوچکی یک داستان بزرگ درست می کند.در حـــال گریه کردن اســـت و از هـــر برخورد شکل تمسخرآمیزی نشان می داد که بلینگام نشان می دادند، یک هوادار دیده شد که به که دوربین ها جمعیت حاضر در ورزشگاه را این صحنه زیاده روی کرده اســـت. در حالی داور تصمیم اشـــتباهی گرفتـــه و بلینگام در هـــواداران ســـوئیس احســـاس می کرد که برخـــورد کارت زرد دریافـــت کـــرد، اما یکی از یـــک ضربه آزاد گرفت و شـــار بـــه خاطر این خواستار اعلام خطا شد. در نهایت بلینگام پس از آن ستاره رئال به داور اعتراض کرد و انگلیس شانه شار را گرفت و به زمین افتاد. جلـــوی بلینگام قرار داد و پس از آن هافبک ســـوئیس عبور کند. شـــار دســـت خـــود را جدال تن به تن شـــد و ســـعی کرد از مدافع بلینگام در نیمه اول با فابین شـــار وارد یک از مرحله یک چهارم نهایی یورو ۲۰۲۴، جود در جریان دیدار دو تیم انگلیس و سوئیس 
 

تمسخر جود توسط هوادار سوئیس

مراسم معارفه خوان کارلوس گاریدو  سرمربی جدید پرسپولیس

رجب طیـــب اردوغان رئیس جمهور ترکیه، 
بـــازی یـــک چهارم نهایـــی یـــورو 2024 بین 
تیم های ملی فوتبال ترکیه و هلند در آلمان 
را از نزدیک تماشـــا کرد. دیداری که با نتیجه 
1-2 به ســـود لاله های نارنجی تمام شد تا کار 
ترکیه در این رقابت ها به پایان برســـد. او در 
فرودگاه براندنبورگ برلین مورد اســـتقبال 
عثمان اشـــکین باک، وزیر ورزش و جوانان 
و احمد باشـــار شن، ســـفیر ترکیه در برلین 
قرار گرفت. به غیر از امینه اردوغان، همسر 
رئیس جمهور ترکیه، آکیف چاغاتای قلیچ، 
مشـــاور ارشـــد سیاســـت خارجی و امنیت و 
چاغاتـــای اوزدمیر، معـــاون رئیس جمهور 
ترکیـــه هـــم به آلمـــان ســـفر کـــرده  بودند.

اردوغان، بازی ترکیه را دید

دور دوم انتخابـــات پارلمانی فرانســـه در حالی دیروز برگزار 
 شـــد کـــه پیـــش از آن، ماریـــن لوپـــن، رهبر راســـتگراهای 
فرانســـه، به صحبت های اخیر کیلیان امباپـــه کاپیتان تیم 
ملی فرانســـه کـــه از او انتقاد دارد، پاســـخ داد. رهبر RN در 
مصاحبه ای بـــا CNN اطمینـــان داد که فوتبالیســـت رئال 
مادرید و ملی پوش فرانســـه، نماینده فرانسوی های مهاجر 
نیســـت و با این پیام بـــه او حمله کرد: »بســـیاری از افراد با 
حداقل دســـتمزد زندگی می کنند، نمی توانند خانه بخرند 
و نمی توانند گرمایـــش منزل خود را تأمیـــن کنند. افرادی 
ماننـــد آقای امباپه نمی توانند کمکی برای این افراد باشـــند 

و حرف هایشـــان ســـودی برای هیچ  کس ندارد.«
لوپن همچنین گفت که شـــهروندان فرانســـوی از موعظه 
و توصیه هـــای امباپـــه در مـــورد نحـــوه رأی دادن خســـته 
شـــده اند و او بهتر اســـت روی فوتبال تمرکز کند. سخنان 
رهبر حـــزب راســـت افراطی پـــس از آن بیان می شـــود که 
کاپیتان تیم ملی فرانســـه از شـــهروندان خواست برای رأی 

دادن به پای صندوق هـــای رأی رفته و در برابر افراط گرایان 
بایســـتند و به ایـــن ترتیب به RN اشـــاره کرد.

قبـــل از دور اول انتخابات، سباســـتین چنـــو، نایب رئیس 
حـــزب، گفته بـــود: »وقتی افتخـــار پوشـــیدن پیراهن تیم 
فرانسه را دارید، باید کمی خویشتنداری داشته باشید«. او 
اظهار داشـــت که رأی دهندگان انتظار درس های سیاســـی 

از امباپه ندارند.

حمله به 
امباپه: 

روی 
فوتبالت 

تمرکز کن

 نیمه نهایی
سه شنبه ۱۹ تیر

۲۲:۳۰  ....................................... اسپانیا- فرانسه
 چهارشنبه ۲۰ تیر

۲۲:۳۰  ....................................... هلند - انگلیس
 فینال

یکشنبه ۲۴ تیر
۲۲:۳۰  .......................... برنده بازی های نیمه نهایی

برنامه بازی های یورو

عکس  ها: رضا معطریان


